
ΘΕΜΑΤΑ
Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 2ο Γενικό Λύκειο Παπάγου, τα Γυµνάσια Ιάσµου
και Οργάνης Ροδόπης, το 6ο Γυµνάσιο Αγίου ∆ηµητρίου Ατ-
τικής και το 10ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πατρών-Αχαΐας, σελ.2224,
2230,2238, 2241,2252

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.2218,2220
Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.2209
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.2211-2217
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 18 Ιανουαρίου 2010, σελ.2217
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τα τέλη κυ-

κλοφορίας κ.λπ., σελ.2218
ii. σχετικά µε την προοπτική χορήγησης πολιτικού ασύλου

σε Χιλιανό υπήκοο κρατούµενο από τις ελληνικές αρχές
κ.λπ., σελ.2219

β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού:
i. σχετικά µε τη µαταίωση έργων στον αρχαιολογικό χώρο

του Λυκείου του Αριστοτέλη κ.λπ., σελ.2221
ii.σχετικά µε το βιβλίο που προτάθηκε για βράβευση από το

Εθνικό Κέντρο Βιβλίου κ.λπ., σελ.2222
γ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε τις προσλήψεις του αναγκαίου προσωπικού στο
Γενικό Νοσοκοµείο Κέρκυρας κ.λπ., σελ.2224

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων:
i. σχετικά µε τη διάβρωση των ακτών του Κορινθιακού Κόλ-

που κ.λπ., σελ.2225
ii. σχετικά µε το σχεδιασµό εκσυγχρονισµού του Βορείου

Οδικού ‘Αξονα Κρήτης κ.λπ., σελ.2227
iii. σχετικά µε την αποζηµίωση των πληγέντων από τις κα-

ταστροφικές πληµµύρες στον οικισµό Μπούκα του ∆ήµου
Αµφιλοχίας κ.λπ., σελ.2228

iv. σχετικά µε την επέκταση της αστικής συγκοινωνίας στη
∆υτική και Ανατολική Αττική κ.λπ., σελ.2229

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς προς τον Υπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης σχετικά µε την καταστροφή
των εργασιακών σχέσεων και ο κόσµος της εργασιακής επι-
σφάλειας στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα, σελ.2232

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την ‘Εκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Προστασία
δασών και δασικών εκτάσεων του Νοµού Αττικής, σύσταση
Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας και λοιπές διατάξεις», σελ.2224

2. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Ο Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσε σχέδιο νόµου: «Τρο-

ποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών,
Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία και του
Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα», σελ.2243

β) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών και Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κατέθεσαν σχέδια νόµου:

i. «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Καναδά για την αποφυγή της διπλής φορο-
λογίας και την πρόληψη της φοροδιαφυγής αναφορικά µε
τους φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου», σελ.2243

ii. «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Βασιλείου της Σαουδικής Αραβίας για την
αποφυγή της διπλής φορολογίας και την αποτροπή εισφο-
ροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κε-
φαλαίου», σελ.2243

iii. «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και της Οµοσπόνδου ∆ηµοκρατίας της Γιουγκοσλα-
βίας για την αποφυγή της διπλής φορολογίας αναφορικά µε
τους φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου µετά του Τροπο-
ποιητικού στη Σύµβαση πρωτοκόλλου», σελ.2243

iv. «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρα-
τίας του Αζερµπαϊτζάν για την αποφυγή της διπλής φορολο-
γίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε
τους φόρους επί του εισοδήµατος και κεφαλαίου», σελ.2243

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ.2218
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.2220
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ., σελ.2218
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ.2218
Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ Γ., σελ.2223
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ.2222,2226
ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ Π., σελ.2221,2222,2223
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.2220
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ Ο., σελ.2227
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ.2230
ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ Α., σελ.2226
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν., σελ.2229
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ.2224,2225
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ., σελ.2218
ΠΙΠΙΛΗ Φ., σελ.2221,2222
ΡΕΠΠΑΣ Α., σελ.2225,2226,2227,

2228,2229,2230
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ.2218
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ., σελ.2224
ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ Μ., σελ.2219,2220
Γ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
∆ΙΩΤΗ Η., σελ.2234
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ.2235,2250
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ., σελ.2232,2248,2249
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ.2238,2239,2240,

2251,2252
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ.2234,2249,2250
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ.2236,2239,2240,

2242,2243,2245,
2247,2251

ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.2241,2242,2243
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β., σελ.2233,2249
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.2240
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ.2246
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.2247,2248,2250
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ.2243
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Αθήνα, σήµερα στις 15 Ιανουαρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΑΪΤΣΗ ΑΠΟΣΤΟΛΑ-
ΤΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Άγγελο Μανωλάκη,
Βουλευτή Κορινθίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία καταθέτει πίνακα κτηνοτρόφων της επαρ-
χίας Ελασσόνας Λάρισας στους οποίους η εταιρεία «ΘΕΣΠΡΩΤΙΑ
ΑΕ» έχει δώσει ακάλυπτες επιταγές και ζητεί την εξυγίανση του
συστήµατος εµπορίας και διακίνησης των αγροτικών προϊόντων.

2) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Graziano Maddalena ζητεί την ανα-
γνώριση προϋπηρεσίας της σε δηµόσια σχολεία κράτους µέλους
της ΕΕ, προκειµένου να διδάξει ως ωροµίσθια στην ελληνική
µέση εκπαίδευση

3) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ελασσόνας Λάρισας προσφέρει
οικοπεδική έκταση προκειµένου να ανεγερθούν νέα σχολικά κτή-
ρια.

4) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής (Υπόλοιπο) κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
ΜΠΟΥΡΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Σύλ-
λογος Βένιζας Αττικής ζητεί την κατασκευή έργων πυροπροστα-
σίας στην ευρύτερη περιοχή της Βένιζας του ∆ήµου Βιλίων
Αττικής.

5) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ατόµων µε ειδικές
ανάγκες ΑµεΑ Νοµού Τρικάλων «Η ΣΥΜΠΑΡΑΣΤΑΣΗ» ζητεί να
εξακολουθήσει η χορήγηση του προνοιακού επιδόµατος σε ερ-
γαζόµενα άτοµα ΑµεΑ στο ∆ήµο Τρικαίων.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλό-
γων Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για τις χαµηλές τιµές

αποζηµίωσης των αµπελουργών του Νοµού Ηρακλείου, που οι
καλλιέργειές τους επλήγησαν από την κακοκαιρία του Σεπτεµ-
βρίου 2009.

7) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εθελοντές µακράς θητείας ζητούν την
επίλυση µισθοδοτικών και ασφαλιστικών προβληµάτων τους.

8) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Νοµάρχης Κυκλάδων ζητεί να θεσµοθετηθεί η δωρεάν
µεταφορά του εθελοντικού αίµατος µέσω της ακτοπλοϊκής συ-
γκοινωνίας του Νοµού Κυκλάδων.

9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλαµάτας ζητεί τη λήψη
µέτρων µετά τη δικαστική απόφαση βάσει της οποίας διακόπτε-
ται η λειτουργία του ΧΑ∆Α στη θέση «Μαραθόλακκα» Καλαµά-
τας.

10) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Πελοποννήσου
και ∆υτικής Ελλάδας του Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας
διαµαρτύρεται για τις ανεξόφλητες οφειλές σε αγρότες που
είχαν ενταχθεί σε κοινοτικά προγράµµατα κ.λπ..

11) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστι-
κού Σώµατος Νοµού Μεσσηνίας ζητεί τη διατήρηση του
υφιστάµενου ωραρίου εργασίας στις πυροσβεστικές υπηρεσίας
του νοµού.

12) Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας
κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πολιτι-
στική Εστία Μικρασιατών και Ποντίων ∆ήµου Φερών «ΑΛΥΤΡΩ-
ΤΕΣ ΠΑΤΡΙ∆ΕΣ» ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αποπεράτωση
του Ιερού Ναού Αγίου Βασιλείου Καισαρείας και Αγίας Φωτεινής
Σµύρνης, στο Βελεστίνο Μαγνησίας.

13) Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας
κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Σκοπέλου Μαγνησίας ζητεί χρηµατοδότηση για την αποκατά-
σταση ζηµιών από θεοµηνίες σε περιοχές της αρµοδιότητάς του.

14) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Πορταράκης Εµµανουήλ, Συνταξιού-
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χος Απόστρατος των Σωµάτων Ασφαλείας ζητεί την ικανοποίηση
οικονοµικού αιτήµατος.

15) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ∆ηµοσυνεταιριστική Ιχθυοτροφική
Εταιρεία Λεχαινών Κοτύχι Α.Ε. ζητεί τη διενέργεια αυτοψίας και
την ένταξη στο πρόγραµµα ΕΠΣΑ των ζηµιών που προκλήθηκαν
από θεοµηνία στη λιµνοθάλασσα Κοτυχίου Λεχαινών Ηλείας.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ύµης Αχαΐας ζητεί χρηµατοδό-
τηση για την αποκατάσταση της αγροτικής του οδοποιίας.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Ποδοσφαιρικών Σωµατείων
Αχαΐας ζητεί την άµεση τακτοποίηση των οφειλόµενων τακτικών
επιχορηγήσεων των ερασιτεχνικών σωµατείων ποδοσφαίρου.

18) Οι Βουλευτές Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ξυλοκάστρου Κορινθίας ζητεί
την άµεση λήψη µέτρων για την προστασία των κατοικιών και των
δρόµων του παραλιακού µετώπου της περιοχής του από το φαι-
νόµενο της διάβρωσης των ακτών του Νοµού Κορινθίας.

19) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ και Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩ-
ΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Εργατικό
Κέντρο και τα Σωµατεία, Φορτοεκφορτωτών και Εργαζοµένων
στη ∆ιαλογή και Ψύξη Νάουσας Νοµού Ηµαθίας ζητεί να εντα-
χθούν στον ΟΑΕ∆ οι εργαζόµενοι µε εκατό ηµεροµίσθια κ.λπ..

20) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Τίγλιας Χαλκιδικής ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αποκατά-
σταση των ζηµιών από τις πληµµύρες που έπληξαν τη Νήσο Τί-
γλια Νοµού Χαλκιδικής.

21) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εκδότης των Εφηµερίδων «ΕΙ∆Η-
ΣΕΙΣ» και «ΠΡΩΙΝΗ» Νοµού Κιλκίς ζητεί την ανατροπή των
προϋποθέσεων για την κυκλοφορία των εντύπων.

22) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι αναπληρωτές καθηγητές φυσικής
αγωγής Νοµού Κιλκίς ζητούν να καταργηθεί ο θεσµός του ωρο-
µισθίου καθηγητή στην εκπαίδευση κ.λπ..

23) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Επιτροπή Νοµού Κιλ-
κίς του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος ζητεί την άµεση
στελέχωση και λειτουργία ανεξάρτητου γραφείου ΤΣΜΕ∆Ε στο
Κιλκίς.

24) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητεί την άµεση
πληρωµή της οικονοµικής ενίσχυσης στους παραγωγούς δικαι-
ούχους του προγράµµατος «Βιολογική Γεωργία» στο Νοµό.

25) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Μακρής Θεόδωρος, πρώην υπάλλη-
λος του ΟΤΕ ζητεί την επίλυση του συνταξιοδοτικού του προ-
βλήµατος.

26) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πρυτανεία του Πανεπιστηµίου Ιωαννί-
νων ζητεί την ίδρυση Πολυτεχνικής Σχολής στο Πανεπιστήµιο Ιω-
αννίνων.

27) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κ.κ. Αναστασοπούλου Ελένη, Βασιλείου
Αθανάσιος κ.λπ., ζητούν την αναγνώριση των µεταπτυχιακών
τους τίτλων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον αυ-
ξηµένο αριθµό συµβούλων που απασχολεί το Υπουργείο
Παιδείας.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπό-
θεση µίζας φαρµάκων στην Πάτρα.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µη
σωστή χρήση ανελκυστήρα σε νοσοκοµείο της Πάτρας.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Νοµού Αχαΐας διαµαρτύρεται για τη διαθεσιµότητα
αστυνοµικού υπαλλήλου σύµφωνα µε το π.δ. 120/08.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλιστική Νο-
σηλευτική Οµοσπονδία Εθνικού Συστήµατος Υγείας διαµαρτύρεται
για το περιεχόµενο της µε αριθµόν 107/2009 απόφασης του Νο-
µικού Συµβουλίου του Κράτος κ.λπ..

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Γιατροί χωρίς Σύνορα ζητούν
την αύξηση της χρηµατοδότησης των προγραµµάτων που υλο-
ποιούνται από τους Γιατρούς χωρίς Σύνορα κ.λπ..

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μόβρης Αχαΐας ζητεί την
άµεση υλοποίηση του έργου της επέκτασης του αύλακα του
φράγµατος του Πηνειού.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα από τη διάβρωση της ακτής στη δυτική Αχαΐα.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µετα-
στέγαση της ∆ηµοτικής Βιβλιοθήκης Πατρών.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην προ-
στασία του περιβάλλοντος της δυτικής Αχαΐας από τη
βιοµηχανική µόλυνση.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο καταγγέλλεται η κα-
ταβολή υπέρογκων αµοιβών στο προσωπικό της ∆ΕΥΑΠ.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις καθυ-
στερήσεις των αποστολών αλληλογραφίας µε τα ΕΛΤΑ.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις συνε-
χείς βλάβες του ανελκυστήρα στο Νοσοκοµείο του Ρίου Πατρών.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπό-
θεση χορήγησης πλαστών αδειών ασύλου από την Υποδιεύθυνση
Ασφαλείας Πατρών.

2210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2113/81/07/12/2009 ερώτηση των Βουλευ-
τών κυρίων Άγγελου Τζέκη, Ιωάννη Ζιώγα και Σοφίας Καλαντί-

δου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 111/29/12/2009 έγγραφο από τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων
η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2279/09/12/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιώτη Λαφαζάνη δόθηκε µε το υπ αριθµ. ∆3/Α/οικ.26847

/29/12/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 2351/10/12/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1124574/

336/29/12/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:

2216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επικαίρων ερωτήσεων της
∆ευτέρας 18 Ιανουαρίου 2010.

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 269/11-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Οδυσσέα Κωνστα-
ντινόπουλου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την τροφοδότηση των επιχειρή-
σεων της βιοµηχανικής Τρίπολης µε φυσικό αέριο κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 275/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη προς την
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την πα-
ρακράτηση από την επιδότηση των δικαιούχων αγροτών κ.λπ.

3. Η µε αριθµό 287/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη
προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τους συµβασιούχους και εργαζόµενους στα
προγράµµατα «STAGE» κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 280/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις τουρκικές προκλήσεις
στο Αιγαίο κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 284/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη Λα-
φαζάνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την εξαγγε-
λία του Υπουργού από το Λονδίνο για ιδιωτικοποιήσεις ύψους
2,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ κ.λπ..

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 261/11-1-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνας
Γιαννακοπούλου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την περιβαλλοντική κατα-
στροφή από τα λιόζουµα, τα κίνητρα για τον εκσυγχρονισµό των
ελαιοτριβείων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 286/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευ-
τού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Έλσας Παπαδηµητρίου προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την µόλυνση του Αργολικού κάµπου από επικίνδυνα
απόβλητα κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 281/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη, προς
τις Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
τροποποίηση του ν. 3170/03 για την προστασία και την ευηµερία
ζώων συντροφιάς κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Κατ’ αρχήν, πριν αρχίσουµε, θα ήθελα να ζητήσουµε συγ-
γνώµη από τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη,
γιατί θα ξεκινήσουµε µε τον κ. Τσίπρα λόγω κωλύµατος.

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 274/19/12-1-2010 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Αλέξη
Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για τα τέλη κυκλοφορίας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα έχει ως εξής:
“Η δηµόσια τοποθέτηση του κ. Πρωθυπουργού ότι ήταν λάθος

οι υπέρογκες αυξήσεις στα τέλη κυκλοφορίας και η δέσµευσή
του ότι θα επανορθώσει η Κυβέρνηση το επόµενο έτος, δεν µπο-
ρεί να συγκαλύψει µία πολύ µεγάλη αδικία που έγινε εις βάρος
χιλιάδων συµπολιτών µας. Είναι φανερό πως το µέτρο ήταν κα-
θαρά εισπρακτικού χαρακτήρα, σε µία εποχή που τα µεσαία και
φτωχά στρώµατα της ελληνικής κοινωνίας πλήττονται από τις συ-
νέπειες της οικονοµικής κρίσης που µας κληροδότησε η φιλε-
λεύθερη πολιτική.

Ταυτόχρονα, παρά την επιχειρηµατολογία περί µέτρου «πρά-
σινης» ανάπτυξης, έχει γίνει φανερό πως το µέτρο που υιοθέ-
τησε η Κυβέρνηση, θα έχει ελάχιστα περιβαλλοντικά οφέλη,
αφού «πράσινα» τέλη κυκλοφορίας νοούνται όταν είναι άρρηκτα
συνδεδεµένα µε την χρήση και τις εκποµπές ρύπων και όχι µόνο
µε το έτος κυκλοφορίας και τα κυβικά.

Επειδή, το ζητούµενο σήµερα είναι η ριζική στροφή σε πολιτι-
κές βιώσιµης κινητικότητας και σε οικονοµικές πολιτικές που θα
ανακουφίζουν και δεν θα επιβαρύνουν περαιτέρω τις κοινωνικές
τάξεις µε χαµηλά και µικρά εισοδήµατα

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός
Θα ακυρώσει από φέτος τις υπέρογκες αυξήσεις των τελών

κυκλοφορίας;
Και προτίθεται να συνδέσει τα τέλη κυκλοφορίας µε τους εκ-

πεµπόµενους ρύπους και τη χρήση του αυτοκινήτου;
Ποιο είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης για τη δηµιουργία υπο-

δοµών και την ενίσχυση των δηµόσιων συγκοινωνιών, ώστε οι πο-
λίτες να έχουν γρήγορες, αξιόπιστες και ασφαλείς µετακινήσεις
που δεν ρυπαίνουν το περιβάλλον;”

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο επί της
διαδικασίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς): Είναι η τρίτη φορά µέσα σε δυόµιση µήνες
που καταθέτω ερώτηση στον Πρωθυπουργό και αντ’ αυτού έρ-
χεται να απαντήσει Υπουργός του.

Λυπάµαι πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Τσίπρα, ο

Πρωθυπουργός απουσιάζει, δεν είναι ότι είναι παρών.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς): Ξέρω κύριε Πρόεδρε, αλλά αφήστε µε ένα
λεπτό να πω κάτι. Επιλέγει να απουσιάζει και να ασκεί καθήκοντα
Υπουργού Εξωτερικών, κάθε φορά που τον καλούµε να απαντή-
σει σε επίκαιρες ερωτήσεις στο Εθνικό Κοινοβούλιο. Είναι η τρίτη
φορά και δεν περίµενα ότι σε τόσο σύντοµο χρονικό διάστηµα,
θα ζηλέψει τις κακές συνήθειες του προκατόχου του.

Και το λέω αυτό, διότι αυτό δεν υποτιµά εµένα. Υποτιµά τον
ίδιο, τους Υπουργούς του, την Κυβέρνησή του. Και το λέω ακόµη
αυτό, διότι θέλω να το επισηµάνω ότι είναι µία κακή συνήθεια
που δεν πρέπει να συνεχίζουµε να την εφαρµόζουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ωστόσο, είµαι υπο-
χρεωµένος να τονίσω και εγώ την απουσία του ως αιτία αυτού
του γεγονότος.

Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι προφανές ότι η απουσία του κυρίου Πρωθυπουργού δεν

οφείλεται ούτε σε έλλειψη σεβασµού στο Κοινοβούλιο, ούτε προ-
φανώς σε οποιοδήποτε προσωπικό ζήτηµα. Όπως γνωρίζετε,
βρίσκεται στην Ξάνθη, για µια συνάντηση µε τον Πρωθυπουργό
της γειτονικής µας χώρας και εξαιτίας αυτού δεν µπόρεσε να
είναι εδώ σήµερα. ∆εν υπάρχει καµµιά διάθεση επανάληψης της
απουσίας του. ∆υστυχώς, σε ορισµένες στιγµές, και όσο διατη-
ρεί και το χαρτοφυλάκιο του Υπουργείου Εξωτερικών, είναι ανα-
γκασµένος να βρίσκεται εκτός Αθηνών, και άρα να απουσιάσει
από µία διαδικασία, την οποία ξέρετε πολύ καλά- τιµά και θεω-
ρεί εξαιρετικά σηµαντική. Το έχει αποδείξει, εξάλλου, µε τον
αριθµό των παρουσιών του στη Βουλή, απαντώντας στις ερωτή-
σεις προς τον Πρωθυπουργό.

Έρχοµαι κύριε Πρόεδρε στην ουσία του ερωτήµατος, που
έθεσε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά
µε τα τέλη κυκλοφορίας. Να θυµίσω εν συντοµία την προϊστορία
του ζητήµατος.

Μέχρι πέρυσι, στη χώρα µας ίσχυαν τέλη κυκλοφορίας µε απο-
κλειστικό κριτήριο τον κυβισµό του αυτοκινήτου. Με βάση αυτό
το κριτήριο, υπήρχαν τέλη τα οποία για ένα µεσαίο αυτοκίνητο,
ένα αυτοκίνητο µέχρι 1350 κυβικά, ήταν 112 ευρώ. Η προηγού-
µενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε τη λεγόµενη “ρύθ-
µιση Σουφλιά” επέβαλε µια νέα δοµή τελών κυκλοφορίας η οποία
διαφοροποιεί τα τέλη µε βάση αφ’ ενός τον κυβισµό, όπως και
πριν, αλλά και µε την παλαιότητα του αυτοκινήτου. Έτσι για πα-
ράδειγµα για ένα αυτοκίνητο µέχρι 1357 κυβικά από τα 112 ευρώ
η επιβάρυνση θα αυξανόταν, αν ίσχυαν τα τέλη Σουφλιά, στα 262
ευρώ. ∆ηλαδή, από τα 112 ευρώ θα πηγαίναµε στα 262 ευρώ.
Επιπρόσθετα, υπήρξε ένα τέλος, που αφορούσε τα αυτοκίνητα
πολύ µεγάλου κυβισµού, πάνω από 1.900 κυβικά, φθάνοντας
µέχρι και 650 ευρώ για αυτοκίνητα εξαιρετικά υψηλού κυβισµού
πάνω, -αν δεν κάνω λάθος-, από 5.000 κυβικά.

Αυτό που η νέα Κυβέρνηση επιχείρησε να κάνει είναι µία διορ-
θωτική κίνηση, πάνω στο πλαίσιο το οποίο παρέλαβε. Αυτή η
διορθωτική κίνηση ήταν να µειώσει τα τέλη, σε σχέση µε τη “ρύθ-
µιση Σουφλιά” σε αυτοκίνητα, τα οποία χρησιµοποιεί ο κόσµος µε
χαµηλότερα εισοδήµατα, µε µικρότερη δυνατότητα. Έτσι, για
παράδειγµα στην κατηγορία αυτοκινήτων στην οποία αναφερό-
µουν από 262 ευρώ για ένα παλιό αυτοκίνητο, πριν του 1996, κα-
τέβηκε στα 187 ευρώ.

Αυτή η αναπροσαρµογή έγινε µε κοινωνικά κριτήρια. Αντιλαµ-
βανόµαστε ότι δηµιουργήθηκαν προβλήµατα και ο Πρωθυπουρ-
γός τοποθετήθηκε µε µεγάλη σαφήνεια στην ανάγκη να
υπάρξουν διορθωτικές κινήσεις, σε ένα νέο πλαίσιο το οποίο
εξειδικεύουµε αυτήν τη στιγµή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο Πρό-

εδρος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Η διαφορετική πολιτική αντίληψη και το διαφορετικό ήθος δεν

αρκεί να το εξαγγέλλεις. Πρέπει να το αποδεικνύεις καθηµερινά
µε την πρακτική σου και γι’ αυτόν το λόγο παρατήρησα πιο πριν
ότι µέσα σε τρεις µήνες µία και µόνη παρουσία στη λεγόµενη
«Ώρα του Πρωθυπουργού», ε, δεν είναι άλλο ήθος από αυτά που
είδαµε πιο πριν. Είναι η συνέχεια.

Ένα πολιτικό λάθος, κύριε Παπακωνσταντίνου, για να έλθω
στο θέµα µας, είναι γενναίο να το παραδέχεται κανείς, πόσο µάλ-
λον όταν αυτό το λάθος έχει οδηγήσει µε βάση τα δηµοσιεύµατα
πάνω από εκατόν πενήντα χιλιάδες συµπολίτες µας να καταθέ-
σουν τις πινακίδες τους και όλους τους υπόλοιπους να πληρώ-
σουν υπέρογκα τέλη κυκλοφορίας, διπλάσια και τριπλάσια της
αξίας του αυτοκινήτου τους, διότι εσείς στην πραγµατικότητα µε
αυτό που κάνετε τιµωρείτε όσους δεν έχουν την οικονοµική δυ-
νατότητα να αγοράσουν καινούργιο, διότι όσοι αγόρασαν και-
νούργιο και έχουν κούρσες, πληρώνουν τα µισά, το 1/3 σε σχέση
µε άλλους που έχουν σαραβαλάκια.

Ένα λάθος όµως, κύριε Υπουργέ, δεν διορθώνεται µε ένα
ακόµα µεγαλύτερο λάθος. Αν εννοείτε όσα λέτε περί νέας δια-
κυβέρνησης, νέου ήθους, γιατί δεν ακυρώνετε αυτήν την αλλο-

2218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



πρόσαλλη αύξηση των τελών κυκλοφορίας, γιατί παραπέµπετε
την λύση του προβλήµατος για το επόµενο έτος;

Ξέρετε υπάρχει ένα ρητό: «Μετά από την αποµάκρυνση από το
ταµείο, ουδέν λάθος αναγνωρίζεται». Και ως γνωστόν, αυτό κά-
νετε και εσείς τώρα. Περιµένετε µέχρι και ο τελευταίος συµπο-
λίτης µας να αποµακρυνθεί από το ταµείο και µετά του λέτε
«κάναµε λάθος». Ξέρετε, το ίδιο θα σκέπτονται τούτη την ώρα χι-
λιάδες συµπολίτες µας που σας ψήφισαν για να αλλάξετε πολι-
τική και πίστεψαν τις προεκλογικές σας εξαγγελίες. Το ίδιο,
λοιπόν, ρητό ισχύει και µετά από την αποµάκρυνση από την
κάλπη. Ουδέν λάθος αναγνωρίζεται!

Ειλικρινά µας λέτε ότι θα αλλάξετε και θέλετε να πιστέψουµε
ότι θα αποκαταστήσετε το λάθος σ’ ένα χρόνο; Εδώ κάθε δεκα-
πέντε ηµέρες άλλα λέτε και άλλα λέτε µετά. Κάθε δεκαπέντε
µέρες αλλάζετε πολιτική για το κρίσιµο θέµα της οικονοµίας και
δεν θυµάστε αυτά που είπατε δεκαπέντε ηµέρες πριν ούτε καν
τις προγραµµατικές δηλώσεις ούτε καν αυτά που είπατε στο
Ζάππειο και θέλετε να πιστέψουµε ότι µετά από τριακόσιες εξή-
ντα πέντε ηµέρες θα διορθώσετε το λάθος και θα θυµηθείτε ότι
είπατε «κάναµε λάθος»;

Κύριε Υπουργέ, είστε µια Κυβέρνηση που κινείται χωρίς σχέδιο
και πρόγραµµα, µια Κυβέρνηση όµηρος του νεοφιλελεύθερου
λόµπι των Βρυξελλών και των τραπεζιτών που διαρκώς αναζητά
εισπρακτικά µέτρα παντού. Όµως, κύριε Υπουργέ, µη βαφτίζετε
τα εισπρακτικά µέτρα φιλοπεριβαλλοντικά. Είναι λάθος. ∆ηµι-
ουργείτε µια κακή συνείδηση στην ελληνική κοινωνία και στους
Έλληνες πολίτες, διότι είναι αναγκαία τα φιλοπεριβαλλοντικά
µέτρα και δεν µπορείτε εσείς να τα ταυτίζετε µε τα εισπρακτικά
µέτρα. ∆ιότι εισπρακτικό ήταν το µέτρο και βεβαίως και αντισυ-
νταγµατικό. ∆ιότι, κύριε Υπουργέ, µόλις χθες έγινε γνωστό πως
ο εισηγητής του Συµβουλίου της Επικρατείας λέει πως είναι αντι-
συνταγµατική η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου για τα αυξη-
µένα τέλη κυκλοφορίας, µιας και αυτά µπορούν να καθοριστούν
µόνο µε νόµο ψηφισµένο από τη Βουλή.

Επανορθώστε, λοιπόν, σήµερα κιόλας, κύριε Υπουργέ. Επειδή
οι εργαζόµενοι, οι νέοι άνθρωποι έχουν ήδη βουλιάξει, αλλάξτε
πολιτική. Αναπτυξιακή και όχι εισπρακτική πολιτική έχει ανάγκη ο
τόπος, πολιτική για την εργασία και όχι για τους εργοδότες, φο-
ρολογία για όσους δηµιούργησαν την κρίση και όχι για τα θύ-
µατα της κρίσης, πολιτική για τους πολίτες και όχι για τους
τραπεζίτες, κύριε Παπακωνσταντίνου. Επανορθώστε τώρα αυτό
το µεγάλο λάθος που κάνατε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Τσίπρα.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Παπακωνσταντίνου για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Τσίπρα, στις συζητήσεις παρόµοιου είδους, καλό είναι να

προσερχόµαστε όχι µόνο µε τσιτάτα και µε συνθήµατα, αλλά και
µε συγκεκριµένα στοιχεία. Φοβούµαι ότι αυτά τα στοιχεία δεν τα
έχετε ή, αν τα έχετε, δεν θέλετε να τα πείτε, ακριβώς διότι δεν βο-
λεύουν τα δικά σας επιχειρήµατα. Πράγµατι, έχει υπάρξει αύξηση.
Πράγµατι, κάποιος ο οποίος είχε ένα αυτοκίνητο 1.600 κυβικών,
πλήρωνε 202 ευρώ και τώρα πληρώνει 352 ευρώ. Είναι µεγάλη αύ-
ξηση. ∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία γι’ αυτό. Και, πράγµατι, κά-
ποιοι οι οποίοι είναι κάτοχοι µεγάλων παλιών αυτοκινήτων πάνω
από 2.000 κυβικά –και είναι γύρω στις πενήντα χιλιάδες αυτοί- τα
οποία είχαν αγοράσει πριν από πολλά χρόνια, αναρωτιούνται γιατί
να πληρώσουν µέχρι και 500 ευρώ παραπάνω.

∆εν είναι, βέβαια, όλοι αυτοί φτωχοί άνθρωποι. Και κάποιοι απ’
αυτούς µπορούν να τα πληρώσουν, κάποιοι έχουν πρόβληµα. Γι’
αυτό είπαµε ότι θα κάνουµε µια διορθωτική κίνηση. Αυτή η διορ-
θωτική κίνηση θα γίνει στο πλαίσιο της συζήτησης, που κάνουµε
για το φορολογικό.

Η φορολογία στο αυτοκίνητο πρέπει να περάσει από την κα-
τοχή στη χρήση. Και εδώ υπάρχουν µια σειρά από πολύ ενδια-
φέρουσες εµπειρίες από άλλες χώρες. Για παράδειγµα, η
Ολλανδία χρησιµοποιεί µια φορολογία ανάλογα µε τα χιλιόµετρα
του αυτοκινήτου. Υπάρχουν πάρα πολλές άλλες χώρες, που περ-
νούν τη φορολόγηση, όχι στα τέλη κυκλοφορίας, αλλά περισσό-

τερο στα καύσιµα. Έχουµε συστήσει µαζί µε τους δυο συναρµόδιους
Υπουργούς, την κ. Μπιρµπίλη και τον κ. Ρέππα, µια επιτροπή και
έχουµε ζητήσει, εντός µηνός, να µας φέρει µια εισήγηση, σχε-
τικά µε τη συνολική αναµόρφωση της φορολογίας των αυτοκι-
νήτων. Άρα, η πρόθεση και η βούληση της Κυβέρνησης είναι
απολύτως σαφής.

Και θέλω να σηµειώσω ένα γενικότερο ζήτηµα, επειδή είναι
προφανές ότι επιχειρείτε να χρησιµοποιήσετε το ζήτηµα των
τελών κυκλοφορίας, για να κάνετε µια γενικότερη πολιτική το-
ποθέτηση. Η πολιτική αυτής της Κυβέρνησης είναι πάρα πολύ
σαφής. Εκτελούµε την πολιτική, για την οποία µας εξέλεξε ο Ελ-
ληνικός λαός. Έχουµε µια ισχυρή εντολή από τους Έλληνες πο-
λίτες, να εφαρµόσουµε ένα διαφορετικό οικονοµικό πρόγραµµα.
Αυτό κάνουµε.

Σεβόµαστε τα χρήµατα του Έλληνα πολίτη. Προσπαθούµε, σε
µια εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική κατάσταση, µε τεράστια δη-
µοσιονοµικά προβλήµατα, να βοηθήσουµε την ελληνική οικογέ-
νεια και τους χαµηλόµισθους. Είναι σαφές ότι αυτή η πολιτική, η
πολιτική της ευθύνης, η πολιτική που ταυτόχρονα στηρίζει τους
πιο ευάλωτους, στηρίζεται απολύτως από τους Έλληνες πολί-
τες, οι οποίοι εξακολουθούν να µας δείχνουν ακέραιη την εµπι-
στοσύνη, την οποία µας έδωσαν, πριν από εκατό ηµέρες.
Προχωράµε µε αίσθηµα ευθύνης. Αυτό µεταφράζεται και στα µε-
γάλα και στα µικρά. Αυτό θα κάνουµε και στο θέµα των τελών
κυκλοφορίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα συζητηθεί η τέ-
ταρτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου µε αριθµό 273/18/11-1-
2010 του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον
Πρωθυπουργό, σχετικά µε την προοπτική χορήγησης πολιτικού
ασύλου σε Χιλιανό υπήκοο κρατούµενο από τις ελληνικές αρχές
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη έχει ως εξής:
« Κύριε Πρωθυπουργέ, σύµφωνα µε πρόσφατη ανακοίνωση

του Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνοµίας, κατόπιν σχετικής
εντολής, κλιµάκιο της ∆ιευθύνσεως Αλλοδαπών Αττικής επισκέ-
φθηκε τον κρατούµενο από τις ελληνικές αρχές Χιλιανό υπήκοο,
Navardo Pedro, και παρέλαβε αίτησή του προκειµένου να του χο-
ρηγηθεί πολιτικό άσυλο.

Ερωτάσθε:
1. Είναι δυνατόν πολίτες προερχόµενοι από χώρες µε δηµο-

κρατικό πολίτευµα να θεωρηθούν διωκόµενοι για πολιτικούς λό-
γους και να τύχουν πολιτικού ασύλου; Πολλώ δε µάλλον, οι
πολίτες της ∆ηµοκρατίας της Χιλής, η οποία µετέχει και στην Οι-
κονοµική Ένωση ∆ηµοκρατικών Κρατών της Νοτίου Αµερικής,
που καλύπτονται από κανόνες της διεθνούς νοµοθεσίας;

2. ∆εδοµένου ότι, σύµφωνα µε τα ΜΜΕ, οι λόγοι της συλλή-
ψεως του εν λόγω Χιλιανού υπηκόου αφορούσαν απόπειρα αν-
θρωποκτονίας µε µαχαίρι, έχει, παραλλήλως, εξεταστεί το
µητρώο του προηγούµενου βίου του στη Χιλή ή αλλού;».

Θα απαντήσει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρυσο-
χοΐδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την παραµονή της Πρωτο-
χρονιάς στο Αστυνοµικό Τµήµα Ακροπόλεως ένας αλλοδαπός
κρατούµενος βασανίστηκε µε τέτοιο τρόπο από αστυνοµικούς
που υπηρετούν σ’ αυτό το Τµήµα µε αποτέλεσµα να κινδυνεύσει
η ζωή του. Μεταφέρθηκε στο νοσοκοµείο προκειµένου να του
προσφερθεί βοήθεια ώστε να σωθεί η ζωή του.

Η Ελληνική Αστυνοµία διέταξε έρευνα µέσα από τη ∆ιεύθυνση
Εσωτερικών Υποθέσεων και τελικώς κατηγόρησε τους συγκε-
κριµένους αστυνοµικούς και τους παρέπεµψε στη δικαιοσύνη
που είναι πια αρµόδια να δικάσει τους ενόχους αυτής της βάρ-
βαρης πράξης. Τέτοιου είδους συµπεριφορές δεν µπορούν να
είναι αποδεκτές από τη σύγχρονη ελληνική κοινωνία. Φθάνει πια.
∆εν πάει άλλο. Πρέπει να αλλάξουµε. Εµείς ήρθαµε εδώ για να
αλλάξουµε τα πράγµατα και όχι για να παρατηρούµε ορισµένους
επίορκους να βασανίζουν ανθρώπους µόνους, ξένους που δεν
κατηγορούνται για κάτι σηµαντικό, προκειµένου να ικανοποιούν
τα βάρβαρα αισθήµατά τους.

Η Ελληνική Αστυνοµία δρα και λειτουργεί σε µια δηµοκρατική
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χώρα µε δηµοκρατικό πολίτευµα και πρωτίστως πρέπει να υπη-
ρετεί την δηµοκρατία, το Σύνταγµα και τους κανόνες που αφο-
ρούν το σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα στις ατοµικές
ελευθερίες, στην ανθρώπινη αξιοπρέπεια και υπόσταση και αυτό
κυρίως ανθρώπους που είναι ανυπεράσπιστοι, όπως είναι ένας
µετανάστης. Επειδή αυτή η υπόθεση πρέπει να φτάσει µέχρι το
τέλος όσον αφορά την εξιχνίασή της και την απόδοση δικαιοσύ-
νης, το Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυνοµίας πήρε την πρωτο-
βουλία να παραχωρήσει ένα καθεστώς προστασίας στο
συγκεκριµένο µετανάστη προκειµένου να είναι εδώ την ώρα που
θα γίνει η δίκη.

Θα ήταν εξίσου βάρβαρο να τον είχαµε απελάσει και να µην
προστατεύαµε τη ζωή του και τη δυνατότητά του να καταθέσει
ό,τι θέλει αυτός, ό,τι κρίνει, τα πραγµατικά γεγονότα, προκειµέ-
νου να αποκαλυφθεί η αλήθεια και να αποδοθεί η δικαιοσύνη.
Αυτό πρέπει να κάνει µια σύγχρονη δηµοκρατία και αυτό κά-
νουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος

Καρατζαφέρης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, να κάνω µία παρατήρηση,
ότι έχουν περάσει περίπου δεκαπέντε Παρασκευές από τότε που
είστε Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός έχει έρθει δύο φορές.
Τώρα αντιλαµβάνοµαι ότι κάθε φορά βρίσκει ένα άλλοθι για να
µην έρθει. Ξέρει ότι κάθε Παρασκευή είναι η «ώρα του Πρωθυ-
πουργού», είναι το κυρίαρχο θέµα της δηµοκρατίας να έρχεται
εδώ να απαντά ο Πρωθυπουργός. Μπορεί να φτιάχνει την ατζέ-
ντα του αναλόγως, όχι να βρίσκει την Παρασκευή λόγους για να
µην είναι εδώ. Αυτό είναι το πρώτο θέµα.

Το δεύτερο θέµα για σας, κύριε Υπουργέ, είναι ότι δεν απα-
ντήσατε επί της ουσίας. Παίρνετε αίτηση ασύλου, στέλνετε µά-
λιστα κλιµάκιο να ζητήσει συγγνώµη, και όλα αυτά τα οποία
είπατε, τα πολύ ωραία, τα ποµπώδη κ.λπ.. Και άσυλο; Άσυλο
γιατί; Από ποια χώρα ήρθε; Μήπως, κύριε Υπουργέ, δεν έχετε
αντιληφθεί ότι δεν κυβερνάει πλέον τη Χιλή ο Πινοσέτ; Αντιλαµ-
βάνεστε µε αυτά τα καµώµατα τι κάνετε, ότι δηµιουργείτε κρίση
µε µία µεγάλη χώρα;

Έχω εδώ επιστολή, την οποία θα καταθέσω στα Πρακτικά, της
Πρεσβευτού της Χιλής, που λέει: «…µας κατέπληξε και το θεω-
ρούµε ως µη αρµόζον, γιατί η ∆ηµοκρατία της Χιλής είναι µία
χώρα που διέπεται από το κράτος δικαίου». ∆ηµιουργείτε δη-
λαδή διπλωµατικό θέµα µε µία τεράστια χώρα που συµµετέχει σ’
όλους τους οργανισµούς, τους αντίστοιχους της Ευρωπαϊκής
Ένωσης στην Αµερική, γιατί εσείς θέλετε να κάνετε δηµόσιες
σχέσεις.

Ξεχάσατε να πείτε, βέβαια, µέσα στον οίστρο σας ότι στο νο-
σοκοµείο πήγε και ο αστυνοµικός. Έχουµε µία υπόθεση ενός λα-
θροµετανάστη που κατηγορείται ότι µπήκε παράνοµα στη χώρα
µας, ότι είχε µαζί του σουγιά, ότι έκανε απόπειρα ανθρωποκτο-
νίας και απόπειρα δραπετεύσεως. Και ερχόσαστε εσείς τώρα σε
ρόλο εισαγγελέα, σε ρόλο αρχιδικαστού, και προκαταλαµβάνετε
τη δικαιοσύνη. Κατ’ αρχήν, έχετε υπ’ όψιν σας ότι ελέγχεστε γιατί
δεν επιτρέπετε µία δίκαιη δίκη µε αυτά τα οποία κάνετε. Έρχεστε
σε αντίθεση µε το άρθρο 6 της Ευρωπαϊκής Συµβάσεως ∆ικαιω-
µάτων του Ανθρώπου. Προκαταλαµβάνετε την υπόθεση, προκα-
ταλαµβάνετε την Ε∆Ε του αστυνόµου Β’; Θα µπορέσει ο
αστυνόµος Β’ αύριο να βγάλει ένα πόρισµα αντίθετο µ’ αυτά τα
οποία λέει ο Υπουργός του ή αύριο το πρωί ο πρωτοδίκης;

Μπορούσατε να ελέγξετε την κατάσταση και, βεβαίως, εφό-
σον διαπιστώθηκαν στοιχεία βίας ή βαναυσότητας ή ό,τι άλλο θέ-
λετε εσείς, να προχωρήσετε την υπόθεση στη δικαιοσύνη της
χώρας χωρίς την περαιτέρω δική σας τοποθέτηση. Ήταν πε-
ριττή. ∆εν µπορείτε να προκαταλαµβάνετε τη δικαιοσύνη. Είστε
Υπουργός και όχι δικαστής. Και επιτέλους όλα αυτά πρέπει να
ξέρετε ότι έχουν αντίκτυπο στην Αστυνοµία.

Χθες αστυνοµικός διευθυντής –κι αν θέλετε µπορείτε να το ψά-
ξετε- είχε το εξής περιστατικό. Χιλιανός και πάλι, κρατούµενος
στο κελί, ζητά από το φύλακα τσιγάρα και φωτιά και του λέει: «Αν

δεν µου τα φέρεις, θα χτυπήσω το κεφάλι µου και θα πω ότι µε
βασάνισες». Και του πήγαν τσιγάρα και φωτιά. Αυτό αρχίζει να γί-
νεται «σκοινί-κορδόνι». Κι αν θέλετε ψάξτε το.

Εποµένως, λοιπόν, αν θέλετε µια Αστυνοµία να κάνει το καθή-
κον της και για να µη σας κατηγορεί και η κ. Άννα ∆ιαµαντοπού-
λου ότι έχετε επιτρέψει µε την πολιτική σας η Αθήνα να είναι µια
πόλη ιδιαίτερα ευάλωτη στα χέρια κακοποιών, φροντίστε να µην
χτυπάτε αλύπητα τα όργανα της τάξεως. Συλλαµβάνετε αστυ-
νοµικούς, ενώ έπρεπε να συλλάβετε τροµοκράτες.

Χθες οι «γνωστοί-άγνωστοι», τους οποίους όλοι γνωρίζουµε,
πήγαν σε γραφείο Υφυπουργού της Κυβέρνησης και έσπασαν
κεφάλια µε σφυριά. Αυτή είναι η Αθήνα, κύριε Υπουργέ, επί της
δικής σας υπουργίας! Και δεν είναι δικά µου τα σχόλια. Τα σχό-
λια είναι από συνάδελφό σας που είστε µαζί, δίπλα δίπλα, στο
Υπουργικό Συµβούλιο, της κ. Άννας ∆ιαµαντοπούλου. Ποιος
αστυνοµικός αύριο το πρωί θα βάλει το κεφάλι του στην φωτιά,
όταν έχει αυτήν τη συµπεριφορά από σας; Και βεβαίως να πα-
τάξουµε, όπου τυχόν υπάρχουν, στοιχεία βίας -ποιος δεν το θέλει
αυτό;- αλλά όχι µ’ αυτόν τον προκλητικό τρόπο να ερχόσαστε και
να είστε εκείνος ο οποίος καταδικάζει αστυνοµικούς. Είστε προ-
στάτης της Αστυνοµίας, δεν είστε Ιαβέρης της Αστυνοµίας, κύριε
Υπουργέ. Και είναι ένα θέµα το οποίο πρέπει να το προσέξετε,
γιατί νοµίζω ότι η Αστυνοµία έξω βράζει και δεν επιτρέπεται οι
αστυνοµικοί, οι οποίοι για 700-800 ευρώ δουλεύουν και είκοσι
τέσσερις ώρες την ηµέρα, να έχουν αυτήν τη συµπεριφορά εκ
µέρους σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης καταθέτει για τα Πρακτικά
το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη.

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης
έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι κανείς ιδιοκτήτης της Αστυνοµίας
ούτε µπορεί να µιλάει εξ ονόµατός της.

Εσείς έχετε αυτήν την τάση ορισµένες φορές να οµιλείτε εξ
ονόµατος των αστυνοµικών και αυτό νοµίζω ότι δεν είναι καλό.

Εγώ δε µιλώ εξ ονόµατος των αστυνοµικών. Είµαι πολιτικός
προϊστάµενος της Αστυνοµίας και η δουλειά µου είναι, ο ρόλος
µου είναι, η αποστολή µου είναι, -σύµφωνα µε το Σύνταγµα- όλοι
οι αστυνοµικοί της χώρας και η Αστυνοµία της χώρας να εξα-
σφαλίσει την ασφάλεια της χώρας. Και αυτό κάνουµε και αυτό θα
κάνουµε, να είστε βέβαιοι, γιατί δεν θέλουµε ντροπές.

Και ντροπές, κύριε Πρόεδρε, είναι αυτά που ζήσαµε τα τελευ-
ταία χρόνια και δεν θέλω να επεκταθώ, ότι, δηλαδή, η χώρα έγινε
ξέφραγο αµπέλι, ότι, κύριε Πρόεδρε, η χώρα έχει καταδικαστεί
πέντε φορές από το Συµβούλιο της Ευρώπης -ούτε επί χούντας
είχαµε τόσες καταδίκες- για την παραβίαση των ανθρωπίνων δι-
καιωµάτων. Αυτό είναι θετικό; Πρέπει να το υφιστάµεθα; Πρέπει
η ελληνική κοινωνία να βλέπει αστυνοµικούς να φέρονται βάρ-
βαρα σε ανυπεράσπιστους ανθρώπους; Και είναι αυτός λόγος
για κάποιους αστυνοµικούς, όπως είπατε, να αισθάνονται ότι από
κάπου βάλλονται, από την πολιτική τους ηγεσία; Μήπως πρέπει
να ξαναζήσουµε εκείνα τα φαινόµενα της ντροπής στη Θεσσα-
λονίκη, για να µην πω το όνοµά τους, εγώ δεν θέλω να πω το
όνοµά τους.

Αυτό που σας είπα θέλω να το κρατήσετε. Και σας το λέω µε
πολύ σεβασµό. Ήλθε η ώρα να αλλάξουµε.

Συµβαίνουν αυτά που είπατε, πράγµατι. Και συµβαίνουν, ξέ-
ρετε γιατί; ∆ιότι έχουµε φτάσει σε ένα σηµείο να έχουµε διαλυ-
µένες υπηρεσίες, να υπάρχει η παραίτηση και η αδράνεια. ∆ε
θέλω να επεκταθώ, αλλά σας λέω ότι µια είναι η απόφασή µας,
να αλλάξουµε τα πράγµατα και να τα ξαναφέρουµε στο σωστό
δρόµο, να ξανακάνουµε την Ελλάδα ασφαλή χώρα, να ξανακά-
νουµε τους πολίτες να αισθάνονται ασφαλείς και σίγουροι και
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από την άλλη πλευρά, όµως, για όνοµα του Θεού, να µην επι-
τρέψουµε σε κανέναν να προσβάλλει το δηµοκρατικό µας αί-
σθηµα, το φιλότιµό µας. Να µην υπάρχουν πράξεις, οι οποίες
παραβιάζουν την κοινή συνείδηση. ∆εν είναι δυνατόν αστυνοµι-
κοί ένοπλοι να χτυπούν έναν ανυπεράσπιστο κρατούµενο, ό,τι
και αν είναι αυτός, όποιος και αν είναι αυτός.

Στο δε ζήτηµα που θέσατε σχετικά µε τη Χιλή, θέλω να σας πω
ναι, σύµφωνα µε το ∆ιεθνές ∆ίκαιο, έχουµε τη δυνατότητα ως
χώρα να δώσουµε άσυλο, ανεξάρτητα από πού προέρχεται ο συ-
γκεκριµένος πολίτης, ακόµα και αν προέρχεται από µια δηµο-
κρατική χώρα, όπως λέτε, τη Χιλή. Μπορεί να υπάρχουν ένα
σωρό λόγοι για άσυλο. Θα δούµε, όµως, σε τι καθεστώς προ-
στασίας θα τεθεί ο συγκεκριµένος κρατούµενος.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Προστασίας του Πολίτη.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 277/12-1-2010 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε τη µαταίωση έργων στον αρχαιολογικό χώρο του Λυ-
κείου του Αριστοτέλη κ.λπ..

Αναλυτικά το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης της κυρίας συ-
ναδέλφου έχει ως εξής:

«Η εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ» στις 4-1-2010 δηµοσίευσαν ρεπορτάζ
πως το Υπουργείο εξετάζει το ενδεχόµενο να µη διαθέσει τη χο-
ρηγία ύψους 4,5 εκατοµµυρίων ευρώ από τον ΟΠΑΠ για την κα-
τασκευή τού στεγάστρου στον αρχαιολογικό χώρο του Λυκείου
του Αριστοτέλη.

Στις 16-3-2009 κατέθεσα επίκαιρη ερώτηση στον τότε
Υπουργό κ. Αντώνη Σαµαρά και πριν περάσουν δύο µήνες, στις
29-4-2009, όχι µόνο ελευθερώθηκε ο χώρος από την ακαλαί-
σθητη, «τυφλή» περίφραξη, αλλά και παρουσιάστηκε το αναλυ-
τικό σχέδιο για την αποκατάσταση και επισκεψιµότητα του
χώρου µε την τοποθέτηση ειδικού στεγάστρου µε τη γενναία χο-
ρηγία του ΟΠΑΠ. Ταυτοχρόνως, ο τότε Υπουργός Πολιτισµού
ανακοίνωσε τη σύνδεση του Λυκείου του Αριστοτέλη µε το Βυ-
ζαντινό Μουσείο, ώστε να αποδοθεί στους πολίτες ένα πάρκο
τριάντα έξι στρεµµάτων. Οι ενέργειες αυτές χαιρετίστηκαν από
τα ελληνικά και διεθνή ΜΜΕ.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Αληθεύει το δηµοσίευµα, ότι αναβάλλεται η δηµιουργία του

πάρκου;
2. Αληθεύει ότι τα χρήµατα της σύµβασης του Υπουργείου Πο-

λιτισµού µε τον ΟΠΑΠ για την τοποθέτηση του ειδικού στεγά-
στρου θα διατεθούν σε άλλα έργα του Υπουργείου Πολιτισµού;».

Ο κύριος Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλος Γε-
ρουλάνος έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρία συνάδελφε, είναι προφανές ότι το
Λύκειο του Αριστοτέλη είναι ένας αρχαιολογικός χώρος εξαιρε-
τικής σηµασίας, όχι µόνο γιατί θυµίζει το τεράστιο έργο του αρ-
χαίου φιλόσοφου, αλλά διότι είναι ένας χώρος ο οποίος θα
µπορούσε να γίνει χώρος πρότυπο για τα πάρκα στα οποία ανα-
φερόµαστε για την ανάπτυξη της πόλης. Όπως εµείς πιστεύ-
ουµε, θα µπορούσε να γίνει ένας χώρος εκπαίδευσης, ένας
χώρος ψυχαγωγίας των πολιτών της Αθήνας.

Είµαι ένας απ’ αυτούς που πιστεύουν ότι για να προστατεύ-
σουµε ουσιαστικά τα µνηµεία µας, δεν αξίζει να τα κλείνουµε,
αλλά να τα ανοίγουµε στους πολίτες και ν’ αφήνουµε τους πολί-
τες να τα κάνουν µέρος της καθηµερινότητάς τους.

Οι κλειστοί χώροι –οι «τυφλές» περιφράξεις, όπως τις περι-
γράφετε στην ερώτησή σας- δεν είναι στη φιλοσοφία µας και θα
θέλαµε να δούµε όλο και λιγότερους µέσα στην Αθήνα.

Αν, λοιπόν, µε δική σας προτροπή και µε την ερώτησή σας πεί-
σατε τον προκάτοχό µου και νυν Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης να κατεβάσει αυτήν την ακαλαίσθητη περίφραξη,
τότε σας συγχαίρω γι’ αυτό και θεωρώ ότι είναι µια κίνηση ενός
ανθρώπου που αγαπάει την πόλη του.

Όµως –για να επιστρέψω στην ερώτησή σας- ο χώρος αυτός
τον οποίο περιγράφετε, µαζί µε τους περιβάλλοντες χώρους του
µουσείου και του ωδείου, είναι περίπου τριάντα έξι στρέµµατα.

Είναι, δηλαδή, ένας χώρος ο οποίος, πραγµατικά, θα µπορούσε
να κάνει αυτά τα οποία σας είπα πριν, να συµβάλει στην εκπαί-
δευση και στην ψυχαγωγία του κόσµου.

Θα µπορούσε να είναι ένα έργο το οποίο θα χρηµατοδοτηθεί
από το ΕΣΠΑ, για παράδειγµα. ∆υστυχώς, όταν ήλθαµε στο
Υπουργείο Πολιτισµού, ανακαλύψαµε ότι η Ελλάδα δεν έχει πρό-
γραµµα πολιτισµού για το ΕΣΠΑ ∆εν υπάρχουν χρήµατα από το
ΕΣΠΑ για τον πολιτισµό, ούτε 1 ευρώ!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Η κατάσταση ήταν τραγική και ειδικά για ένα Υπουργείο το
οποίο ενισχύθηκε πολύ από το Β’ και το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στή-
ριξης και είχε την υψηλότερη απορροφητικότητα από οποιοδή-
ποτε άλλο Υπουργείο. Είναι ένα έγκληµα, δηλαδή, για τον
πολιτισµό το γεγονός ότι δεν είχαµε ΕΣΠΑ.

Είναι όντως πραγµατικότητα ότι ο ΟΠΑΠ, µερικές µέρες πριν
από τις προηγούµενες εκλογές, διέθεσε αυτά τα 4.000.000 ευρώ
–και όχι 4,5 εκατοµµύρια ευρώ- αλλά το δυστυχές είναι ότι αυτά
τα χρήµατα δεν επαρκούν για να ολοκληρωθεί το έργο, το οποίο
θα θέλαµε να κάνουµε στο Λύκειο. Και δεν επαρκούν διότι από
τότε ο προϋπολογισµός έχει ανέβει, είναι γύρω στα 6.000.000
ευρώ, µε 6,5 µε εκατοµµύρια ευρώ.

Το να ξεκινήσουµε, λοιπόν, κάτι το οποίο δεν ξέρουµε πώς θα
ολοκληρωθεί και τι άλλο θα χρειαστεί για να ολοκληρωθεί, είναι
ενάντια στη φιλοσοφία µας, ειδικά όταν υπάρχουν τόσα πολλά
έργα τα οποία µπορούν να ενισχυθούν µ’ αυτά τα χρήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Άρα, για να σας απαντήσω, εξετάζουµε άλλες λύσεις για το
συγκεκριµένο χώρο. Θέλουµε αυτός ο χώρος να αποδοθεί στους
πολίτες, να γίνει προοπτική δηµιουργίας ενός ανοιχτού αρχαιο-
λογικού πάρκου µε ελαφριές κατασκευές, όπου χρειάζεται, για
να προστατευτούν τα µνηµεία και ν’ ανοίξει σιγά-σιγά στο κοινό.

Τα χρήµατα τα οποία ο ΟΠΑΠ έχει υποσχεθεί στο Υπουργείο
Πολιτισµού, µπορούν να χρησιµοποιηθούν σε διάφορα άλλα
έργα και σε διάφορες άλλες περιοχές της Αθήνας, οι οποίες,
όπως γνωρίζετε, έχουν ανάγκη από τέτοια χρήµατα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλο Γε-
ρουλάνο.

Η κ. Φωτεινή Πιπιλή, Βουλευτής Αθηνών, έχει το λόγο για τρία
λεπτά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πρώτα απ’ όλα δεν έγινε προεκλογικά η συµ-

φωνία ΟΠΑΠ, γιατί στις 29 Απριλίου που υπογράφηκε η συµφω-
νία µεταξύ του κ. Σαµαρά και του τότε προέδρου του ΟΠΑΠ δεν
είχε ακόµα συζητηθεί καν η περίπτωση εκλογών.

∆εύτερον, ένα πολύ βασικό ερώτηµα στο οποίο πρέπει να απα-
ντήσετε επισήµως είναι το εξής: Αυτή η σύµβαση του ΟΠΑΠ των
4,5 εκατοµµυρίων ευρώ για την τοποθέτηση του στεγάστρου στο
Λύκειο του Αριστοτέλους είναι µέσα σε συγκεκριµένη σύµβαση,
άρα δεδοµένη. Με αυτήν τη λογική, απαγορεύεται, όπως ξέρετε,
όταν υπάρχει στη σύµβαση ο απαράβατος όρος και λόγος αυτής
της χορηγίας, να διατεθεί για οποιοδήποτε άλλο έργο αρχαιο-
λογικού ενδιαφέροντος, το οποίο είναι εκτός του Λυκείου του
Αριστοτέλους.

Τρίτον, όπως ξέρετε, στην Ελλάδα δραστηριοποιούνται πάρα
πολύ σε επίπεδο χορηγιών µεγάλα ιδρύµατα. Να αναφέρω το
Ίδρυµα Νιάρχου, το Ίδρυµα Λάτση κ.α. Αυτό σηµαίνει πως, ενώ
εσείς ισχυρίζεστε ότι όταν έγινε η µελέτη για το στέγαστρο, δη-
λαδή στις 29 Απριλίου 2009, κοστολογήθηκε 4,5 εκατοµµύρια
ευρώ, τώρα ισχυρίζεστε ότι άλλαξε ο προϋπολογισµός. ∆εν νο-
µίζω πως µέσα σε πέντε µήνες ο προϋπολογισµός έχει ανέβει
κατά 2.000.000 ευρώ!

Να πω ότι µπορεί να έχει ανέβει κατ’ ελάχιστον. ∆εν θα δια-
φωνήσω. Αυτό σηµαίνει ότι αφού έχεις το δεδοµένο των 4,5 εκα-
τοµµυρίων ευρώ από τον ΟΠΑΠ, µπορείς να ξεκινήσεις, σχεδόν
να ολοκληρώσεις και µετά να έρθει η συνδροµή ακόµη και µι-
κρότερων συλλόγων που δραστηριοποιούνται ή και των ιδίων
των Αθηναίων, να συµπληρώσουν.
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Ας µην ξεχνάµε ότι είµαστε στην πόλη και στη χώρα των χο-
ρηγιών και πολλές φορές έχει συµβεί ιδρύµατα, αλλά και ιδιωτι-
κές πρωτοβουλίες να συνδράµουν, µε δεδοµένο ότι το
Υπουργείο Πολιτισµού έχει και τον περίφηµο «νόµο περί χορη-
γιών».

Εκείνο που πρέπει να καταλάβουµε και στο οποίο πρέπει, πρώ-
τον, να µου απαντήσετε είναι αν αληθεύει το δηµοσίευµα των
«ΝΕΩΝ». Σας ερωτώ, επειδή πρόκειται περί πολύ σοβαρής εφη-
µερίδος, µε ποιο δικαίωµα µπορεί ένας αρχαιολόγος -τους αρ-
χαιολόγους τους σέβοµαι και τους εκτιµώ βαθύτατα- να εκφέρει
άποψη για τα σχέδια του Υπουργείου. Έτσι αναγράφηκε στα
«ΝΕΑ». Αν ήταν η δική σας τοποθέτηση, θα ήταν και διαφορετική
η συζήτησή µας. Όµως, θεωρώ ότι σε ένα πανελλήνιο και πανα-
θηναϊκό πολύχρονο πρόβληµα, όπως η δηµιουργία του πάρκου
αυτού, ένας οποιοσδήποτε αρχαιολόγος, ανεξαρτήτως της θέ-
σεώς του, να µας υποδεικνύει πού πρέπει να πάνε τα λεφτά ή
όχι.

Κύριε Γερουλάνο, επειδή µεγαλώσατε σε αυτήν τη γειτονιά,
επειδή ζούσατε εκεί, ξέρω ότι έχετε ιδιαίτερη ευαισθησία, όπως
και ο κ. Σαµαράς και εγώ, που εκπροσωπούµε τους Αθηναίους
και να βρούµε άλλες δικαιολογίες, για να µαταιωθεί το πάρκο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την

κ. Φωτεινή Πιπιλή. Βρίσκω εξαιρετική τόσο την ερώτησή σας όσο
και το ύφος σας!

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Εκεί µεγάλωσε ο Υπουργός και ξέρει!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Υπουργός Πολιτι-

σµού και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος έχει το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Μοιάζει µε κατηγορητήριο αυτό που µου αποτείνετε,
αλλά, εν πάση περιπτώσει, θα το διασκεδάσω!

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Ποιο; Ότι µεγαλώσατε εκεί; Αφού εκεί µε-
γαλώσατε!

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Πάντως εγώ ήµουν εκεί και πριν έρθετε εσείς!

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΙΛΗ: Σίγουρα!
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κοιτάξτε, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
είναι σηµαντικό, εφόσον είναι να ξεκινήσουµε ένα έργο, να ξέ-
ρουµε και πώς θα το τελειώσουµε. Καταλαβαίνω αυτό που λέτε
για τις χορηγίες, αλλά η πραγµατικότητα είναι πως η µελέτη γι’
αυτό το στέγαστρο έγινε το 2005 και από το 2005 έως το 2009
που υπεγράφη η σύµβαση, διαπιστώθηκαν «ελλείψεις» ως προς
την πληρότητα της µελέτης.

Όταν, λοιπόν, ξανακοίταξαν τη µελέτη, αυτό το κόστος αυξή-
θηκε και φοβάµαι πως είναι άλλο ένα παράδειγµα ενός έργου,
το οποίο η προηγούµενη κυβέρνηση το έκανε χωρίς ουσιαστική
µελέτη και χωρίς ουσιαστικό σχεδιασµό. Αυτό είναι εκείνο που
µας κάνει να ανησυχούµε.

Βεβαίως, αυτή η µελέτη έµεινε στα συρτάρια από το 2005 έως
το 2009, µέχρι που ταράξατε τα «λιµνάζοντα» ύδατα του Υπουρ-
γείου και µη έχοντας πρόγραµµα ΕΣΠΑ για τον πολιτισµό ο προ-
κάτοχός µου προσπάθησε να χρηµατοδοτήσει αυτήν την
προσπάθεια µε τον ΟΠΑΠ.

Αυτά, όµως, είναι µπαλώµατα και αυτό που µπορώ να σας πω
είναι ότι αντιλαµβάνοµαι αυτό που λέτε σε ό,τι αφορά τη σύµ-
βαση, αλλά αν και τα δύο µέρη είναι διατεθειµένα να σπρώξουν
αυτά τα χρήµατα προς µια άλλη κατεύθυνση, τότε αυτή η σύµ-
βαση µπορεί να αλλάξει. Όπως σας είπα, είναι περίπου 6,5 εκα-
τοµµύρια, δηλαδή, είναι αρκετά παραπάνω τα χρήµατα απ’ ό,τι
χρειάζεται για το στέγαστρο.

Παρατηρήστε, όµως, τι γίνεται: Πάµε σ’ ένα χώρο, που τον ξέ-
ρετε πολύ καλά ακριβώς γιατί είναι απέναντι από τα γραφεία της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος έχει µελετηθεί και ενταχθεί στην
ενοποίηση των αρχαιολογικών χώρων, και κάνουµε εκεί µια πα-
ρέµβαση εκτός απ’ αυτό το σχέδιο, που έχει ήδη δροµολογηθεί.
Πάµε, δηλαδή, σ’ έναν από τους λίγους χώρους της Αθήνας που
έχει πράσινο, που έχει προσβάσεις για τους πολίτες, που έχει
ανάσα.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: ∆εν έχει καµµία πρόσβαση.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Έχει από την πίσω µεριά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: ∆εν έχει καµµία.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Έχει απολύτως.
Πάµε σ’ ένα χώρο τον οποίο τον έχουµε µελετήσει, τον έχουµε

σχεδιάσει και βάζουµε πάνω σε αυτόν το χώρο ένα καινούργιο
έργο. Γιατί αυτή η εµµονή µε αυτά τα στρέµµατα που είναι εκεί
πέρα. Και θα σας θυµίσω ότι αυτή η εµµονή µε αυτά τα στρέµ-
µατα που είναι εκεί πέρα, από το κόµµα σας πάει πολύ µακριά.
Θα σας θυµίσω την «τρύπα» του Καραµανλή -του παλαιότερου
Καραµανλή, θα θυµάστε- που την είχαµε ανοίξει για να κάνουµε
εκεί το υπερµουσείο, που θα φέρναµε όλα τα καλύτερα κοµµά-
τια απ’ όλα τα µουσεία. Και τι έγινε;

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Ευτυχώς, που αντέδρασαν οι Αθηναίοι και
αποκτήσαµε πάρκο.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Ευτυχώς που αντέδρασαν οι Αθηναίοι και δεν έγινε, έχετε
απόλυτο δίκιο, συµφωνώ απολύτως, µείναµε, όµως, µε την
«τρύπα» του Καραµανλή χρόνια µετά το θάνατό του, διότι κανέ-
νας δεν τολµούσε να γεµίσει την «τρύπα» του Εθνάρχη, µέχρι
που έγινε το µετρό.

Επίσης σας θυµίζω µία άλλη προσπάθεια να χτιστεί εκεί κάτι,
πάνω στο Λύκειο του Αριστοτέλη µε το Μουσείο Γουλανδρή. Μα,
γιατί, όλα εκεί πάνω πρέπει να τα κάνουµε; Όλα σε αυτά τα δέκα
στρέµµατα, δεν ξέρω πόσα είναι;

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Το Βενιζέλο ρωτήστε, αυτός το είχε κάνει
τότε.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Είναι κρίµα όταν έχουµε την ευκαιρία να αναβαθµίσουµε
άλλες περιοχές της Αθήνας να µην πηγαίνουµε και αλλού. Την
ξέρετε την Αθήνα καλά, ξέρετε ότι υπάρχουν περιοχές που χρει-
άζονται χρήµατα για να αναβαθµιστούν και η επιδίωξή µας είναι
να κάνουµε ακριβώς αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού.
∆ράττοµαι της ευκαιρίας να πω ότι σε δηµοσίευµα των

«ΝΕΩΝ» επίσης διάβασα ότι ο Υπουργός σώζει την Αγροτέρα Αρ-
τέµιδα, το ναό για τον οποίο εγώ είχα κάνει δύο επίκαιρες ερω-
τήσεις και δεν έλαβα από τον προκάτοχό του καµµία απάντηση.
Το θεωρώ επίτευγµα αυτό και πιστεύω ότι θα βρείτε άκρη και σε
αυτό που κουβεντιάσατε.

Θα συζητηθεί τώρα η υπ’ αριθµόν 279/12-1-2010 τρίτη επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανατολάκη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το βιβλίο που προτάθηκε
για βράβευση από το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου έχει ως εξής:
«Το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου, ο φορέας του Υπουργείου σας που

είναι υπεύθυνος για την εφαρµογή της εθνικής πολιτικής στο
χώρο του βιβλίου, διοργανώνει ψηφοφορία αναγνωστών για το
αγαπηµένο µυθιστόρηµα του 2009. Ανάµεσα στα δεκαπέντε βι-
βλία που προτείνει, µε έκπληξη παρατηρήσαµε το µυθιστόρηµα
του Βασίλη Γκουρογιάννη «Κόκκινο στην Πράσινη Γραµµή». Το εν
λόγω έργο εξυβρίζει µε ποταπό τρόπο τους ήρωες Έλληνες
στρατιώτες της ΕΛ∆ΥΚ που πολέµησαν το 1974 στην Κύπρο,
αποκαλώντας τους «βιαστές», «πρεζάκηδες» και «εγκληµατίες
πολέµου»!

Όπως είναι φυσικό το βιβλίο έχει ξεσηκώσει θύελλα αντιδρά-
σεων στην Ελλάδα και στην Κύπρο, καθώς πολλοί στρατιώτες
µας εκεί έδωσαν τη ζωή τους στο πεδίο του καθήκοντος, άλλοι
τραυµατίστηκαν µόνιµα και άλλοι είναι αγνοούµενοι. Παράλληλα,
το ανυπόστατο αυτό λιβελογράφηµα, καλυπτόµενο πίσω από το
µανδύα του µυθιστορήµατος, δίνει «επιχειρήµατα» στην τουρ-
κική πλευρά που όντως και αποδεδειγµένα έχει διαπράξει εγκλή-
µατα πολέµου.

Είναι προφανές ότι δεν µπορεί να προτείνεται για βράβευση
από φορέα του ελληνικού κράτους ένα βιβλίο που διευκολύνει
τη διεθνή προπαγάνδα της Τουρκίας, σε µία κρίσιµη καµπή για
την επίλυση του Κυπριακού προβλήµατος.

Συνεπώς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
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1. Γιατί επίσηµος εθνικός κρατικός φορέας προτείνει για βρά-
βευση ανυπόστατο έργο, που µπορεί να γίνει σηµαία ανθελληνι-
κής προπαγάνδας από ξένη χώρα και τι προτίθεστε να πράξετε
για να αποφύγουµε περαιτέρω ζηµιά µε πιθανή βράβευσή του;

2. Πώς δικαιολογούνται οι περιορισµένου αριθµού λέσχες ανα-
γνωστών του ΕΚΕΒΙ που προτείνουν το βιβλίο, να έρχονται σε τέ-
τοια αντίθεση µε το κοινό περί δικαίου αίσθηµα του ελληνικού
λαού και γιατί τους παρέχεται το αντιδηµοκρατικό προνόµιο να
αποφασίζουν κατά 50% ποιο βιβλίο θα βραβευθεί;»

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε συνάδελφε, δεν είναι η πρώτη φορά και φαντάζο-
µαι δεν θα είναι η τελευταία που έρχοµαι στη Βουλή να
απαντήσω σε µια ερώτηση του ΛΑΟΣ, που αµφισβητεί τη δυνα-
τότητα της Κυβέρνησης να κρίνει τι είναι ακίνδυνο και τι είναι επι-
κίνδυνο για τον ελληνισµό και για την Ελλάδα. Η ανησυχία σας,
όµως, δεν έχει βάση και αυτό το έχει αποδείξει και η ψήφος του
ελληνικού λαού, ο οποίος εµπιστεύθηκε το ΠΑΣΟΚ να κρίνει για
το ποια είναι τα συµφέροντα της χώρας µας.

Εκτός βέβαια αν δεν συµφωνείτε εσείς µε αυτήν την άποψη, αν
θεωρείτε, δηλαδή, ότι ένα κόµµα του ελληνικού Κοινοβουλίου
είναι το µόνο που έχει τη δυνατότητα να ορίζει τι είναι εθνικό, τι
είναι πατριωτικό και ακόµα χειρότερα τι δεν είναι εθνικό ή πα-
τριωτικό. Εκτός αν πιστεύετε ότι µία µειοψηφία του ελληνικού
Κοινοβουλίου είναι η µόνη που ανησυχεί, η µόνη που στεναχω-
ριέται µε αυτό που συµβαίνει στην Κύπρο και η µόνη που ανησυ-
χείγι’αυτόπουσυµβαίνειστοΠατριαρχείοτηςΚωνσταντινουπόλεως, για
παράδειγµα. Ή αν θεωρείτε ότι είστε το µόνο κόµµα που µπορεί
να ορίζει τι είναι ιστορία και τι είναι µυθιστόρηµα. Ευτυχώς, ει-
δικά για το τελευταίο, υπάρχουν και λεξικά τα οποία µπορούν να
πουν τι είναι µυθιστόρηµα, τι είναι ιστορία, και πώς µπορεί κα-
νείς να δει τη διαφορά µεταξύ των δύο.

Με την επίκαιρη ερώτησή σας µας δίνεται η ευκαιρία να πούµε
δυο πράγµατα για την τέχνη. Γιατί το βιβλίο στο οποίο αναφέρε-
στε είναι µυθιστόρηµα και άρα είναι προϊόν τέχνης είτε µας αρέ-
σει αυτό το οποίο λέει είτε δεν µας αρέσει. ∆εν είναι ιστορικό
βιβλίο.

Σας διαβεβαιώνω, λοιπόν, ότι ούτε αρµοδιότητά µου είναι ούτε
προφανώς πρόθεσή µου, να λογοκρίνω ένα προϊόν τέχνης είτε
αυτό ταιριάζει στην αισθητική µου ή στην πολιτική µου φιλοσο-
φία είτε αυτό δεν ταιριάζει.

Η ελευθερία της έκφρασης είναι κατ’ αρχάς ασυµβίβαστη µε
οποιαδήποτε προσπάθεια προς οποιοδήποτε κατασταλτικό
µέτρο. Η διενέργεια λογοκρισίας, η απαγόρευση παρουσίασης
προϊόντος τέχνης, δεν νοείται σε µία σύγχρονη δηµοκρατία. Και
αυτό γιατί κάτι τέτοιο θα προσέβαλε, όχι µόνο το δικαίωµα του
δηµιουργού, αλλά και το δικαίωµα του πολίτη. Ο δε χαρακτηρι-
σµός της τέχνης ως επικίνδυνη ή αντεθνική, παραπέµπει και σε
µια εποχή που νοµίζω οι περισσότεροι εδώ µέσα δεν θα θέλαµε
να θυµόµαστε ή εν πάση περιπτώσει, θα έπρεπε να θυµόµαστε
για να µην επαναλάβουµε τα ίδια λάθη.

Η πολιτεία οφείλει να αφήνει ελεύθερη την καλλιτεχνική δηµι-
ουργία και την καλλιτεχνική έκφραση χωρίς διακρίσεις ή απο-
κλεισµούς και πιστεύουµε βαθιά ότι αυτή είναι µία αρχή που
κάνει τη δηµοκρατία µας πιο δυνατή και άρα τη χώρα µας πιο δυ-
νατή.

Το συγκεκριµένο µυθιστόρηµα, το οποίο εσείς αναφέρετε ως
ανθελληνικό και σε παλαιότερη ερώτησή σας το είχατε περιγρά-
ψει ως ανυπόστατο λιβελογράφηµα, είναι απόλυτο δικαίωµά σας
να το χαρακτηρίζετε έτσι και είναι δική µας υποχρέωση να υπε-
ρασπιζόµαστε το δικαίωµά σας να το λέτε. Αλλά δεν οφείλουµε
εµείς να υιοθετούµε αυτό το οποίο εσείς προτείνετε.

Άρα, το δικαίωµα του συγγραφέα να γράφει αυτά τα οποία
γράφει και το δικαίωµά σας να λέτε αυτά που λέτε, πηγάζουν
από τις ίδιες αρχές παρ’ ότι είναι πολλοί που πιστεύουν –και συ-
γκαταλέγοµαι µέσα σ’ αυτούς- ότι στην προκειµένη περίπτωση
αυτό που είναι επικίνδυνο, δεν είναι η ελευθερία της έκφρασης,
αλλά η λογοκρισία της.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Παύλο Γερουλάνο.

Ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού κ. Γεώργιος
Ανατολάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω µε κάτι διαφορετικό. «ΛΑΟΣ» λέ-

γεται µε τόνο στο «ο» και όχι «ΛΑΟΣ» µε τόνο στο «α».
Είχα σκοπό αντί να µιλήσω, να σας αναφέρω τα ονόµατα των

σαράντα έξι νεκρών και πενήντα εννέα αγνοουµένων της ΕΛ∆ΥΚ
το 1974. Αλλά ο χρόνος που έχουµε, τα τρία λεπτά, δεν µας φθά-
νει.

Χαίροµαι που αυτό το έργο δεν βραβεύτηκε χάρη στην προ-
σπάθεια τη δική µας και άλλων φορέων που απέρριψαν αυτό το
βιβλίο. Αλλά η ζηµιά έγινε µόνο και µόνο που ο κρατικός φορέας
το πρότεινε αυτό το βιβλίο. Θα ήθελα να διαβάσω και να ακου-
στεί, αυτά που αναφέρονται: Σελίδα 137: «Η ΕΛ∆ΥΚ ήταν ντου-
µάνι στη πρέζα και στα χάπια». Σελίδα 276: «Υπήρξαµε κι εµείς
εξίσου εγκληµατίες πολέµου µε τους Τούρκους».

Αλλά το βιβλίο δεν πάει µόνο εκεί. Ο κ. Γκουρογιάννης σκο-
πεύει να ξεµπερδέψει µια κι έξω µε την ελληνική ιστορία. Σελίδα
211: «Κατά τους βαλκανικούς πολέµους ο ελληνικός στρατός
έκανε εθνοκάθαρση στη Μακεδονία».

Εφόσον θέλετε να βραβεύσετε αυτό το βιβλίο, ό,τι και να πε-
ριµένουµε από τους Σκοπιανούς και από τους Τούρκους, λίγο θα
είναι. Θα ήθελα να πω ότι η θέση της Κυβέρνησης έχει αλλάξει
για το Κυπριακό πρόβληµα.

Να σας πω και κάτι άλλο. Η ΕΛ∆ΥΚ το ’74 αποτελείτο από τε-
τρακόσια πενήντα παιδιά από την Ελλάδα. Χωρίς υποστήριξη
όµως από την Ελλάδα, µ’ ένα µόνο ντουφέκι που είχαν στο χέρι
Μ1, τα έβαλαν µε άρµατα, πυροβόλα, αεροπλάνα. Και είχαν µια
µεγάλη επιτυχία µε σχεδόν δύο χιλιάδες νεκρούς.

Πότε πρόλαβαν αυτά τα παιδιά να γίνουν βιαστές; Πώς θα
αντιστέκονταν εάν ήταν πρεζάκηδες; Μόνο και µόνο που το
Υπουργείο σας είχε τη δυνατότητα να το προτείνει αυτό, είναι
σαν να υβρίζετε κι εσείς.

Θα ήθελα να δώσετε όχι απάντηση σε µένα αλλά στις µάνες,
στις συζύγους και στα παιδιά των νεκρών, των τραυµατιών και
των αγνοουµένων.

Πρέπει να αντιληφθείτε ότι εσείς σαν Υπουργείο κάνατε πολύ
µεγάλο λάθος και ευτυχώς που δεν έχει γίνει µεγαλύτερο. Το
αστείο πραγµατικά είναι ότι το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου είναι υπεύ-
θυνο για την προώθηση της εθνικής πολιτικής στο χώρο του βι-
βλίου. Αυτά τα ψέµατα είναι, λοιπόν, η εθνική σας πολιτική. Αφού
είναι έτσι, αφαιρέστε τουλάχιστον τον τίτλο «εθνική» από το
ΕΚΕΒΙ, όπως έχετε κάνει και από το Υπουργείο Παιδείας και Οι-
κονοµίας. Λιγότερη ζηµία θα κάνετε στη χώρα µας!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Ανατολάκη, Βουλευτή του ΛΑΟΣ από την Β’ Πειραιώς.

Ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλά-
νος έχει το λόγο για να δευτερολογήσει για τρία λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι δεν υπάρ-
χει ούτε ένας άνθρωπος µέσα σε αυτό το Κοινοβούλιο που δεν
γνωρίζει ή αµφισβητεί τον ηρωισµό των πεσόντων στην Κύπρο.
Ούτε ένας! Άρα, δεν νοµίζω ότι χρειάζεται αυτήν τη στιγµή µέσα
σε αυτόν το χώρο να κάνουµε τέτοιου είδους µαθήµατα ιστορίας.

Να πω επ’ ευκαιρίας ότι το βιβλίο το οποίο βραβεύτηκε τελικά
από αυτήν τη διαδικασία ήταν το ΙΜΑΡΕΤ του Γιάννη Καρπούζου
και τον συγχαίρω γι’ αυτήν τη βράβευση.

Να πω όµως µερικά πράγµατα για τη διαδικασία.
Το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου δεν επεµβαίνει ποτέ ούτε στις προ-

τάσεις ούτε στη διαδικασία επιλογής των βραβευµένων βιβλίων.
∆εν είναι αυτός ο ρόλος του. Σίγουρα δεν είναι σκοπός του να
σταµατήσει να λογοκρίνει οποιοδήποτε βιβλίο.

Εάν πραγµατικά θέλετε να δείτε τις διαδικασίες, πηγαίνετε
στην ιστοσελίδα του ΕΚΕΒΙ και θα δείτε ακριβώς πώς λειτουργεί
αυτή η διαδικασία.

Το µυθιστόρηµα του Γκουρογιάννη δεν το πρότεινε το ΕΚΕΒΙ,
αλλά προτάθηκε µεταξύ δεκαπέντε βιβλίων όχι από κάποιον επί-
σηµο εθνικό φορέα αλλά από ψήφο των µελών των λεσχών ανά-
γνωσης που λειτουργούν σε ολόκληρη την Ελλάδα. ∆ηλαδή,

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΕ’ - 15 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2223



φέτος σε αυτές τις λέσχες ψήφισαν δύο χιλιάδες µέλη και διά-
λεξαν αυτά τα δεκαπέντε βιβλία από τριακόσιους τίτλους τους
οποίους είχαν την επιλογή να ψηφίσουν.

Επίσης, αντιπροσωπευτικός είναι και ο αριθµός των ανθρώπων
οι οποίοι ψηφίζουν αυτά τα βιβλία. Η διαδικασία είναι µεταξύ
άλλων ότι µπορείς να στείλεις και από το κινητό σου τηλέφωνο
µε ένα SMS την ψήφο σου. Φέτος ψήφισαν πάνω από τρεις χι-
λιάδες άτοµα. Άρα, αυτή είναι µία διαδικασία η οποία εντάσσεται
µέσα στο Εθνικό Κέντρο Βιβλίου αλλά είναι ανεξάρτητη από
αυτό.

Είναι, λοιπόν, οι αναγνώστες αυτοί οι οποίοι αποφάσισαν να
βάλουν αυτό το βιβλίο στη λίστα και να το ψηφίσουν στην κατά-
ταξη στην οποία το έβαλαν. Και αυτό είναι πολύ σηµαντικό στη
διαδικασία, διότι έρχεται το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου και δεν λέει
«εγώ είµαι το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου, άρα εγώ επιβάλω τι είναι
αυτό το οποίο θα ψηφιστεί ή δεν θα ψηφιστεί» αλλά αφήνει αυτήν
τη διαδικασία να γίνει µέσα από δηµοκρατικές διαδικασίες.

Απλώς για το ιστορικό, οι λέσχες ανάγνωσης δεν είναι τίποτα
άλλο από µία οµάδα ανθρώπων οι οποίοι βρίσκονται κάθε τόσο
και συζητούν για βιβλία τα οποία οι ίδιοι έχουν αποφασίσει να
αναγνώσουν. Είναι µία καθαρά δηµοκρατική διαδικασία που
όποιος θέλει λαµβάνει µέρος. Μπορείτε κι εσείς να λάβετε µέρος
ή να δηµιουργήσετε µία λέσχη βιβλίου και σας παροτρύνω να το
κάνετε, εάν αισθάνεστε ότι εκεί θα µπορούσατε να παρέµβετε
καλύτερα.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, δεν το αποφάσισε το Εθνικό Κέντρο
Βιβλίου. Ήταν µία απόφαση των αναγνωστών για το ποια βιβλία
θα ψηφιστούν και ήταν αυτοί που ψήφισαν τελικά για το ποιο βι-
βλίο θα βραβευτεί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλο Γερουλάνο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κάνω µία ανακοίνωση προς

το Σώµα όσον αφορά τις 15.1.2010: Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παρα-
γωγής και Εµπορίου καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής: «Προστασία δασών και δασικών εκτάσεων του Νοµού Ατ-
τικής,σύστασηΕιδικήςΓραµµατείαςΕπιθεώρησηςΠεριβάλλοντος και
Ενέργειας και λοιπές διατάξεις».

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής, τριάντα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί -
συνοδοί τους από το 2o Γενικό Λύκειο Παπάγου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωράµε στη διαδικασία του δελτίου των επικαίρων ερω-
τήσεων µε την υπ’ αριθµόν 289/12-1-2010 τρίτη επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλάµπους προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις
προσλήψεις του αναγκαίου προσωπικού στο Γενικό Νοσοκοµείο
Κέρκυρας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαραλάµπους έχει ως εξής:
«Απαντώντας η κυρία Υπουργός σε πρόσφατη επίκαιρη ερώ-

τησή µας δεσµεύτηκε ότι το Νοσοκοµείο της Κέρκυρας θα λει-
τουργούσε στις αρχές του Ιανουαρίου του 2010 καθώς και ότι
θα προσλάµβανε το αναγκαίο προσωπικό για τη λειτουργία του.

Παρά τις δεσµεύσεις αυτές, το Υπουργείο εξήγγειλε µόνο
τριάντα πέντε νέες προσλήψεις προσωπικού για το Γενικό Νο-
σοκοµείο Κέρκυρας όταν είναι σε όλους γνωστό ότι οι ανάγκες
του νοσοκοµείου σε προσωπικό είναι πολλαπλάσιες. Συγκεκρι-
µένα στο νοσοκοµείο που λειτουργεί σήµερα και διαθέτει διακό-
σια είκοσι κρεβάτια, εργάζονται µόνο τετρακόσια άτοµα, όταν µε
τους πιο µέτριους υπολογισµούς χρειάζονται τουλάχιστον εξα-
κόσια εξήντα εργαζόµενοι.

Οι νέες προσλήψεις δεν συµπληρώνουν ούτε καν τα κενά που
δηµιουργούνται από τις απολύσεις των συµβασιούχων και τις συ-
νταξιοδοτήσεις. Αν ληφθεί, δε, υπ’ όψιν ότι για το καινούργιο νο-
σοκοµείο τριακοσίων τριάντα κλινών χρειάζονται τουλάχιστον
εννιακόσια άτοµα προσωπικό για να λειτουργήσει στοιχειωδώς,

εύκολα αντιλαµβάνεται κάποιος γιατί οι Κερκυραίοι αγανακτούν
και θεωρούν ότι εµπαίζονται.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός τι µέτρα προτίθεται να πάρει για
την άµεση προκήρυξη όλων των αναγκαίων θέσεων µόνιµου προ-
σωπικού για τη σωστή και ασφαλή λειτουργία του νέου νοσοκο-
µείου.»

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου, έχει το λόγο για τρία λεπτά, παρακαλώ.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να ενηµερώσω τον αγαπητό συνάδελφο ότι η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ σε αυτές τις πρώτες εκατό ηµέρες έχει
βάλει σαν µια µεγάλη προτεραιότητα την επιτάχυνση των προ-
σλήψεων σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό. Είναι σίγουρο
ότι οι ανάγκες είναι πάρα πολλές. Εκεί θα συµφωνήσω µαζί σας,
αγαπητέ συνάδελφε.

Φαντάζοµαι ότι κι εσείς, βέβαια, κατανοείτε ότι όλες αυτές οι
θέσεις, που ήδη προκηρύχθηκαν και οι επόµενες που θα προκη-
ρυχθούν την επόµενη χρονιά, θα µπορέσουν να αντιµετωπίσουν
ένα από τα µεγάλα προβλήµατα που έχει σήµερα -σε υποστελέ-
χωση- το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Είναι ένα πρόβληµα, βέβαια,
που έχει διογκωθεί ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια.

Να γίνω και πιο συγκεκριµένη: Όπως γνωρίζετε, µε διάταξη
που περάσαµε στον πρώτο νόµο που ψήφισε η Βουλή µετά τις
εκλογές, εγκρίθηκε η πρόσληψη χιλίων θέσεων ιατρών, µονίµων
επιµελητών Β’, πέραν των οργανικών θέσεων, ακριβώς, για να δι-
ευκολύνουµε την πρόσληψή τους. Έχει ήδη ξεκινήσει η διαδικα-
σία σε πλήρη συνεργασία µε την ΟΕΝΓΕ και ελπίζουµε στους
επόµενους µήνες να ολοκληρωθεί. Έτσι θα έχουµε δύο χιλιάδες
ενενήντα τρεις θέσεις ιατρών στο σύνολο, ενενήντα τρεις θέσεις
παραπάνω από την αρχική συµφωνία της ΟΕΝΓΕ, εντός του
2010.

Επίσης, στις 29 ∆εκεµβρίου, µε έναν αγώνα δρόµου πρέπει να
σας πω, µπορέσαµε και προχωρήσαµε στη µεγάλη προκήρυξη
µε το ΑΣΕΠ για µόνιµο νοσηλευτικό προσωπικό, θέσεις τρεις χι-
λιάδες εκατόν τρεις, συµπεριλαµβανοµένων των ΑΜΕΑ και των
πολύτεκνων. Αυτό γιατί το τονίζω: Γιατί έτσι θα µπορέσουµε,
σύµφωνα µε τη δέσµευση που έχουµε αναλάβει και µε τον προ-
ϋπολογισµό του 2010, να κάνουµε και νέα προκήρυξη του ΑΣΕΠ
για επιπλέον τρεις χιλιάδες νέες θέσεις, σύνολο έξι χιλιάδες εκα-
τόν τρεις.

Είναι, λοιπόν, φανερό ότι γίνεται µία πολύ µεγάλη προσπά-
θεια ακόµη και σε µία πολύ δύσκολη οικονοµική συγκυρία, καθώς
και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει ξεκαθαρίσει ότι οι προσλήψεις
στον τοµέα της υγείας προχωρούν παρά τα οικονοµικά προβλή-
µατα που έχουµε.

Όσον αφορά το Νοσοκοµείο της Κέρκυρας, θέλω να σας πω
ότι ήδη εκκρεµούν για διορισµό έξι θέσεις ιατρών, από τις προη-
γούµενες προκηρύξεις. Στις 10 ∆εκεµβρίου του 2009 προκηρύ-
χθηκαν είκοσι δύο θέσεις γιατρών διαφόρων ειδικοτήτων. Στις 7
Ιανουαρίου, µόλις πριν από λίγες ηµέρες, προκηρύχθηκαν επτά
θέσεις γιατρών διαφόρων ειδικοτήτων. Συνολικά είναι τριάντα
πέντε θέσεις ιατρών.

Επίσης, αυτήν τη στιγµή είναι σε προκήρυξη και προβλέπονται
από τη µεγάλη προκήρυξη των νοσηλευτών πενήντα τρεις θέσεις
νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού.

Αυτά έχουν ήδη προκηρυχθεί. Πέραν αυτών, στη νέα µεγάλη
προκήρυξη που θα βγει των τριών χιλιάδων θέσεων νοσηλευτι-
κού προσωπικού και των χιλίων θέσεων, που εκεί βέβαια πρέπει
να γίνει και µία συνεργασία µε την ΟΕΝΓΕ, θα φροντίσουµε να
υπάρχει και ένας αριθµός που να αφορά το Νοσοκοµείο της Κέρ-
κυρας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξε-
νογιαννακοπούλου.

Το λόγο έχει ο κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, νοµίζω ότι, παρά τις υποσχέσεις σας στην

προηγούµενη επίκαιρη ερώτησή µας –και λυπούµαι που το λέω-
θα βρισκόµαστε πολύ συχνά στη Βουλή, για να συζητούµε για το
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πότε επιτέλους θα λειτουργήσει αυτό το περίφηµο «καινούργιο»
Νοσοκοµείο της Κέρκυρας.

Λέω µέσα στην ερώτησή µου, κυρία Υπουργέ, ότι οι Κερκυ-
ραίοι πραγµατικά αγανακτούν και θεωρούν ότι εµπαίζονται όχι
τόσο από εσάς βέβαια, αλλά διαχρονικά. Πρόκειται για ένα Νο-
σοκοµείο που εδώ και είκοσι χρόνια, όπως σας είπα και στην
προηγούµενη ερώτησή µου, κάθε χρόνο εξαγγέλλεται από τις
κυβερνήσεις είτε του ΠΑΣΟΚ είτε της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι θα
λειτουργήσει και πάντοτε παραπέµπεται στις ελληνικές καλέν-
δες η λειτουργία του. Αρκεί να σας πω µόνο ότι προεκλογικά στις
εθνικές εκλογές του 2004 το µεν ΠΑΣΟΚ έβαζε το Νοσοκοµείο
της Κέρκυρας στα διαφηµιστικά τηλεοπτικά τρέιλερ σαν ένα από
τα νέα νοσοκοµεία που έχει παραδώσει στον ελληνικό λαό προς
λειτουργία. Ο δε τότε Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και µετέπειτα Πρωθυπουργός, ο κ. Καραµανλής, στην προεκλο-
γική οµιλία του στην Κέρκυρα υποσχόταν µε τον πιο επίσηµο
τρόπο ότι το νέο Νοσοκοµείο της Κέρκυρας θα λειτουργούσε µε
τη δική του κυβέρνηση. Βέβαια, ούτε το ένα ούτε το άλλο µέχρι
σήµερα έχουν γίνει.

Είναι ωραία, κυρία Υπουργέ, να µας απαντάτε πάντοτε γενικά
για το πόσες θέσεις πανελλαδικά έχουν προκηρυχθεί. Κάνετε,
όµως, ορισµένες προσθαφαιρέσεις που συµφέρουν το δικό σας
Υπουργείο. ∆υο χιλιάδες και κάτι γιατροί, λέτε, περισσότεροι απ’
ό,τι η ΟΕΝΓΕ ζητούσε, ξεχνώντας να µας πείτε ότι η συλλογική
σύµβαση που υπογράφθηκε µε το Υπουργείο αφορούσε και το
2009 για δυόµισι χιλιάδες γιατρούς το 2009 και δύο χιλιάδες το
2010.

Εν πάση περιπτώσει, όµως, σας ρωτούµε πλέον επιτακτικά και
σας παρακαλώ, όταν θα µας απαντήσετε, να µας πείτε ξεκάθαρα
το εξής: Υπάρχει στην Κέρκυρα αυτήν τη στιγµή στα πρόθυρα
λειτουργίας ένα καινούργιο νοσοκοµείο; Εσείς η ίδια κατά λέξη
στην απάντησή σας λέγατε ότι «ο µαγνητικός τοµογράφος θα
εγκατασταθεί στις αρχές του Γενάρη του 2010 και θα συµπέσει
µε τη λειτουργία του καινούργιου νοσοκοµείου». Η προκήρυξη
αφορά πενήντα τρεις θέσεις, αλλά αυτές είναι και για το Ψυχια-
τρείο της Κέρκυρας και για τα κέντρα υγείας, ενώ ουσιαστικά για
το νοσοκοµείο παραµένουν τριάντα πέντε.

Θεωρείτε, λοιπόν, ότι µε κάτω από τετρακόσιους που έχει
αυτήν τη στιγµή το παλιό νοσοκοµείο και µε άλλους τριάντα
πέντε ή και πενήντα που θα προσληφθούν, µπορεί να λειτουρ-
γήσει ένα καινούργιο νοσοκοµείο τριακοσίων τριάντα κρεβατιών,
όταν ο νέος οργανισµός, χωρίς το προσωπικό της Ψυχιατρικής
Κλινικής, αναφέρεται σε οκτακόσια εξήντα άτοµα προσωπικό; Με
ποιο προσωπικό, στα αλήθεια, θα λειτουργήσει;

Κυρία Υπουργέ, δεν πάω ούτε στο ιατρικό ούτε στο νοσηλευ-
τικό, αλλά στην τεχνική υπηρεσία. Το καινούργιο νοσοκοµείο έχει
έναν υπερσύγχρονο µηχανολογικό εξοπλισµό. Ποιος θα τον λει-
τουργήσει; Ο ένας υδραυλικός και ο ένας ηλεκτρολόγος, που
αποτελούν σήµερα την τεχνική υπηρεσία του παλιού νοσοκο-
µείου;

Κυρία Υπουργέ, σας παρακαλώ, κάτι που είναι αυτονόητο και
φυσιολογικό, που λέει ότι ένας καινούργιος οργανισµός, ένα και-
νούργιο νοσοκοµείο χρειάζεται προσωπικό. Αυτό το προσωπικό
µέσα µόνο από αυτοτελή προκήρυξη µπορεί να προέλθει και
αυτό πρέπει να κάνει η δική σας Κυβέρνηση, αν θέλετε κάτι να
καταγραφεί στα θετικά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Χαραλάµπους.
Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Ξενογιαν-

νακοπούλου έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο ότι χαί-

ροµαι, όταν έχουµε την ευκαιρία να συζητούµε γι’ αυτά τα θέ-
µατα. Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος βοηθάει και εµάς φυσικά να
παρακολουθούµε και να βελτιώνουµε τις πολιτικές µας.

Όσον αφορά τώρα τις λειτουργίες του νέου νοσοκοµείου, θα
ήθελα να σας πω ότι ζήτησα και έχουµε σηµερινή ηµεροµηνία
από την ∆ΕΠΑΝΟΜ, γιατί και εµένα µου αρέσει αυτά που λέω, να
λέω και από πού έρχονται τα στοιχεία της ενηµέρωσης, σε ποιο

στάδιο ακριβώς βρίσκεται η παράδοση του νέου νοσοκοµείου. Η
υπεύθυνη ενηµέρωση που είχα σήµερα το πρωί αναφέρει ότι εκ-
κρεµεί η έκδοση πιστοποιητικού από την Πυροσβεστική Υπηρε-
σία Κερκύρας, προκειµένου να αρχίσει η τελική παράδοση στο
χώρο του νέου νοσοκοµείου από το παλιό.

Σας το λέω, για να έχετε και εσείς την πλήρη εικόνα. Αυτό είναι
σηµερινή ενηµέρωση της ∆ΕΠΑΝΟΜ, προκειµένου και εµείς να
το παρακολουθούµε, αλλά και εσείς να γνωρίζετε µε βάση τα επί-
σηµα στοιχεία που µας ενηµερώνουν οι υπηρεσίες.

Από εκεί και πέρα, όσον αφορά τις προσλήψεις, εµείς δεν θέ-
λουµε να λέµε µεγάλα λόγια και ούτε θέλουµε να παραπλανούµε
το Σώµα. Τα στοιχεία είναι ακριβή. Αυτήν τη στιγµή βρίσκονται µε
διάφορες προκηρύξεις τριάντα πέντε θέσεις ιατρών, οι οποίες
έχουν προκηρυχθεί ήδη και πρόκειται να πληρωθούν το επόµενο
διάστηµα και πενήντα τρεις θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού.

Από εκεί και πέρα, δεν µπορώ αυτήν τη στιγµή να σας πω, γιατί
ακριβώς δεν θέλω να σας παραπλανήσω, πόσες από τις χίλιες
θέσεις των γιατρών ή από την καινούργια προκήρυξη των τριών
χιλιάδων που θα βγει τους επόµενους µήνες, θα αφορά την Κέρ-
κυρα. Μπορώ να σας πω ότι θα δώσουµε ιδιαίτερη σηµασία στο
να υπάρχουν θέσεις για την Κέρκυρα, αλλά καταλαβαίνετε ότι
µέσα σ’ ένα περιβάλλον, που εµείς µπορούµε να δεσµευθούµε
για µια προκήρυξη τριών χιλιάδων νοσηλευτών, πρέπει να καλύ-
ψουµε ανάγκες και σε άλλα νοσοκοµεία.

Άρα, λοιπόν, αυτό που µπορώ να σας πω είναι ότι αυτές οι θέ-
σεις έχουν ήδη προκηρυχθεί. Θα κάνουµε ό,τι µπορούµε να επι-
ταχυνθεί η πρόσληψη και των γιατρών και των νοσηλευτών και
από εκεί και πέρα, στις δυο µεγάλες προκηρύξεις που βγαίνουν
τώρα στο επόµενο διάστηµα, θα υπάρχει µια ειδική σηµασία
όσον αφορά τις ανάγκες του Νοσοκοµείου Κέρκυρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ιδιαίτερα ευχαριστώ

την υπέροχη κυρία Υπουργό.
Συνεχίζουµε µε τον τελευταίο κύκλο των επικαίρων ερωτήσεων

που αφορούν τον κ. Ρέππα.
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 278/12-1-2010 πρώτη επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανωλάκη προς τους Υπουργούς
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη διάβρωση των
ακτών του Κορινθιακού Κόλπου κ.λπ..

Το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συναδέλφου
έχει ως εξής:

«Κύριοι Υπουργοί, οι ακτές του Κορινθιακού Κόλπου στο Νοµό
Κορινθίας αλλά και στο Νοµό Αχαΐας αντιµετωπίζουν εδώ και
πολλά χρόνια εντονότατο πρόβληµα διάβρωσης και επιδεινώνε-
ται συνεχώς, µετά και από το πρόσφατο πληµµυρικό φαινόµενο.
Η επιτάχυνση µιας αποτελεσµατικής και ολοκληρωµένης παρέµ-
βασης για την αντιµετώπιση της κατάστασης είναι τώρα περισ-
σότερο αναγκαία από ποτέ.

Επί της θητείας µου, ως Νοµάρχης Κορινθίας, είχε ανατεθεί
στο Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο µια προκαταρκτική µελέτη για
τη συνολική αντιµετώπιση του προβλήµατος. Τα συµπεράσµατα
των µελετητών ήταν ότι οι αποσπασµατικές επεµβάσεις δεν αντι-
µετωπίζουν αλλά διαιωνίζουν και µεταφέρουν το πρόβληµα.
Παρά τις εργασίες που βρίσκονται σε εξέλιξη στην περιοχή της
δυτικής Κορινθίας, ο προβληµατισµός παραµένει και η εξεύρεση
των αναγκαίων πόρων για µια ευρύτερη και ουσιαστική παρέµ-
βαση παραµένει ζητούµενο.

Ερωτώνται οι Υπουργοί: Πώς προτίθεστε να παρέµβετε προ-
κειµένου να υπάρξει η απαραίτητη χρηµατοδότηση ενός συνολι-
κότερου έργου για την αντιµετώπιση της διάβρωσης των ακτών
του Κορινθιακού Κόλπου;».

Ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. ∆ηµήτριος
Ρέππας απαντά για τρία λεπτά.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα της
διάβρωσης είναι πραγµατικά έντονο, σε ορισµένες µάλιστα πε-
ριοχές, θα έλεγα, ότι έχει λάβει οξύτατη µορφή. Απουσιάζει,
όµως, µια ολοκληρωµένη πολιτική για την αντιµετώπιση αυτού
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του, υπό µία έννοια, νέου προβλήµατος, το οποίο αντιµετωπίζει
η χώρα µας, ιδίως σε ορισµένες περιοχές της.

Εσείς ως πετυχηµένος Νοµάρχης επί οκτώ έτη στην Κορινθία,
είχατε πράγµατι αναθέσει στο ΕΜΠ την εκπόνηση µιας προκα-
ταρκτικής µελέτης για την αντιµετώπιση του προβλήµατος. Το
πρόβληµα αυτό το οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό δεν εµπί-
πτει υπό τη µία ή την άλλη έννοια στις αρµοδιότητες του Υπουρ-
γείου µας, πρέπει να γνωρίζετε.

Μπορώ, λοιπόν, στοιχεία τα οποία είναι διαθέσιµα σε σας και
προέρχονται από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση ή την Περιφέρεια
Πελοποννήσου –θα γνωρίζετε, είµαι βέβαιος γι’ αυτό- να τα θέσω
υπ’ όψιν σας.

Πληροφορούµαι, λοιπόν, ότι η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Κο-
ρινθίας έχει πράγµατι µετά απ’ αυτήν τη µελέτη η οποία θεωρή-
θηκε από τις αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου µας,
προχωρήσει στη δηµοπράτηση ενός έργου το οποίο είναι σε εξέ-
λιξη. Είναι το έργο το οποίο, όπως αναφέρετε και στην ερώτησή
σας, αφορά την προστασία των δυτικών ακτών του Κορινθιακού
Κόλπου. Είναι ένα έργο το οποίο θα ολοκληρωθεί µέσα σ’ αυτόν
το χρόνο ύψους περίπου 2.000.000 ευρώ. Από εκεί και πέρα, σε
συνέχεια της προκαταρκτικής µελέτης που είχε εκπονήσει τότε
το ΕΜΠ, η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση έχει προχωρήσει στην δη-
µοπράτηση εκπόνησης µελέτης για την τρίτη φάση αυτού του
έργου, προκειµένου και τα άλλα τµήµατα του Κορινθιακού Κόλ-
που, που επίσης είναι εκτεθειµένα και αντιµετωπίζουν ανάλογο
κίνδυνο, να προστατευτούν.

Θα δούµε µε την ολοκλήρωση της µελέτης τις δυνατότητες
που υπάρχουν να ενταχθεί η εκτέλεση αυτού του έργου στο
ΕΣΠΑ. Σε κάθε περίπτωση αυτό το οποίο είπα στην αρχή και επα-
ναλαµβάνω, έχει αξία από τη δική µας πλευρά -πράγµατι θεω-
ρούµε αναγκαίο να ανοίξουµε ένα νέο µεγάλο κεφάλαιο
πολιτικής για ανάλογα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η πατρίδα
µας σε πολλές περιοχές της- είναι αυτό το οποίο αφορά την αντι-
µετώπιση των φυσικών καταστροφών µαζί µ’ ένα άλλο πολύ ση-
µαντικό κεφάλαιο πολιτικής που αναφέρεται στη διαχείριση των
υδάτων. Λείπουν και αυτά τα δύο κεφάλαια πολιτικής µέχρι σή-
µερα στη χώρα µας. Θα αναλάβουµε πρωτοβουλίες για τα όσα
µας αφορούν σ’ αυτήν την κατεύθυνση και σύντοµα θα έχουµε
να αναφέρουµε νεότερα στοιχεία ως προς αυτό.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο ερω-

τών Βουλευτής κ. Μανωλάκης, για τρία λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για τα

καλά σας λόγια και να ανταποδώσω τη φιλοφρόνηση ευχόµενος
και σε σας και στην Κυβέρνηση, στη µεγάλη προσπάθεια για τις
αλλαγές στον τόπο µας να πάει µπροστά η χώρα µας, καλή επι-
τυχία.

Όµως αναφορικά µε το θέµα µας που είναι καυτό, όπως είπατε
και εσείς, η διάβρωση των ακτών του Κορινθιακού Κόλπου είναι
ένα χρόνιο φαινόµενο, έχει επιδεινωθεί τελευταία.

Αυτό που συνέβη τις τελευταίες ηµέρες είναι ότι σπίτια εξα-
φανίστηκαν και µιλώ κυριολεκτικά. Μάλιστα, θα παραδώσω για
τα Πρακτικά κάποιες φωτογραφίες, που µου έστειλε και ο ∆ή-
µαρχος Ξυλοκάστρου, για να δείτε σε ποια κατάσταση βρίσκο-
νται όχι µόνο τα παραλιακά σπίτια, αλλά ο παραλιακός δρόµος
-µιλώ για την παλιά εθνική οδό- και φυσικά η παραλία η οποία
χάνεται, εξαφανίζεται λόγω αυτού του φαινοµένου. Και καταλα-
βαίνετε τι σηµαίνει αυτό το φαινόµενο για µας. Είµαστε µια αγρο-
τική περιοχή, θέλουµε τον τουρισµό, χάνουµε την παραλία µας.

Μακροπρόθεσµος στόχος είναι να γίνει µια οριστική µελέτη
βάσει της προµελέτης που είχε γίνει και να υπάρξει και µια ορι-
στική αντιµετώπιση. Αυτό όµως στην πράξη σηµαίνει και πολλά
χρόνια για να τελειώσουν οι οριστικές µελέτες και πολλά χρή-
µατα. Το δε πρόβληµα είναι άµεσο.

Πρέπει θεσµικά να βρεθεί η διαδικασία, που να παρακάµπτει
τη µεγάλη γραφειοκρατία των επτά Υπουργείων και ένα σωρό
προβληµάτων, ώστε η σηµερινή νοµαρχία, αυριανή περιφέρεια,
η Τοπική Αυτοδιοίκηση να µπορεί να παρέµβει υπό την επίβλεψη
των άλλων Υπουργείων και των µελετητών άµεσα, ώστε να δια-
φυλαχτούν τα σπίτια µας, ο παραλιακός δρόµος και η παραλία
µας.

Εκπέµπουµε ένα SOS. Πρέπει τώρα η Κυβέρνηση είτε το δικό
σας Υπουργείο είτε το Υπουργείο Περιβάλλοντος είτε, εν πάση
περιπτώσει, η πολιτεία δεν µπορεί να κάθεται και να το αντιµε-
τωπίζει µακροπρόθεσµα. Τώρα, όπως θα το ξέρετε προφανώς,
υπάρχει η διαδικασία του κατεπείγοντος από την πολεοδοµία της
νοµαρχίας, µπορεί κανείς να προστατεύσει το σπίτι του και να
βάλει µπροστά στα κύµατα κάποιες πέτρες για να µην πέσει το
σπίτι του, αυτή η διαδικασία να διευρυνθεί όχι µόνο για τα σπίτια,
αλλά όπως είπα και για τον παραλιακό δρόµο και κυρίως για την
παραλία, ώστε επιτέλους να µπορέσουµε βραχυπρόθεσµα να
αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα, µέχρι κάποια στιγµή που η πολι-
τεία να βρει και τα χρήµατα και τις µελέτες, ώστε να τα αντιµε-
τωπίσει οριστικά.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Μανωλάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Στον κ. Άγγελο Μα-
νωλάκη, απαντά ο Υπουργός Ενέργειας, Περιβάλλοντος, Μετα-
φορών, Κλιµατικής Αλλαγής κ. ∆ηµήτριος Ρέππας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): ∆ώσατε πολλούς τίτλους που δεν έχω, κύριε Πρό-
εδρε. Έχω ενέργεια, αλλά δεν είµαι Υπουργός Ενέργειας!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ και
ενέργεια έχετε και θα µου επιτρέψετε να πω ότι στον πολύ χα-
ρακτηριστικό διάλογο που γίνεται γι’ αυτήν την επίκαιρη ερώ-
τηση, µε χθεσινό δηµοσίευµα που ο Κορινθιακός µετατρέπεται
σε πέλαγος, τα 2.000.000 ευρώ στα δύο εκατοµµύρια χρόνια που
γίνονται τα γεωλογικά φαινόµενα, απαιτούν από εσάς να γίνετε
«σούπερµαν» αυτήν την ώρα.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Η ευγένεια που σας
διακρίνει είναι γνωστή σε όλους, δεν χρειάζεται να κάνω ιδιαί-
τερη επισήµανση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Πράγµατι το δηµοσίευµα στο οποίο αναφέρεστε
είναι της µεγάλης εφηµερίδας «ΤΑ ΝΕΑ» και έχει τον τίτλο:
«Ένας ωκεανός γεννιέται, οι ζώνες ξηράς στον Κορινθιακό
Κόλπο διαχωρίζονται µε γρήγορο ρυθµό».

Αυτό ακριβώς δείχνει ότι είµαστε µπροστά σ’ ένα νέο φαινό-
µενο το οποίο δεν µπορεί να µας αφήσει αδιάφορους, κάθε άλλο.
Επειδή, όπως γνωρίζετε πολύ καλά οι πολεοδοµικές υπηρεσίες
δεν ανήκουν στο Υπουργείο µας, αλλά στο Υπουργείο Ενέργειας,
Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής, γι’ αυτό είπα ότι χρειά-
ζεται µία συντονισµένη και συνδυασµένη διυπουργική δράση και
θα αναλάβουµε πρωτοβουλία σε αυτήν την κατεύθυνση.

Κατά τα άλλα, γνωρίζετε επίσης ότι πολλές φορές όταν προ-
χωρούµε σε κατασκευές, οι οποίες δεν στηρίζονται σε µία µελέτη
αξιόπιστη, αντί να αντιµετωπίζουµε το πρόβληµα, δηµιουργούµε και-
νούργιο, ίσως και µεγαλύτερο, πρόβληµα. Άλλωστε κάποιοι µε-
ταξύ των παραγόντων εκείνων οι οποίοι ευθύνονται για το
πρόβληµα αυτό της διάβρωσης, συγκαταλέγουν και την κατα-
σκευή λιµενοβραχιόνων ή άλλων πρόχειρων κατασκευών και πα-
ρεµβάσεων σε τέτοιες περιοχές µε όχι σωστό επιστηµονικά
τρόπο.

Θα ήθελα, λοιπόν, αυτά να τα λάβουµε υπ’όψιν µας και να σας
διαβεβαιώσω ότι ασφαλώς είναι ένα µεγάλο θέµα αυτό το οποίο
γνωρίζω ότι για την οξύτατη µορφή στον Κορινθιακό Κόλπο –
αλλά δεν περιορίζεται µόνο εκεί, αφορά πολλές περιοχές της Ελ-
λάδας, γιατί η Ελλάδα είναι µία χώρα µε ατέλειωτες ακτές και γι’
αυτό ακριβώς στην παράκτια ζώνη της Ελλάδας- χρειάζεται να
κάνουµε τη µελέτη αυτή, η οποία θα µας οδηγήσει και θα µας
καθοδηγήσει για το πώς πρέπει να αντιµετωπίσουµε αυτό το νέο
µεγάλο πρόβληµα που κάθε µέρα γίνεται και µεγαλύτερο.

Όσον αφορά το ειδικό πρόβληµα στον Κορινθιακό Κόλπο, να
είστε σίγουρος ότι θα αναλάβουµε πρωτοβουλία σε αυτήν την
κατεύθυνση.

Ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-
τέρως τον κ. Ρέππα, Υπουργό Μεταφορών, Υποδοµών και ∆ι-
κτύων.

Η επόµενη επίκαιρη ερώτηση είναι η πρώτη µε αριθµό
276/12.1.2010 δεύτερου κύκλου της Βουλευτού της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε το σχεδιασµό εκσυγχρονι-
σµού του Βορείου Οδικού Άξονα Κρήτης κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει ως εξής:
«Σε δηµοσιεύµατα εφηµερίδων του Ρεθύµνου την Παρασκευή

11 ∆εκεµβρίου 2009 έγινε εκτενής αναφορά στην πραγµατοποί-
ηση άτυπης σύσκεψης υπό την ηγεσία του Υπουργείου Υποδο-
µών, Μεταφορών και ∆ικτύων, όπου συµµετείχαν Βουλευτές της
Κρήτης και στους οποίους ανακοινώθηκε η κυβερνητική από-
φαση να ξεκινήσει άµεσα ο σχεδιασµός του έργου βελτίωσης και
αναβάθµισης του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης. Αναφέρεται,
ότι το Υπουργείο προτίθεται να προχωρήσει σ’ ένα έργο, το
οποίο θα καταστήσει τον ΒΟΑΚ σύγχρονο ευρωπαϊκό αυτοκινη-
τόδροµο στο πρότυπο κατασκευής της Εγνατίας Οδού και γίνε-
ται λόγος για τη σύσταση νέου φορέα, που θα αναλάβει τις
διαδικασίες σχεδιασµού και υλοποίησής του.

Τα δηµοσιεύµατα αυτά έρχονται σε απόλυτη αντίθεση µε τα
όσα το Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων αναφέ-
ρει στην υπ’ αριθµόν πρωτ. 102/103/30-11-09 απάντησή του, στις
682/5-11-2009 και 683/5-11-2009 ερωτήσεις µου στη Βουλή για
τα απαιτούµενα έργα εκσυγχρονισµού του Βόρειου Οδικού
Άξονα Κρήτης.

Σύµφωνα µε την προαναφερθείσα απάντηση που υπογράφει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Γιάννης Μα-
γκριώτης δεν προκύπτει κανένας νέος σχεδιασµός για τον Βό-
ρειο Οδικό Άξονα Κρήτης.

Κατόπιν των παραπάνω και επειδή η αναβάθµιση και βελτίωση
του ΒΟΑΚ αποτελεί έργο πρώτης προτεραιότητας για την ανά-
πτυξη του νησιού,

Ερωτάται ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων:
1. Αληθεύει ότι σχεδιάζεται η αναβάθµιση του Βόρειου Οδικού

Άξονα Κρήτης στο πρότυπο κατασκευής της Εγνατίας Οδού;
2. Αν ναι, τι ακριβώς προβλέπει ο σχεδιασµός αυτός;».
Κύριε Ρέππα, ως Υπουργός έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την πρώτη ηµέρα κυριολε-

κτικώς που αναλάβαµε τα καθήκοντά µας έχουµε θέσει ως έναν
από τους στόχους προτεραιότητάς µας τη δηµιουργία ενός αξιό-
πιστου, σύγχρονου και ασφαλούς οδικού δικτύου στην Κρήτη.
Απαιτείται σύγχρονη διαχείριση µελετών και έργων και µεταξύ
των άλλων αυτό προϋποθέτει και καλύτερο συντονισµό. Έτσι
µόνο µπορούµε να αντιµετωπίσουµε προβλήµατα τα οποία πα-
ραµένουν άλυτα και ζητούν τη σωστή θετική αντίδραση εκ µέ-
ρους της πολιτείας επί πολλά χρόνια.

Η σηµερινή κατάσταση χαρακτηρίζεται από αποκλίσεις που
σχετίζονται µε την ανοµοιογένεια τεχνικών προδιαγραφών από
τµήµα σε τµήµα του βόρειου οδικού άξονα Κρήτης, χαρακτηρί-
ζεται από τη διάσπαση και διάσταση των υπηρεσιών που ασχο-
λούνται µ’ αυτό το φυσικό αντικείµενο. Αλλού βρίσκεται η
διευθύνουσα υπηρεσία, αλλού η διεύθυνση µελετών και αλλού η
προϊσταµένη αρχή. Πρέπει, λοιπόν, να αντιµετωπίσουµε αυτήν
την έλλειψη συντονισµού µε κάποιες νέες πρωτοβουλίες. Και
όπως είπα, επειδή είναι θέµα βασικής επιλογής για εµάς η δηµι-
ουργία ενός σύγχρονου ασφαλούς και αξιόπιστου οδικού δι-
κτύου στην Κρήτη –και δεν αναφέροµαι µόνο στο βόρειο οδικό
άξονα- καταλήγουµε σε συγκεκριµένες επιλογές τις οποίες σύ-
ντοµα θα είµαστε έτοιµοι να ανακοινώσουµε µε λεπτοµέρειες.

Σε γενικές γραµµές µπορώ σήµερα να πω ότι πράγµατι πι-
στεύουµε ότι ένα σχήµα ανάλογο αυτού της ανώνυµης εταιρείας
«ΕΓΝΑΤΙΑ» που λειτούργησε µε επιτυχία επί σειρά ετών όπως
γνωρίζουµε όλοι µπορεί να αποτελέσει το πρότυπο για µια ανά-
λογη πρωτοβουλία σε σχέση µε το οδικό δίκτυο της Κρήτης. Πι-
στεύουµε ότι πραγµατικά η ανώνυµη εταιρεία θα µπορούσε να
ονοµαστεί «Κρήτη Α.Ε.», θα έχει τα δικά της διαχειριστικά εργα-
λεία, θα έχει το δικό της λόγο, αφού όλες οι υπηρεσίες θα είναι

συγκεντρωµένες στο ίδιο σηµείο και θα µπορούν να συνεργάζο-
νται πολύ πιο αποτελεσµατικά, προκειµένου έτσι να µελετήσει
εκεί που αυτό δεν έχει γίνει και να προχωρήσει στην κατασκευή
µε την ανάλογη χρηµατοδότηση που µέχρι σήµερα δεν έχει προ-
βλεφθεί, στη δηµιουργία αυτού του οδικού δικτύου µ’ έναν τρόπο
ισοµερή για όλους τους νοµούς της Κρήτης.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι το οδικό δίκτυο αυτό -και ανα-
φέροµαι στο οδικό δίκτυο όχι τυχαία- δεν περιορίζεται στο βό-
ρειο ειδικό άξονα ούτε καν στο Νότιο Οδικό Άξονα, αλλά και στις
συνδέσεις τους. Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτής της πρωτοβουλίας
εκπονείται ένα «µάστερ πλαν» για όλο το οδικό δίκτυο. Με βάση
αυτό θα ιεραρχηθεί και εκπόνηση των µελετών για τµήµατα του
οδικού δικτύου, όπου σήµερα δεν υπάρχουν µελέτες, ώστε µε
ισόρροπο τρόπο να αναπτύξουµε µέσω της κατασκευής αυτού
του οδικού δικτύου όλες τις περιοχές της Κρήτης ακόµη περισ-
σότερο.

Θα ανέφερα επίσης τη στελέχωση µιας τέτοιας δοµής µ’ έναν
τέτοιο τρόπο που θα αξιοποιεί το τεχνικό και κατασκευαστικό δυ-
ναµικό της Κρήτης και θα βοηθήσει αυτήν την πολύ κρίσιµη για
εµάς περιοχή να αποκτήσει τεχνογνωσία και εµπειρία, ένα ακόµη
εφόδιο για να αντιµετωπίσει τις προκλήσεις του µέλλοντος.

Είναι ένα φιλόδοξο σχέδιο, αλλά είµαστε εδώ για να αναλά-
βουµε πρωτοβουλίες προκειµένου να ανταποκριθούµε µε επιτυ-
χία σ’ αυτό το στόχο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η κ. Κεφαλογιάννη
έχει το λόγο.

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, ξέρετε ότι η Κρήτη
είναι η µοναδική περιοχή της χώρας όπου δεν προβλέπεται η κα-
τασκευή σύγχρονου αυτοκινητόδροµου. Ο βόρειος οδικός άξο-
νας της Κρήτης είναι χαρακτηρισµένος ως διευρωπαϊκό δίκτυο
µόνο κατ’ ευφηµισµόν. Εµείς θεωρούµε ότι αποκλειστική ευθύνη
γι’ αυτό έχουν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ οι οποίες επί είκοσι
ολόκληρα χρόνια δεν προχώρησαν στη µελέτη και κατασκευή
ούτε ενός σοβαρού έργου βελτίωσης και αναβάθµισης του ΒΟΑΚ
µε ελάχιστες εξαιρέσεις στους νοµούς Χανίων και Ηρακλείου.

Ειδικά στο τµήµα του Νοµού Ρεθύµνου τα υποτιθέµενα έργα
αναβάθµισης επί είκοσι χρόνια περιορίζονταν σε µικρές διαπλα-
τύνσεις και αντικαταστάσεις οδοστρώµατος, ενώ χαρακτηριστικό
είναι ότι έως το 2004 δεν υπήρχε ούτε µια µελέτη για την ανα-
βάθµιση του ΒΟΑΚ στο τµήµα του Ρεθύµνου. Αντίθετα από το
2004 µέχρι σήµερα ολοκληρώθηκε στο τµήµα του Νοµού Ρεθύ-
µνου ο ανισόπεδος κόµβος Ατσιπόπουλου, δηµοπρατήθηκε και
κατασκευάζεται ο ανισόπεδος κόµβος Σαµαρίου και βρίσκονται
σε πολύ καλό στάδιο οι µελέτες για την βελτίωση και αναβάθ-
µιση του ΒΟΑΚ στο Νοµό Ρεθύµνου. Αυτή η προσπάθεια για την
αναβάθµιση του οδικού δικτύου της Κρήτης πρέπει να συνεχι-
στεί. Προσδοκούµε από τη σηµερινή Κυβέρνηση να επιδείξει τη
δέουσα σοβαρότητα.

Όµως, στις δύο ερωτήσεις που κατέθεσα στη Βουλή το Νο-
έµβριο ο Υφυπουργός Υποδοµών κ. Μαγκριώτης µου απήντησε
για τα έργα που σχεδιάστηκαν και δηµοπρατήθηκαν από την Κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, για τις µελέτες προϋπολογι-
σµού 26.000.000 ευρώ, που ξεκίνησαν µετά το 2004 και επίσης
µου απαντά ότι για το τµήµα που τον ρωτάω από το Εξάντι Ρε-
θύµνου έως το Φόδελε Ηρακλείου δεν µπορεί να σχεδιαστεί τί-
ποτε προς το παρόν εξαιτίας έλλειψης πόρων.

∆έκα ηµέρες µετά δηµοσιεύµατα τοπικών εφηµερίδων του Ρε-
θύµνου µάς ενηµερώνουν ότι σε σύσκεψη που είχαν οι κυβερνη-
τικοί Βουλευτές της Κρήτης απεφάσισαν ένα νέο σχεδιασµό για
τον ΒΟΑΚ στα πρότυπα της Εγνατίας Οδού. Ειλικρινά δεν πι-
στεύω ότι υπάρχει κανένας που να µην θέλει να δει τον ΒΟΑΚ ως
µια νέα Εγνατία Οδό. Αντιθέτως, πολλοί έχουµε τη βούληση να
συνδράµουµε ώστε να εκσυγχρονιστεί το οδικό δίκτυο στην
Κρήτη. Όµως, δεν µπορούµε να αφήσουµε την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ να µείνει στον υφιστάµενο σχεδιασµό των δώδεκα µελε-
τών χωρίς να προχωρήσει σε νέες µελέτες ούτε µπορούµε να κα-
τανοήσουµε πώς τη µια ηµέρα απαντάτε ότι δεν έχετε πόρους
για να κάνετε µια µελέτη από το Εξάντι µέχρι το Φόδελε και την
άλλη µέρα διαρρέετε στις εφηµερίδες ότι δήθεν θα φτιάξετε τη
νέα Εγνατία στην Κρήτη. ∆εν έχετε το δικαίωµα να µηδενίζετε
την τεράστια προσπάθεια που έγινε από τις κυβερνήσεις της
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Νέας ∆ηµοκρατίας για την εξασφάλιση των µελετών, πολλώ δε
µάλλον να καρπώνεστε τον σχεδιασµό των έργων που προγραµ-
µατίζονται να γίνουν στα επόµενα δύο τρία χρόνια, παρουσιάζο-
ντάς τα ως δική σας εµπνεύσεως.

Τελικά, κύριε Υπουργέ, ποιοι είναι οι στόχοι και το πρόγραµµα
της Κρήτης ΑΕ όπως µας είπατε ότι θα ονοµάσετε το νέο σχήµα;
Έχετε ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα µελετών; Έχετε εξασφα-
λίσει τα κονδύλια γι’ αυτές τις µελέτες; Έχετε εξασφαλίσει τη
χρηµατοδότηση των απαιτούµενων έργων; Έχετε πρόγραµµα
έργων; Αν θέλετε να κάνετε τον ΒΟΑΚ σύγχρονο κλειστό αυτο-
κινητόδροµο πότε περιµένετε να ολοκληρωθεί; Τι θα κάνετε εν
τω µεταξύ; Θα συνεχίσετε τον υφιστάµενο σχεδιασµό; Θα προ-
χωρήσουν τα έργα που έχουν σχεδιαστεί; Έχετε πρόγραµµα ή
σκοπεύετε να συνεχίσετε την πολιτική των πυροτεχνηµάτων που
έχουµε µέσω των εφηµερίδων, υποβαθµίζοντας και απαξιώνο-
ντας την κοινοβουλευτική διαδικασία;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Η κοινοβουλευτική διαδικασία απαξιώνεται όταν
οι ίδιοι οι πολιτικοί τελούν το τέλειο έγκληµα κατά του εαυτού
τους, όταν δηλαδή εµφανίζονται στη Βουλή των Ελλήνων και µι-
λούν µ’ ένα τέτοιο τρόπο, λες και δεν πέρασε κάποια Κυβέρνηση
επί έξι χρόνια περίπου από αυτόν τον τόπο της οποίας τα ίχνη
είναι ανεξίτηλα. Και θα µου επιτρέψετε να πω ότι τα ίχνη αυτά
µαρτυρούν αυτόν ο οποίος έχει ευθύνη για την κατάσταση της
διάλυσης στην οποία βρίσκεται σήµερα η χώρα.

Από τα τριακόσια δέκα χιλιόµετρα του ΒΟΑΚ –κι αναφέροµαι
µόνο στον ΒΟΑΚ- τα εκατόν τριάντα τέσσερα δεν έχουν καν µε-
λετηθεί, δεν έχουν καν ανατεθεί µελέτες. Θα µου επιτρέψετε να
πω ότι υπάρχει µια διαφορά εδώ, την οποία όσοι παρακολουθούν
τη συζήτηση εύκολα τη διαπιστώνουν. Εσείς αναφερθήκατε µόνο
στον ΒΟΑΚ, εγώ µιλώ για το οδικό δίκτυο της Κρήτης.

Θα ήθελα επίσης να είναι σαφές αν η Νέα ∆ηµοκρατία κι εσείς
προσωπικά συµφωνείτε µ’ αυτή την εξέλιξη, τη δηµιουργία δη-
λαδή µιας δοµής µε τη µορφή ανώνυµης εταιρίας, «ΚΡΗΤΗ Α. Ε.»
όπως είπα πριν, θέµα για το οποίο δεν πήρατε σαφή θέση.

Κατά τα άλλα, -κι είναι δέσµευση αυτή της Κυβέρνησής µας-
χρειάζεται ένα master plan, βάσει του οποίου θα γνωρίζουµε
ποια είναι τα κόστη που απαιτούνται για τη δηµιουργία αυτού του
σύγχρονου οδικού δικτύου στο σύνολο της Κρήτης, λαµβανοµέ-
νων υπόψη των περιορισµών που υπάρχουν, περιορισµοί που επι-
βλήθηκαν λόγω της πολιτικής που ακολούθησε το δικό σας
κόµµα, όταν κυβέρνησε.

Γιατί γνωρίζετε πολύ καλά ότι στο ΕΣΠΑ έχουν προβλεφθεί πε-
ρίπου 300.000.000 ευρώ για ένα έργο –και περιορίζοµαι τώρα
στον ΒΟΑΚ- που η κατασκευή του απαιτεί πολλαπλάσια. Αν µι-
λήσουµε, δε, για όλο το οδικό δίκτυο, θα πρέπει να φθάσουµε
περίπου στα 3.000.000.000 ευρώ. Πώς θα γίνει αυτό χωρίς µε-
λέτη, χωρίς προετοιµασία;

Μας δώσατε ένα ΕΣΠΑ που στο πρόγραµµα προσπελασιµό-
τητας προβλέπει πόρους ύψους 5.400.000.000 εκ των οποίων τα
2,9 δισεκατοµµύρια ευρώ είναι δεσµευµένα για έργα-γέφυρες
του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, έργα δηλαδή τα οποία δεν
ολοκληρώσατε και χάσαµε και τότε, στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης κοινοτικούς πόρους και χάνουµε και τώρα στο νέο, στο
∆’, το λεγόµενο ΕΣΠΑ, πάλι κοινοτικούς πόρους, αφού δεν µπο-
ρούµε να εντάξουµε σ’ αυτό νέα έργα, αλλά κατασκευάζουµε τα
προερχόµενα από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο.

Επίσης έχουν δεσµευθεί πόροι ύψους περίπου 1,5 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ για έργα, τα οποία είναι µελετηµένα, ώριµα και
έχουν ενταχθεί προς κατασκευή. Αποµένει περίπου 1.000.000.000
ευρώ για το σύνολο του Προγράµµατος προσπελασιµότητας
µέχρι το 2015.

Κι έρχεστε τώρα, αφού αυτή τη διαχείριση του κοινοτικού προ-
γράµµατος κάνατε, αυτόν τον προγραµµατισµό κάνατε, αυτή την
τύχη επιφυλάξατε και για την Κρήτη και για τους Κρητικούς και
µας εγκαλείτε γιατί δεν λέµε πού θα βρούµε τα χρήµατα για να
κάνουµε αυτό το έργο!

Το πρόγραµµά µας είναι ξεκάθαρο και είναι σαφές. Θα επι-
σκεφθούµε την Κρήτη και θα το ανακοινώσουµε µε λεπτοµέ-

ρειες. Το θέµα είναι αν η Νέα ∆ηµοκρατία συµφωνεί σ’ αυτή την
εξέλιξη, πράγµα το οποίο –ενώ η εξέλιξη είναι θετική- δεν έγινε
φανερό σήµερα από τη δική σας οµιλία και λυπούµαι γι’ αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Ρέππα.

Κυρία Κεφαλογιάννη, όσο περισσότερο κοινοβουλευτικό
έλεγχο κάνετε, τόσο περισσότερο θα κοσµείται ο χώρος µε την
καλλιέπεια της παρουσίας σας!

Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 288/12-1-2010 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, σχετικά µε την αποζηµίωση των πληγέντων από τις
καταστροφικές πληµµύρες στον οικισµό Μπούκα του ∆ήµου Αµ-
φιλοχίας κ.λπ..

Το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. συναδέλφου έχει
ως εξής:

«Τεράστιες ζηµιές έχουν υποστεί οι κάτοικοι του οικισµού
Μπούκα του ∆ήµου Αµφιλοχίας από τις τελευταίες πληµµύρες
που έχουν πλήξει την περιοχή. Έχουν πληµµυρίσει αρκετές κα-
τοικίες, καταστράφηκαν µικρές οικογενειακές επιχειρήσεις και
αγροτικές καλλιέργειες, καθώς και οικοσκευές, αντικείµενα και
αγροτικά εργαλεία.

Αυτές οι καταστροφές έφεραν στην επιφάνεια για µια ακόµα
φορά µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο τις τεράστιες διαχρονι-
κές ευθύνες όλων των κυβερνήσεων, δεκαετίες τώρα, αλλά και
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης που δεν έχουν προβεί σε κανένα
µέτρο αντιπληµµυρικής προστασίας, θωράκισης της περιοχής κι
έχουν αφήσει τους κατοίκους στο έλεος των καιρικών φαινοµέ-
νων.

Το ΚΚΕ έχει συγκεκριµένες θέσεις και προτάσεις για την αντι-
πληµµυρική προστασία. Προτείνει σχεδιασµό µε µακρόχρονο
χρονικό ορίζοντα προβλέψεων, που περιλαµβάνει µέτρα για δα-
σοκαλύψεις, απαγορεύσεις επεκτάσεων πόλεων, ορθολογικών
χρήσεων γης, διάνοιξη ρεµάτων, µικρά φράγµατα κατακράτησης
φερτών υλών, τοπικά έργα εκτροπής υδάτων κ.λπ., συνολική δια-
χείριση των υδρολογικών λεκανών, των χειµάρρων από τις
πηγές, δασοτεχνικά έργα διευθέτησης της κοίτης τους, δεσµευ-
τικό χρονοδιάγραµµα κατασκευής των αντίστοιχων έργων, µε ιδι-
αίτερη έµφαση στην ιεράρχησή τους, δέσµευση των απαιτούµενων
αντίστοιχων κονδυλίων µε σαφή καταγραφή τους στους προϋ-
πολογισµούς του κράτους, δηµιουργία κρατικού φορέα που θα
έχει την ευθύνη για τη λήψη αποφάσεων και µέτρων.

Μετά τα παραπάνω ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
1. Ποια µέτρα θα πάρουν για την προστασία των κατοίκων και

των περιουσιών τους;
2. Θα δοθεί άµεσα αποζηµίωση στο 100% των ζηµιών που

έχουν υποστεί;».
Ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας

έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα
αυτό που αντιµετωπίζει η περιοχή στην Μπούκα της Αµφιλοχίας
είναι ένα πρόβληµα το οποίο είναι γνωστό. Είναι αρµοδιότητα
της Περιφέρειας και της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης κατά βάση
και γνωρίζω από τα στοιχεία τα οποία έχουµε στη διάθεσή µας
ότι ο Νοµάρχης επισκέφθηκε µαζί µε τους αρµόδιους υπηρεσια-
κούς παράγοντες από την πρώτη στιγµή την περιοχή και έχουν
αναλάβει σχετικές πρωτοβουλίες.

Το αρµόδιο τµήµα της Πολιτικής Προστασίας της Νοµαρχια-
κής Αυτοδιοίκησης απέστειλε το σχετικό πόρισµά του, προκει-
µένου να κηρυχθεί ως πληµµυρόπληκτη η περιοχή στη Γενική
Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας. Έχει συγκροτηθεί η επι-
τροπή καταγραφής των ζηµιών. Νοµίζω ότι είναι σε εξέλιξη το
έργο της. Θα πρέπει να ολοκληρωθεί η σύνταξη της τεχνικής έκ-
θεσης για τις ζηµιές, όπως αυτές καταγράφονται, προκειµένου
κάθε Υπουργείο, κατά τον λόγο της αρµοδιότητάς του, να αντι-
µετωπίσει τα προβλήµατα.

Όσον αφορά το δικό µας Υπουργείο, η αρµόδια υπηρεσία ανα-
µένει το συγκεντρωτικό πίνακα των πορισµάτων και την εξατοµι-
κευµένη -θα µου επιτρέψετε να πω- αναφορά όλων εκείνων, των
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οποίων τα κτήρια έχουν πληγεί από αυτή την καταστροφή.
Για τις αποζηµιώσεις που πρέπει να δώσει ο ΕΛΓΑ, µε πληρο-

φορούν από το συναρµόδιο Υπουργείο ότι ήδη έχουν κατατεθεί
από µικρό σχετικά αριθµό αγροτών της περιοχής δηλώσεις ζη-
µιάς και το έργο των εξατοµικευµένων εκτιµήσεων θα αρχίσει
αµέσως µετά τη λήξη της σχετικής προθεσµίας για την υποβολή
των δηλώσεων.

Όσον αφορά τώρα το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, ο τοµέας της πρόνοιας θα αναµένει και αυτός για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων που επλήγησαν από αυτή τη θε-
οµηνία τις σχετικές δηλώσεις τους. Όποιοι είναι δικαιούχοι,
επειδή έχουν απολέσει τις οικοσκευές τους, θα αποζηµιωθούν
µε τα όσα προβλέπονται.

Σε γενικές γραµµές, θα έλεγα ότι η Περιφέρεια ∆υτικής Ελλά-
δος, µε την οποία συνεργαζόµαστε και µας ενηµέρωσε σχετικά,
βρίσκεται σε συνεχή επαφή µε τους αρµόδιους νοµαρχιακούς
φορείς.

Εµείς, από τη δική µας πλευρά, µέσω της ΥΑΣΠ, που είναι η
αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου µας, επαναλαµβάνω ότι ανα-
µένουµε τις σχετικές εκθέσεις και για όσους έχουν υποστεί ζη-
µιές θα προχωρήσουµε στην έκδοση των υπουργικών
αποφάσεων για την έγκριση των πιστώσεων που πρέπει να τους
διατεθούν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό κ. ∆ηµήτριο Ρέππα.
Ο Βουλευτής του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-

κόλαος Μωραΐτης έχει το λόγο για τρία λεπτά, παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είχαν σηµασία, κύριε Υπουργέ, όλα αυτά που λέτε, εάν το

φαινόµενο στον οικισµό Μπούκα συνέβαινε εχθές. Όµως, εδώ µι-
λάµε για ένα φαινόµενο δεκαετίες τώρα.

Και πραγµατικά, οι τελευταίες πληµµύρες ανέδειξαν µε τον πιο
κατηγορηµατικό τρόπο τις ευθύνες διαχρονικά και των κυβερνή-
σεων της Νέας ∆ηµοκρατίας και των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ.
∆ιότι αυτό το φαινόµενο έχει δεκαετίες ολόκληρες, οι κάτοικοι
της περιοχής ζουν µε αυτόν τον εφιάλτη και δεν πάρθηκε κανένα
µέτρο αντιπληµµυρικής προστασίας.

Είναι τεράστιες, όµως, οι ευθύνες και της Νοµαρχιακής και της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, γιατί εµπαίζουν χρόνια τώρα τους κα-
τοίκους. Και το λέω αυτό, γιατί στη συγκεκριµένη περιοχή λέει ο
δήµαρχος το εξής: «∆ε µπορώ να παρέµβω, γιατί δεν υπάρχει
καθορισµός αιγιαλού και παραλίας». Λες και ο καθορισµός αι-
γιαλού και παραλίας απαιτεί ολόκληρες δεκαετίες, λες ότι δεν
είναι αρµόδιοι για τον καθορισµό κρατικοί φορείς.

Γι’ αυτό, εµείς θεωρούµε ότι είναι τεράστιος ο εµπαιγµός που
γίνεται στους κατοίκους της περιοχής και γι’ αυτό, λέµε ότι µαζί
µε τον τόπο που πληµµύρισε ξεχείλισαν στην κυριολεξία και οι
ευθύνες των κυβερνήσεων χρόνια τώρα.

Ζουν, κύριε Υπουργέ, οι κάτοικοι µε τον εφιάλτη. Το 1981 εί-
χαµε τεράστιες καταστροφές. Το 1995 είχαµε ακόµα µεγαλύτε-
ρες. Πριν λίγες µέρες είχαµε αυτό το φαινόµενο. Απαιτείται τώρα
παρέµβαση σ’ αυτό το χώρο.

Και σε ό,τι αφορά τις ζηµιές που έπαθαν, εµείς απαιτούµε
άµεση καταβολή των χρηµάτων, γιατί έχουµε υπ’ όψιν µας ότι
δεν έγινε ακόµα καταγραφή των ζηµιών ούτε από τον ΕΛΓΑ, που
όντως είναι λιγότερες οι καταστροφές στον αγροτικό τοµέα.

Οι µεγάλες καταστροφές είναι σε µικρές οικογενειακές επι-
χειρήσεις, σε καταστήµατα, σε σπίτια, σε οικοσκευές, σε άλλα
εργαλεία και από πληροφόρηση την οποία έχουµε, δυστυχώς,
δεν έχει γίνει ακόµα καταγραφή των ζηµιών σ’ αυτές τις οικο-
σκευές.

Θεωρούµε ότι τώρα πρέπει να ληφθούν µέτρα αντιπληµµυρι-
κής προστασίας. Εµείς, βέβαια, βλέπουµε ότι χρόνια τώρα όλα
αυτά δεν έγιναν και γι’ αυτό καλούµε τους κατοίκους της περιο-
χής, τους φορείς της περιοχής, να πάρουν την υπόθεση στα
χέρια τους, για να παλέψουν και να απαιτήσουν άµεσα την κα-
τασκευή αυτών των µέτρων. ∆ιαφορετικά, θα ζουν καθηµερινά
µ’ αυτόν τον εφιάλτη που δηµιουργείται στη συγκεκριµένη πε-
ριοχή στον Αµβρακικό Κόλπο, γιατί, δυστυχώς, όπως ανέφεραν
και οι προηγούµενοι Βουλευτές, το φαινόµενο είναι πανελλαδικό,

στον Κορινθιακό Κόλπο και αλλού. Μέτρα δεν λαµβάνονται και
αυτό µας ανησυχεί υπέρµετρα, κύριε Υπουργέ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Μωραΐτη.
Ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. ∆ηµήτριος

Ρέππας έχει το λόγο για τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο ελληνικός λαός µας αξιολογεί όλους, µας κρίνει και παίρνει

τις αποφάσεις του. Αυτό προβλέπεται στο δηµοκρατικό πολί-
τευµά µας. Κατά τα άλλα, πιστεύω ότι οι υπηρεσίες της Νοµαρ-
χιακής Αυτοδιοίκησης, µε τα στοιχεία που έχουµε στη διάθεσή
µας, ανταποκρίθηκαν µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο στο πρό-
βληµα το οποίο εκδηλώθηκε.

Βεβαίως όµως –και συµφωνώ µαζί σας απολύτως- είµαστε
µπροστά σ’ ένα γενικότερο πρόβληµα, το οποίο θα πρέπει να µε-
λετήσουµε επαρκώς και µε επιστηµονικό τρόπο να κάνουµε τις
παρεµβάσεις µας. Είναι στις προθέσεις µας να αναλάβουµε µια
τέτοια συνολικότερη πρωτοβουλία και αναφέρθηκα στο θέµα
αυτό απαντώντας σε ερώτηση του συναδέλφου κ. Μανωλάκη
λίγα λεπτά πριν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Κατά τα άλλα, θα µου επιτρέψετε να πω ότι στα επίπεδα που
λειτουργεί η διοίκηση της χώρας µας, η κεντρική διοίκηση –και
αναφέροµαι στις περιφερειακές και νοµαρχιακές υπηρεσίες- θα
πρέπει να είµαστε πάντοτε προσεκτικοί για τον τρόπο µε τον
οποίο οι αρµόδιες υπηρεσίες διαχειρίζονται τα θέµατα που τους
αφορούν και για τον τρόπο µε τον οποίο γίνεται η εκταµίευση κά-
ποιων ποσών, προκειµένου να ενισχυθούν αυτοί που πραγµατικά
είναι δικαιούχοι µετά από µία τέτοια θεοµηνία.

Εµείς θα αναµένουµε την κατάθεση αυτών των εκθέσεων και
να είστε βέβαιος ότι αµέσως –κυριολεκτώ, αµέσως- θα ανταπο-
κριθούµε σε όποιο σχετικό αίτηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς ευχαριστούµε

τον κύριο Υπουργό.
Θα συζητήσουµε τώρα την τελευταία επίκαιρη ερώτηση του

δεύτερου κύκλου, τη µε αριθµό 283/12-1-2010 του Ζ’ Αντιπροέ-
δρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την επέκταση της αστικής
συγκοινωνίας στη ∆υτική και Ανατολική Αττική κ.λπ.

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συνα-
δέλφου έχει ως εξής:

«Μεγάλο µέρος της Αττικής εξυπηρετείται ακόµη από την υπε-
ραστική συγκοινωνία, η οποία όµως είναι ακριβή, ιδίως για τα
φτωχά βαλάντια, που κατά κύριο λόγο τη χρησιµοποιούν, αλλά
και µε αραιά, κατά κανόνα, δροµολόγια. Αποτέλεσµα αυτών είναι
η µεγάλη οικονοµική επιβάρυνση και η ανεπαρκής εξυπηρέτηση
των κατοίκων µιας ραγδαίας αναπτυσσόµενης και µε αστικά
πλέον χαρακτηριστικά περιοχής.

Παλλαϊκό είναι το αίτηµα όλων των περιοχών της Αττικής που
εξυπηρετούνται από την υπεραστική συγκοινωνία, να ληφθεί µέ-
ριµνα από την ελληνική Κυβέρνηση, ώστε να επεκταθεί το δίκτυο
της αστικής συγκοινωνίας σ’ όλη την Αττική, λαµβάνοντας συγ-
χρόνως αντίστοιχη µέριµνα για τους εργαζοµένους, τους ιδιο-
κτήτες και τα λεωφορεία της υπεραστικής συγκοινωνίας.

Ειδικότερα σε µερικές περιοχές η αστική συγκοινωνία έχει
φθάσει σε απόσταση αναπνοής από υπεραστικές περιοχές, όπως
παραδείγµατος χάριν Σαρωνίδα, Ανάβυσσος και Παλαιά Φώκαια.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Τι µέτρα προτίθεται να λάβει, ώστε να επεκταθεί η αστική συ-

γκοινωνία σε όλη την Αττική, η οποία ούτως ή άλλως έχει αστι-
κοποιηθεί απ’ άκρου εις άκρον για να εξυπηρετούνται καλύτερα
και να επιβαρύνονται λιγότερο οι κάτοικοι;».

Ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας
έχει το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών και ∆ικτύων):
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Σήµερα έχουµε την τιµητική µας
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ως Υπουργείο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Χαίροµαι γιατί η πα-

ρουσία σας και το ήθος και το ύφος των ερωτώντων δίνει δηµι-
ουργικό περιεχόµενο στον Κοινοβουλευτικό Έλεγχο, γιατί
καταλήγουµε κάπου.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Έχουµε υποχρέωση να υπερασπιστούµε όλοι το
δηµοκρατικό διάλογο, ιδίως εντός του Κοινοβουλίου, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, πράγµατι η επέκταση
του αστικού ιστού στην περιοχή της Αττική δεν παρακολουθή-
θηκε από ανάλογες προσαρµογές, που είναι αναγκαίες όσον
αφορά τα συγκοινωνιακά µέσα.

Απαιτείται, λοιπόν, ένα ενιαίο σύστηµα µαζικών µεταφορών
που θα καλύπτει όλη την Αττική και σε αυτό το πλαίσιο θα έπρεπε
να λειτουργεί ένας ενιαίος φορές, στον οποίο θα ανήκουν όλα
τα συγκοινωνιακά µέσα –σταθερής ή µη τροχιάς- µηδέ των ΚΤΕΛ
εξαιρουµένων. Αυτό είναι κάτι που µέχρι σήµερα δεν ισχύει,
παρά τις προσπάθειες που έχουν γίνει και το γνωρίζετε.

Ο Οργανισµός Αστικών Συγκοινωνιών, ο ΟΑΣΑ, έχει εκπονήσει
µελέτη, η οποία είναι στη διάθεσή µας, για ένα τέτοιο φιλόδοξο
σχέδιο των µεταφορών στην Αττική και, επίσης, προχωρά σε µια
συµπληρωµατική µελέτη για τη νέα δοµή και για µια πολιτική ενι-
αίου κοµίστρου σε όλα τα συγκοινωνιακά µέσα του Νοµού Αττι-
κής.

Είναι, όµως, λογικό -και διαφωνώ µαζί σας, αν καλά κατάλαβα
το σηµείο αυτό της ερώτησής σας- το ότι δεν πρέπει να είναι ίδια
η τιµή του κοµίστρου, ανεξαρτήτως της απόστασης για την οποία
χρησιµοποιεί κάποιος ένα συγκοινωνιακό µέσο. Όπως και στις
ευρωπαϊκές πόλεις –σε όλες ισχύει αυτό- ο πολίτης θα πρέπει να
πληρώνει κόµιστρο, ανάλογο της απόστασης για την οποία χρη-
σιµοποιεί το µέσο που έχει επιλέξει.

Στόχος µας είναι να δηµιουργήσουµε έναν µητροπολιτικό
φορέα –το έχουµε εξαγγείλει αυτό- και ταυτόχρονα ένα σύστηµα
εκτέλεσης των συγκοινωνιών, ώστε ο πολίτης µ’ ένα εισιτήριο να
έχει τη δυνατότητα να χρησιµοποιεί οποιοδήποτε µέσο. Σε αυτό
το σύστηµα θα υπάγονται όλα τα µέσα σταθερής ή µη τροχιάς,
όπως προείπα, προκειµένου να φθάσει στον προορισµό της επι-
λογής του.

Αυτό που πρέπει να κάνουµε –και αυτό πρυτανεύει στις επι-
λογές µας- είναι η εξυπηρέτηση του πολίτη, µε ποιοτικές υπηρε-
σίες. Πολλές φορές µια τέτοια προσπάθεια –καλές προθέσεις
έδειξαν όλες οι κυβερνήσεις- σκοντάφτει σε κακώς νοούµενα συ-
ντεχνιακά συµφέροντα επιµέρους φορέων, οι οποίοι δεν θέλουν
να συνεργήσουν, προκειµένου σ’ ένα πλαίσιο τέτοιας συγκοινω-
νιακής διαλειτουργικότητας να συµβάλουν στην καλύτερη εξυ-
πηρέτηση του πολίτη, ώστε οι συγκοινωνίες στο Νοµό Αττικής
να ανταποκρίνονται στα νέα δεδοµένα που έχουν διαµορφωθεί
µετά τη µεγάλη επέκταση του αστικού ιστού σε αυτήν την πε-
ριοχή της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο Αντιπιρόεδρος κ. Λεβέντης έχει το λόγο, για να αναπτύξει

προφορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στον Υπουργό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Υπουργέ, ξέρουµε όλοι πολύ καλά ότι στην Αττική έχουµε
µια ραγδαία οικιστική ανάπτυξη, εν πολλοίς κακοποίηση. Το τσι-
µέντο και η άσφαλτος κυριαρχούν και κατ’ αντιστοιχία και τα αυ-
τοκίνητα. Παρ’ όλα αυτά, όµως, η εξυπηρέτηση των πολιτών δεν
είναι επαρκής. Ούτε είναι επαρκείς οι αστικές συγκοινωνίες,
πολύ περισσότερο, όµως, δεν είναι οι υπεραστικές, οι οποίες και
πιο ακριβό εισιτήριο έχουν και πολύ αραιότερες είναι.

Απ’ αυτήν την άποψη δικαιολογηµένα διαµαρτύρονται οι κά-
τοικοι της µισής, τουλάχιστον, Αττικής που βρίσκονται στην πε-
ριφέρεια και οι οποίοι δεν εξυπηρετούνται επαρκώς.

Το αίτηµα είναι παλαιό και, βέβαια, εµείς το έχουµε επανει-
ληµµένα φέρει εδώ. Προ πενταετίας είχαµε κάνει ακριβώς την
ίδια ερώτηση. Πρέπει µάλιστα, κύριε Υπουργέ, να πω κι ένα δικό

µας λάθος που έγινε, όπου κατατέθηκε η ερώτηση που είχε κα-
τατεθεί προ πενταετίας, ενώ ήταν άλλη διατυπωµένη. ∆υστυχώς,
όµως, τα πράγµατα δεν έχουν αλλάξει καθόλου. Ό,τι είπαµε τότε
ισχύει στο ακέραιο και σήµερα.

Εποµένως, το ερώτηµα µας είναι το εξής: Είπατε ότι πράγµατι
πρέπει να υπάρχει ένας ενιαίος φορέας, για να καλύπτει µε ενι-
αίο τρόπο όλη την Αττική. Συµφωνούµε απόλυτα. Εµείς δεν εί-
παµε –δεν ξέρω πώς βγαίνει αυτό το συµπέρασµα, κύριε
Υπουργέ- να είναι το ίδιο εισιτήριο για όλες τις περιοχές. Άλλο
είναι να διανύσει κανείς πέντε χιλιόµετρα και άλλο πενήντα ή και
περισσότερα. Ασφαλώς πρέπει να υπάρξει µια διαβάθµιση,
όµως, µέσα σε λογικά πλαίσια και όχι υπέρογκα εισιτήρια. Αυτό
πρέπει να το καλύψουν οι δηµόσιες συγκοινωνίες. ∆εν νοµίζω ότι
µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε αλλιώς.

Υπάρχουν και τα µέσα σταθερής τροχιάς. Ο προαστιακός προ-
σφέρει υπηρεσίες, αλλά καλύπτει ένα πολύ µικρό µέρος. Θα πρέ-
πει να επεκταθεί προς όλες τις κατευθύνσεις και προς την
Ελευσίνα και προς το Λαύριο. Και βέβαια, να υπάρχει ανταπό-
κριση κύριε Υπουργέ, γιατί ξέρετε πολύ καλά πρώτα σταµατάει
ο προαστιακός σε µία περιοχή και από κει και πέρα πρέπει να
ψάχνεις λεωφορεία που θα έρθουν µετά από δύο ώρες και θα
πρέπει να πληρώσεις το τριπλάσιο για εισιτήριο. Καταλαβαίνετε
ότι αυτό δεν είναι εξυπηρέτηση και αποτρέπει τους πολίτες.

Εποµένως, εδώ θα ήθελα µια πιο συγκεκριµένη χρονική δέ-
σµευσή σας, κύριε Υπουργέ. Τι προβλέπετε να γίνει στο προσε-
χές µέλλον και µάλιστα, στο άµεσο; ‘Η αυτό θα µεταφερθεί στο
απώτερο µέλλον, οπότε κανένας δεν ξέρει τι θα µεσολαβήσει και
ενδεχοµένως κάποιοι άλλοι να έλθουν µετά από πέντε χρόνια και
να επαναλαµβάνω την ίδια ερώτηση και να πάρω τις ίδιες απα-
ντήσεις;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λεβέντη.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για να δευτερολογήσει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συµφωνώ κύριε Λεβέντη, µε το σηµείο της κριτικής σας ότι επί

πέντε χρόνια δεν έχει αλλάξει τίποτα. Και συµπληρώνω ότι πέντε
και πλέον χρόνια κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία. ‘Αρα, λοιπόν,
αυτό είναι ένα δεδοµένο. Είναι αρνητική τελικά η αφετηρία από
την οποία ξεκινάµε τη δική µας προσπάθεια.

Θα έλεγα τώρα ότι η δηµιουργία µητροπολιτικού φορέα στην
οποία αναφέρθηκα, αποτελεί προτεραιότητα. Με την ανάληψη
καθηκόντων από τη νέα διοίκηση στους συγκοινωνιακούς οργα-
νισµούς, τον κεντρικό και τους επιµέρους, θα θέσουµε σε εφαρ-
µογή αυτό το φιλόδοξο σχέδιο.

Συµφωνούµε απολύτως, όπως είπα και στην πρωτολογία µου,
όπως επαναλάβατε κι σεις, στο πλαίσιο ενός µητροπολιτικού
φορέα να υπάγονται οι δραστηριότητες όλων των φορέων των
συγκοινωνιακών, των µέσων σταθερής ή µη τροχιάς.

Ο προαστιακός, ακόµα και οι οργανισµοί των ΚΤΕΛ θα ανή-
κουν στον ενιαίο αυτό σχεδιασµό, ο οποίος θα λειτουργεί συ-
µπληρωµατικά, προκειµένου έτσι οι πολίτες µε εύκολη
µετεπιβίβαση να µη χρειάζεται να χρησιµοποιήσουν το ιδιωτικό
µέσο µεταφοράς που διαθέτουν. Αυτή η προσπάθεια ξεκινά αµέ-
σως και πιστεύω ότι στους επόµενους µήνες θα µπορούµε και
πάλι –ίσως και µε δική σας πρωτοβουλία, αν έχετε την καλοσύνη
και το ανάλογο ενδιαφέρον- να συζητήσουµε στη Βουλή τα απο-
τελέσµατα στα οποία θα έχουµε οδηγηθεί µετά από αυτή την
πρωτοβουλία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαρίστως, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα
έξι µαθητές και µαθήτριες και πέντε συνοδοί καθηγητές των Γυ-
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µνασίων Ιάσµου και Οργάνης του Νοµού Ροδόπης, τα οποία συµ-
µετέχουν στο πρόγραµµα φιλοξενίας του Ιδρύµατος της Βουλής
των Ελλήνων για τον κοινοβουλευτισµό και τη δηµοκρατία, που
για το τρέχον σχολικό έτος απευθύνεται στα Γυµνάσια διαπολι-
τισµικής εκπαίδευσης εκτός Αττικής, στα µειονοτικά Γυµνάσια

και στα σχολεία δεύτερης ευκαιρίας της Θράκης.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
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νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 6/5/27.11.2009 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ κ.κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη, Φώ-
τιου Κουβέλη, Βασιλείου Μουλόπουλου, Μιχαήλ Κριτσωτάκη,
Νικόλαου Τσούκαλη, Ευαγγελίας Αµανατίδου-Πασχαλίδου, Ηρώ
∆ιώτη, Θεόδωρου ∆ρίτσα, Αναστασίου Κουράκη, Αθανασίου Λε-
βέντη, Γρηγορίου Ψαριανού και Αλέξη Τσίπρα προς τους Υπουρ-
γούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης
και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης µε θέµα: «Η κατα-
στροφή των εργασιακών σχέσεων και ο κόσµος της εργασιακής
επισφάλειας στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα».

Ο πρώτος οµιλητής εισηγητής της επερώτησης κ. Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκης έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κάνουµε αυτή την
επίκαιρη επερώτηση για τις εργασιακές σχέσεις, διότι θεωρούµε
ότι είναι σοβαρότατο το ζήτηµα, αφού αφορά κυρίως στους
νέους της χώρας µας, αλλά όχι µόνο αυτούς, αφορά στις αδύ-
νατες οµάδες του πληθυσµού, που αποτελούν πια πλειοψηφία,
αφού πέραν των άλλων καλούνται να πληρώσουν και την οικο-
νοµική κρίση και όχι µόνο, που άλλοι δηµιούργησαν και πολιτι-
κές όπως αυτές της Νέας ∆ηµοκρατίας προηγούµενα και δικές
σας παλαιότερα και τώρα, που προώθησαν όλο αυτό το εργα-
σιακό περιβάλλον, το οποίο ζούµε καθηµερινά.

Χθες βράδυ, νοµίζω ότι φάνηκε στην Αίθουσα αυτή της Βου-
λής η τροχιά που θα πάρουν τα πράγµατα µε τη δική σας πολι-
τική, διότι δεν καταργείτε, όπως είχατε υποσχεθεί προεκλογικά,
το νόµο Πετραλιά. Και βλέπουµε ότι αντί να καταργήσετε την πε-
ρίφηµη διάταξη για τις µητέρες των ανηλίκων παιδιών, τη µετα-
θέτετε για ένα έτος και δεν κάνετε κανένα λόγο για κατάργηση.
Τη βάλατε µάλιστα σε άσχετο νοµοσχέδιο, παρά το ότι δεν είναι
ένα ασήµαντο ζήτηµα και αφορά σε εκατόν σαράντα χιλιάδες µη-
τέρες, εκατόν σαράντα χιλιάδες οικογένειες µε ό,τι επιπτώσεις
µπορεί να έχει αυτό στην κοινωνία.

Η οµοιότητα είναι στην ουσία µε τον προηγούµενο νόµο, µε
την προηγούµενη αντίληψη για τα εργασιακά. Τέθηκε πολλές
φορές και από πολλές πλευρές το ζήτηµα: Έχετε πρόγραµµα ή
δεν έχετε; Εγώ νοµίζω ότι η απάντηση σε αυτό είναι ότι υπάρχει
πρόγραµµα, είναι το ίδιο ή εάν θέλετε έχει την ίδια λογική, την
ίδια φιλοσοφία µε το προηγούµενο, εκείνο που καταδικάστηκε
και από τις εκλογές της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι το πρόγραµµα
εκείνο που είναι κάτω από τους περιοριστικούς όρους που βάζει
το Σύµφωνο της Σταθερότητας και από πίσω του έχει τη λογική
και τη φιλοσοφία του νεοφιλελευθερισµού.

Έχω την εντύπωση ότι υπάρχει µία αγωνιώδης προσπάθεια να
πείτε κάτι το διαφορετικό από αυτό που πάτε να κάνετε. Έχετε,
δηλαδή, πρόγραµµα. Προσπαθείτε όµως επικοινωνιακά να δεί-
ξετε ότι είναι άλλο, από αυτό που στην πραγµατικότητα είναι.

Τα καταφέρατε σ’ έναν βαθµό τις πρώτες εκατό ηµέρες και νο-
µίζω ότι αυτό έχει την αιτία του στο ότι ο κόσµος δίνει στην αρχή
σε κάθε Κυβέρνηση µια περίοδο ανοχής. Επίσης, καταφέρατε
επικοινωνιακά να θολώσετε λίγο τα νερά.

Είναι το θέµα των εργασιακών σχέσεων το µόνο σπουδαίο
θέµα; Εγώ λέω ότι είναι, αλλά δεν είναι από µόνο του το πιο
σπουδαίο. Είναι συναρτόµενο, θα έλεγα, ότι είναι αρθρωτό µε τα
υπόλοιπα θέµατα, µε το ασφαλιστικό δηλαδή, µε την εργοδοτική
ασυδοσία, που σε αυτό το περιβάλλον βρίσκει κλίµα για να ανα-
πτυχθεί, µε την υγιεινή και την ασφάλεια στους χώρους της δου-
λειάς, µε τον προϋπολογισµό εάν θέλετε, που θα µπορούσε
κανείς να πει ότι είναι άσχετο, µε την οικονοµία και την κρίση,
αλλά και µε τον τρόπο και την κατεύθυνση που θέλετε ως Κυ-
βέρνηση τελικά, να αντιµετωπίσετε όλα αυτά, στο σύνολο, δη-
λαδή, της γενικής σας πολιτικής.

Οι πολιτικές του ΠΑΣΟΚ κυρίως νοµοθέτησαν και οι πολιτικές
της Νέας ∆ηµοκρατίας υπερακόντισαν την εφαρµογή αυτών των
πολιτικών, που κατάργησαν το οκτάωρο κυρίως. Για να θυµη-
θούµε, όλες αυτές οι αλλαγές τι έκαναν; Αυτό που κερδήθηκε
µέσα από δεκαετίες αγώνων από τις κοινωνίες και αυτό που κα-
ταγράφηκε στη συλλογική µνήµη της ανθρωπότητας µε τους

αγώνες -πολλές φορές αιµατηρούς- το οκτάωρο, καταργήθηκε
σιγά-σιγά µε κάποιες νοµοθεσίες, µε κάποια «θολά» που τις πε-
ριέβαλαν και στο τέλος έχουµε αυτό, που εντός εισαγωγικών
πλέον πρέπει να µπαίνει, τις «εργασιακές σχέσεις». Είναι συνυ-
πεύθυνοι, θα έλεγα, το ΠΑΣΟΚ µαζί µε τη Νέα ∆ηµοκρατία σε
όλο αυτό.

Θα πούµε παρακάτω και τους νόµους που έχουν θεσπίσει όλο
αυτό το περιβάλλον και θα πούµε και για την εφαρµογή.

Και το ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, ενώ αναφέρεται βέβαια, αλλά
θα το πω εγώ πιο συνοπτικά, είναι τί θα κάνετε. Θα καταργήσετε
τους συγκεκριµένους αντεργατικούς νόµους, που είναι και αντι-
κοινωνικοί; Θα τους διατηρήσετε; Ή επικοινωνιακά θα ανάψετε
φλας αριστερά, κοινωνικά δηλαδή και θα στρίψετε δεξιά; Έχω
την εντύπωση ότι εάν κάνετε το δεύτερο, που διαφαίνεται, τότε
θα σας πάρουν χαµπάρι -να το πω λαϊκά- και θα τρακάρετε µε
την πραγµατικότητα.

Έχω διατελέσει ο ίδιος προσωπικά ωροµίσθιος, αλλά είναι δια-
φορετικά να είσαι σε επισφαλείς σχέσεις εργασίας το 1980 ή το
1990 και είναι διαφορετικά σήµερα, κύριε Υπουργέ. Γιατί σήµερα
τείνουν να γίνουν πλειοψηφία οι επισφαλείς εργασιακές σχέσεις
και αυτό αλλάζει τα πάντα, αλλάζει την ίδια την κοινωνία, αλλά-
ζει το περιβάλλον και αλλάζει και τη λεπτοµέρεια και το καθορι-
στικό.

Ο τύπος του νέου ανθρώπου που δηµιουργούν όλα αυτά,
κύριε Υπουργέ, µπορεί να περιγραφεί ότι είναι ένας άνθρωπος εί-
κοσι πέντε έως τριάντα πέντε χρονών, µε πτυχίο, µε πολλά προ-
σόντα, να είναι στα «STAGE», να είναι στην ενοικίαση, να είναι
στη σύµβαση, στο τετράωρο, στο δανεισµό, στο µπλοκάκι, στην
ανεργία και να ζει στο παιδικό του δωµάτιο, στο πατρικό του
σπίτι. ∆εν είναι υπερβολή και το ξέρετε. Είναι πια ένας καινούρ-
γιος τύπος ανθρώπου που τον βλέπουµε καθηµερινά στην κοι-
νωνία.

Για όλα αυτά, εµείς κάνουµε την επερώτηση, για να σας πούµε
«όχι» για ένα προς ένα, αλλά και συνολικά τι θα κάνετε. Και αυτήν
την απάντηση περιµένουµε σήµερα, γιατί όλες αυτές οι λέξεις
που ανέφερα πριν µαζί µε άλλες, διαθεσιµότητες, εργολαβίες,
υπεργολαβίες, ρεπατζής, κλπ, είναι πια λέξεις της καθηµερινό-
τητας, που αποτελούν στην ελληνική κοινωνία σηµαντικά φορτι-
σµένες λέξεις.

Θα σας έλεγα ότι κάτω από τα πόδια µας σήµερα, στο υπό-
γειο της Βουλής, στο γκαράζ, υπάρχουν ενοικιαζόµενοι. Και αυτό
νοµίζω ότι είναι σηµαντικό, δεν είναι λεπτοµέρεια.

Ποιοί µατώνουν όµως µε αυτές τις λέξεις που λέµε: «Ποιος
πληρώνει τον βαρκάρη» εν πάση περιπτώσει; Αυτοί που όλη τη
µεταπολιτευτική περίοδο κάνουν θυσίες, µατώνουν καθηµερινά,
εργαζόµενοι, αυτοαπασχολούµενοι, φτωχοί αγρότες και οι νέες
γυναίκες. Είναι ταξική, λοιπόν, αυτή η πολιτική, όπως έχει διαρ-
θρωθεί τα προηγούµενα χρόνια και από τις δύο κυβερνήσεις και
από τις πράσινες και από τις µπλε. Αυτοί που µέχρι τώρα πλή-
ρωναν και έχουν πληρώσει µε αίµα και την ψυχή τους, καλούνται
τώρα από αυτήν την Κυβέρνηση να πληρώσουν ξανά για µία
κρίση που άλλοι δηµιούργησαν και οι ίδιοι δεν ευθύνονται. Να
πληρώσουν µέσα από την καταστροφή των εργασιακών σχέσεων
και την εργασιακή επισφάλεια, να πληρώσουν µε την ανεργία, να
πληρώσουν τη διάλυση του ασφαλιστικού συστήµατος που επι-
διώκουν και προωθούν Κυβέρνηση και εργοδοσία και καλύπτεται
µε τις πολιτικές αυτές.

Να µας πουν, λοιπόν, οι κύριοι Υπουργοί και ο Πρωθυπουρ-
γός, ποιος κερδίζει από την κρίση και ποιοι τελικά χάνουν από
αυτήν την κρίση. Στην κρίση οι φτωχοί γίνονται φτωχότεροι και οι
πλούσιοι πλουσιότεροι.

Εγώ θα ήθελα µία απάντηση, κύριε Υπουργέ, να µας πείτε τι θα
πληρώσουν οι πολύ µεγάλοι, αυτοί που είναι µεγαλοεργολάβοι,
αυτοί που είναι προµηθευτές του δηµοσίου και να µας πείτε, γιατί
ενώ οι εργαζόµενοι πληρώνουν σε όλες αυτές τις περιοριστικές
πολιτικές από το 1974, δεν έχουµε ένα αποτέλεσµα και εξακο-
λουθούµε να έχουµε την ίδια αντίληψη και δεν πηγαίνουµε
πρώτα στην παραδοχή ότι αυτό δεν µπορεί να φέρει αποτέλε-
σµα και δεύτερον να πάµε σε µία άλλη πολιτική, που εµείς του-
λάχιστον την προτείνουµε. ∆εν λέω να κάνετε την πολιτική µας,
αλλά να σκεφθείτε µία άλλη, όχι αυτή, όχι την πεπατηµένη που
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απέδειξε ότι δεν µπορεί να αποδώσει.
Θέλω να σας πω, ότι εµείς πιστεύουµε –και το βλέπει και ο κό-

σµος πια, είναι καθαρό- ότι η πολιτική σύµπραξη των δυνάµεων
του νεοφιλελεύθερου δικοµµατικού τόξου και στη χώρα µας µε
στόχο την απορρύθµιση των εργασιακών σχέσεων εντάσσεται
σε µία γενικότερη πορεία και ακολουθεί τη συστηµατική και επί-
µονη προσπάθεια και της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των διεθνών
οργανισµών, όπως είναι το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και ο
ΟΟΣΑ, να προωθήσουν και να επιβάλουν την απορρύθµιση –το
έχουν καταφέρει ήδη- της αγοράς εργασίας και την πλήρη απο-
διάρθρωση των εργασιακών σχέσεων.

Θέλω να σας πω, ότι εµείς θεωρούµε πως ότι είναι κοµβικό ση-
µείο γι’ αυτήν τη νεοφιλελεύθερη στρατηγική επιλογή των ισχυ-
ρών στην Ευρώπη και βάση της είναι η Λευκή Βίβλος, που
πέρασε έτσι, γιατί ο Ελληνικός λαός δεν κατάλαβε ότι θα έχει συ-
νεπαγόµενα όλα αυτά που σήµερα ζούµε. Έτσι, έχουµε τη µεί-
ωση του λεγόµενου µη µισθολογικού κόστους εργασίας, έχουµε
τη γενίκευση της µερικής απασχόλησης, την προώθηση των διά-
φορων άτυπων µορφών απασχόλησης, την προώθηση της γεω-
γραφικής κυκλαδικής κινητικότητας του εργατικού δυναµικού.

Θα σας πω ακόµα, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει µεγάλο θέµα µε
την ανεργία.

Εσείς είπατε µε χθεσινές σας δηλώσεις ότι η ανεργία δεν είναι
αυτή που έχει καταγραφεί, αλλά είναι πολύ περισσότερη. Και θα
σας πω ότι δεν υπάρχει καµµία πολιτική που να πηγαίνει στην κα-
τεύθυνση να λύσει αυτό το πρόβληµα έστω σε ένα βάθος χρό-
νου.

Να σας πω ότι άλλες χώρες κάνουν άλλες πολιτικές, οι οποίες
δεν λένε ότι σήµερα θα λύσουν το πρόβληµα, αλλά σ’ ένα βάθος
χρόνου. Για παράδειγµα, άλλες χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση
επίσης λένε ότι σε δέκα χρόνια ή σε είκοσι χρόνια, σ’ ένα τέτοιο
βάθος χρόνου, θα λύσουν το πρόβληµα αυτό που πάτε τώρα να
φέρετε ως Κυβέρνηση, το ζήτηµα δηλαδή της αναδιάρθρωση
της κράτους και της τοπικής αυτοδιοίκησης, τις αλλαγές που
πάτε να φέρετε.

Εσείς όλα θέλετε να τα φέρετε γρήγορα. Νοµοθετείτε και ψη-
φίζετε χωρίς προοπτική και νοµίζω ότι αυτό είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό, το πληρώνουν οι εργαζόµενοι.

Θα σας έλεγα ότι δεν θα διαβάσω τις εννέα ερωτήσεις που κά-
νουµε σήµερα και που σε αυτές απαιτούµε µία απάντηση από
πλευράς σας.

Έχω την εντύπωση, όµως, ότι αυτό που είπα πριν είναι κάτι
που πρέπει να αποδείξετε εσείς ότι δεν είναι έτσι. ∆ηλαδή, υπάρ-
χει µια κατάσταση. ∆εν µπορείτε να την περιγράφετε. ∆εν µπο-
ρείτε να κάνετε κριτική µόνο πάνω σε αυτή. Είστε σήµερα
Υπουργός Εργασίας. Είναι µια Κυβέρνηση που λέει ότι όλα θα
τα αλλάξει. Να µας πείτε, λοιπόν: Θα αλλάξετε τους τέσσερις
βασικούς, αλλά και τους υπόλοιπους, νόµους, εκείνους που
έφτιαξαν αυτό το καθεστώς; Ναι; Πώς; Πότε; Όχι; ∆εν θέλουµε
επικοινωνιακά να µας πείτε τι θα κάνετε. Θέλουµε στην ουσία και
στην πράξη να µας πείτε: Θα βελτιώσετε την κατάσταση ή θα εί-
σαστε µε την άλλη πλευρά;

Τελειώνοντας να πω, κύριε Υπουργέ, ότι δεν µπορεί κανείς «να
κλαίει µε τα πρόβατα και να τρώει µε τους λύκους».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κριτσωτάκη.
Καλείται ο κ. Βασίλειος Μουλόπουλος Βουλευτής Επικρατείας

του ΣΥΡΙΖΑ να λάβει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς για εσάς οι εκατό πρώτες ηµέρες

επικοινωνιακής διακυβέρνησης τελείωσαν. Και, δυστυχώς, για
όσους σας πίστεψαν οι εκατό πρώτες ώρες, που από τις υπο-
σχέσεις περάσατε στις πράξεις, αποκάλυψαν ότι τους πουλού-
σατε φύκια για σοσιαλιστικές κορδέλες. Και, µάλιστα, φύκια
πικρά και δηλητηριώδη.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, αλλά
και πολλοί πλέον Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ κατηγορούν την Κυ-
βέρνηση ότι δεν είχε σχέδιο, ότι δεν γνώριζε τα µεγέθη του
εγκλήµατος και του χρέους, ότι αιφνιδιάστηκε από τη σκληρή
στάση της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

∆ιαφωνώ. Εγώ πιστεύω σε αυτά που λέγατε προεκλογικά. Και
σχέδιο έχετε και το µέγεθος του οικονοµικού προβλήµατος γνω-
ρίζατε και τις βουλές των Βρυξελλών και των αγορών είχατε πλη-
ροφορηθεί. Είχατε όλες τις παραµέτρους του προβλήµατος και,
όπως φαίνεται, είχατε έτοιµη και την λύση, αυτή που θέλουν οι οι-
κονοµικοί και πολιτικοί άρχοντες της Ευρώπης, αυτή που αρχί-
σατε να εφαρµόζετε τις τελευταίες εκατό ώρες.

Ποιος είναι ο κοινός παρανοµαστής όλων των µέτρων εξόδου
από την κρίση που περιλαµβάνονται στο Πρόγραµµα Σταθερό-
τητας αλλά και στις επερχόµενες µεταρρυθµίσεις που έχει προ-
αναγγείλει η Κυβέρνηση; ∆ιαθέτουν το σύνολο σχεδόν των
διαθέσιµων πόρων για να στηρίξουν τράπεζες και επιχειρήσεις
και περικόπτουν θέσεις εργασίας, µισθούς και συντάξεις.

Η κρίση χρησιµοποιείται από τα ισχυρά κέντρα εξουσίας για να
απορρυθµίσει πλήρως την αγορά εργασίας και να δηµιουργήσει
ένα µοντέλο κοινωνίας περισσότερο άνισης και ταξικής από την
σηµερινή. Η επισφαλής εργασία, που νοµιµοποίησαν οι κυβερ-
νήσεις της κεντροαριστεράς στην δεκαετία του ’90, θα γίνει κα-
νόνας την πρώτη δεκαετία του 21ου αιώνα πάλι από την
κεντροαριστερά.

Η ήττα της εργασίας είναι στρατηγική επιλογή του κεφαλαίου,
όχι µόνο για να επιβιώσει από την κρίση, αλλά και για να κερδί-
σει από αυτήν. Αν είναι αλήθεια ότι η κρίση είναι συστηµική, άλλο
τόσο αλήθεια είναι ότι αποτελεί ευκαιρία για το σύστηµα να κα-
τασκευαστεί µέσω του κοινωνικού δανεισµού ένα νέο είδος ερ-
γαζόµενου, υπερρεαλιστικού, υπερφοβισµένου, υπερανασφαλούς,
υπερυπάκουου, χωρίς δικαιώµατα, χωρίς βεβαιότητες. Ενός ερ-
γαζοµένου που θα είναι αναλώσιµο υλικό της παραγωγής πλού-
του, θα χρησιµοποιείται για ορισµένο χρόνο, για ορισµένες
χρήσεις και µετά θα πετιέται στα σκουπίδια.

Κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχουν διαχειριστικές διαµεσολαβήσεις
απέναντι σε αυτό το σχέδιο όπως προσπαθεί να µας πείσει η Κυ-
βέρνηση. Η κρίση έχει χαράξει διαχωριστικές γραµµές: Ή µε
τους εργαζόµενους ή µε το κεφάλαιο. Ή το οικονοµικό και πα-
ραγωγικό µοντέλο θα αλλάξει ή η έξοδος από την κρίση -αυτή η
έξοδος που εσείς προτείνετε- θα µας οδηγήσει σε µια κοινωνία
περισσότερο βάρβαρη, περισσότερο άδικη, περισσότερο βίαιη.

Κύριε Υπουργέ, ζητάτε για αυτές τις πολιτικές σας συναίνεση.
Ζητάτε εργασιακή και κοινωνική ειρήνη. ∆εν θέλετε ή δεν µπο-
ρείτε να καταλάβετε ότι αυτές ακριβώς οι πολιτικές επωάζουν
τις επόµενες κοινωνικές εκρήξεις. ∆εν θέλετε ή δεν µπορείτε να
καταλάβετε πόση βία περιέχουν αυτές οι πολιτικές που πυρπο-
λούν εργασία, κοινωνικές αξίες, ανθρώπινες αξιοπρέπειες, ανεκ-
πλήρωτα όνειρα ζωής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη χώρα µας, όπως και στις
άλλες χώρες της ∆ύσης, κινείται υπόγεια µια µάζα ανθρώπων
που µετράνε στο πετσί τους το κόστος της κρίσης, όχι µόνο και
όχι τόσο µε όρους χρηµατικής απώλειας αλλά µε όρους ζωής,
επιβίωσης, κοινωνικού ρόλου, προσωπικής αξιοπρέπειας. Γι’ αυ-
τούς είναι κεντρικό, όπως και τον προηγούµενο αιώνα, το θέµα
της εργασίας.

Την έχουν χάσει, την χάνουν ολικά ή µερικά ή δεν την έχουν
καν βρει οι νεώτεροι. Ανακαλύπτουν ότι χωρίς εργασία οι άν-
θρωποι είναι πρώην πολίτες. Βρίσκονται εκτός κοινωνίας και
εκτός πολιτικής.

Κύριε Υπουργέ, είναι ένας κόσµος που δεν θέλετε ή δεν µπο-
ρείτε να ακούσετε και να δείτε, είναι ένας κόσµος που τον αγνο-
είτε. Είναι ένας κόσµος για τον οποίο υπάρχει ο ΣΥΡΙΖΑ, ο
κόσµος που στο πλευρό του βρίσκεται ο ΣΥΡΙΖΑ, ο κόσµος που
η φωνή του είναι ο ΣΥΡΙΖΑ, ο κόσµος για τον οποίο θα πολεµή-
σει µέσα και έξω από τη Βουλή ο ΣΥΡΙΖΑ. Η προάσπιση και η δι-
εύρυνση των κοινωνικών, πολιτικών και εργασιακών δικαιωµάτων
αυτού του κόσµου, της εργασίας είναι η µόνη πολιτική στην
οποία ο ΣΥΡΙΖΑ µπορεί να συναινέσει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μουλόπουλο.

Το λόγο έχει η κ. Ηρώ ∆ιώτη, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ στο
Νοµό Λαρίσης.

ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κοινό µυ-
στικό ότι το νεοφιλελεύθερο της γενίκευσης επισφαλούς απα-
σχόλησης και της εργασιακής περιπλάνησης θίγει, πρώτα απ’
όλα, τη νεολαία και τις γυναίκες. Από το 1992 έως σήµερα το σύ-
νολο σχεδόν εξ αυτών που έχουν θεσπιστεί στη χώρα µας έχει
επιφέρει αρνητικές διακρίσεις σε βάρος κυρίως των νέων αν-
θρώπων, αυτών δηλαδή που η πολιτεία θα έπρεπε πρώτιστα να
στηρίξει στο ξεκίνηµά τους, στο χτίσιµο των ονείρων τους για µία
καλύτερη ζωή.

Αντ’ αυτού, περισσότεροι από ογδόντα χιλιάδες νέες και νέοι
δέχθηκαν υποσχέσεις πελατειακού κυρίως χαρακτήρα -πολλοί
από αυτούς και από τα δύο κόµµατα εξουσίας- και αυτό µόνο
στο δηµόσιο τοµέα. Άγνωστος παραµένει ο αριθµός των νέων
πτυχιούχων, όµως, που αναζητούν µία θέση όσο–όσο στον ιδιω-
τικό τοµέα, άτοµα που στα τριάντα τους χρόνια, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ήδη θεωρούνται αντιπαραγωγικοί, νέες γυναίκες
που στα τριάντα τους θεωρούνται τελειωµένη υπόθεση, αφού
ποιος εργοδότης θα τις προσλάβει υπό το σκεπτικό ότι αύριο,
µεθαύριο θα θελήσουν να κάνουν οικογένεια και παιδί; Ποιος θα
µπει στη διαδικασία να τους πληρώνει τα επιδόµατα; ∆εν βρί-
σκουν δουλειά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή η πρό-
σληψή τους κρίνεται ως ασύµφορη. Και, βέβαια, οι γυναίκες,
παρά τις όποιες µεγαλοστοµίες ένθεν και ένθεν, συνεχίσουν να
κατέχουν χαµηλότερα ποσοστά, αλλά και να αµείβονται λιγότερο
από τους άντρες συναδέλφους τους.

Κύριε Υπουργέ, τα ποσοστά που έδωσε προχθές στη δηµο-
σιότητα η Εθνική Στατιστική Υπηρεσία για τον Οκτώβριο του
2009 σε σχέση µε τον Οκτώβριο του 2008 είναι συντριπτικά. Η
ανεργία γένους θηλυκού είναι οριακά διπλάσια από την αρσενι-
κού γένος, ενώ υπήρξαν και έτη που το ποσοστό τριπλασιαζό-
ταν. Τον Οκτώβριο του 2008 η ανεργία των ανδρών βρισκόταν
στο 4,5%, ενώ των γυναικών εκτινασσόταν στο 11,5%. Το συνει-
δητοποιείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Είναι επτά µονάδες
επάνω!

Τον Οκτώβριο του 2009, εκεί που είχαµε έτσι κι αλλιώς αύξηση
της ανεργίας, στους άνδρες το ποσοστό ανήλθε στο 7,1%, ενώ
στις γυναίκες ανέβηκε 2,2% ποσοστιαίες µονάδες και έφτασε το
13,7%.

Θέλετε να µιλήσουµε και για τη νεολαία; Ας µιλήσουµε. Το πο-
σοστό της ανεργίας στους νέους ηλικίας δεκαπέντε έως είκοσι
τεσσάρων ετών εκτοξεύτηκε σε ένα µόλις έτος από 21,2%, που
ήταν πέρυσι τον Οκτώβρη, στο 27,5%, ενώ 2% αυξήθηκε αντί-
στοιχα το ποσοστό για τις ηλικίες είκοσι πέντε έως τριάντα τεσ-
σάρων ετών, δηλαδή από το 10,5% πήγε στο 12,6%. Βέβαια,
τόσο τα προηγούµενα όσο και αυτά τα ποσοστά ορίζονται µε
όρους οικονοµίας της συζήτησης. Και το λέω αυτό διότι, δεν
µπορεί να θεωρηθεί εργαζόµενος ή, πιο σωστά, απασχολούµε-
νος -όπως η Εθνική Στατική Υπηρεσία το ορίζει- άτοµο που ερ-
γάστηκε έστω και µία ώρα την εβδοµάδα αναφοράς.

Το 2009 ήταν έτος ανεργίας. Το χειρότερο είναι ότι η οικονο-
µική ανάκαµψη που αργά ή γρήγορα θα έρθει, όπως λένε οι ει-
δικοί, θα είναι µία ανάκαµψη χωρίς νέες θέσεις εργασίας, µία
ανάκαµψη της ανεργίας. Τα ίδια, δηλαδή, ίσως και χειρότερα
ισχύουν και για το 2010. Οι εκτιµήσεις ήδη µιλάνε για εκατό χι-
λιάδες νέους ανέργους µέσα στην τρέχουσα χρονιά.

Η επωνυµία «ELITE», κύριε Υπουργέ, σας λέει κάτι; Οι επωνυ-
µίες «ATTICA» ή «WIND»; Όλες αυτές οι επωνυµίες έχουν έναν
κοινό παρονοµαστή: Απολύσεις.

Σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις των τοπικών εργατικών κέντρων,
τουλάχιστον πενήντα χιλιάδες εργαζόµενοι εργάστηκαν σε τε-
τραήµερη βάση µε τις ανάλογες προσαρµογές στις απολαβές
και την ασφάλισή τους, ενώ τουλάχιστον δέκα χιλιάδες εξανα-
γκάστηκαν σε προσωρινή διαθεσιµότητα δύο ή και τριών µηνών.

Από τα µέσα ∆εκεµβρίου, το ΠΑΣΟΚ ξεκίνησε το ξήλωµα των
«σταζιέρ» και των συµβασιούχων ορισµένου χρόνου, αποψιλώ-
νοντας υπηρεσίες από προσωπικό. Στο επόµενο διάστηµα τόσοι
και άλλοι τόσοι θα φύγουν από τις θέσεις τους, ψάχνοντας την
επόµενη υποαµειβόµενη ανασφάλιστη θέση εργασίας στον ιδιω-
τικό τοµέα. Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ,
δεν είναι αόρατοι. Είναι µπροστά σας, σας φέρνουν τους φακέ-
λους στο γραφείο σας, την πίτσα στο σπίτι σας, σας εξυπηρε-

τούν σε γραφεία και υπηρεσίες.
Κύριοι Υπουργοί, κύριε Λοβέρδο, µπορεί να µην υπάρχει

σάλιο, όπως δηλώσατε προχθές, αλλά κάπου πρέπει να το βρείτε
αυτό το σάλιο. Πρέπει να δώσετε άµεσα κοινωνικές δίκαιες λύ-
σεις, καταργώντας όλες τις ελαστικές, µερικές και άτυπες µορ-
φές «µαύρης» ουσιαστικά εργασίας, αντικαθιστώντας τις
υποσχέσεις πλήρους απασχόλησης. Σας δώσαµε εκατό ηµέρες,
κύριοι της Κυβέρνησης, αλλά πείτε µας το εξής: Μετρούσαν
όλες ως εργάσιµες ή να δώσουµε και περιθώριο λόγω αργιών;

Στον ΣΥΡΙΖΑ προτείνουµε και διεκδικούµε µια νέα πολιτική
πλήρους εργασίας για όλους και όλες. Σας καλούµε, κύριοι
Υπουργοί, να αντικαταστήσετε τώρα τις συµβάσεις έργου, τις
συµβάσεις ορισµένου χρόνου και προσωρινής απασχόλησης µε
συµβάσεις αορίστου χρόνου. Να τακτοποιήσετε µε συµβάσεις
αορίστου χρόνου στον ιδιωτικό τοµέα και µε ενιαία σχέση µόνι-
µου υπαλλήλου στο δηµόσιο όλους τους σηµερινούς συµβασι-
ούχους που καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Καθιερώστε ρήτρα απασχόλησης στον ιδιωτικό τοµέα, όπου η
χρησιµοποίηση δηµοσίων πόρων θα πρέπει να συνοδεύεται από
την υποχρέωση δηµιουργίας νέων θέσεων εργασίας.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι στις αρχές της προη-
γούµενης δεκαετίας ένας Εβραίος συγγραφέας ο Γεσουά Μπέν-
σιρα, είχε πει ότι η δουλειά είναι ζωή, είναι σκέψη, είναι φως.
∆ώστε, λοιπόν, αυτό το φως σε όσους το έχουν ανάγκη, στους
νέους, στις γυναίκες και να µην τους καταδικάζετε στο σκοτάδι.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
∆ιώτη.

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος κ. Αθανάσιος Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ασχοληθώ µε τα θέµατα του ΕΣΥ και τις εργασιακές σχέ-

σεις των εργαζοµένων σε αυτό το χώρο, όπου ξέρουµε ότι υπάρ-
χουν πάµπολλα προβλήµατα. Προβλήµατα από το παρελθόν, το
ΕΣΥ δυσλειτουργεί, απαξιώνεται, καταρρέει αν θέλετε.

Οι προσπάθειες που κάνει η Κυβέρνηση έως τώρα, δεν µας
έχουν πείσει ότι θα αλλάξουν ουσιαστικά τα πράγµατα. Κατ’
αρχάς, δεν αυξήθηκαν τα ποσοστά του ΑΕΠ που διατίθενται για
το χώρο της δηµόσιας υγείας. Είναι εξαιρετικά χαµηλά µε το
2,3%, το 2,4% ή το 2,5% του ΑΕΠ δεν αλλάζουν τα πράγµατα.

∆εύτερον, υπάρχουν τεράστια κενά. ∆εν συζητάµε για τα άλλα
προβλήµατα που έχει, όπως την απουσία ουσιαστικά πρωτοβάθ-
µιας φροντίδας υγείας, που είναι βασικό και καθοριστικό στοι-
χείο για τη λειτουργία ενός σύγχρονου συστήµατος υγείας, αλλά
όσον αφορά τις ελλείψεις σε προσωπικό.

Πρέπει να δούµε, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει µια δέσµευση
από την προηγούµενη Κυβέρνηση µε τους γιατρούς. ∆ύο χιλιά-
δες προσλήψεις έπρεπε να γίνουν το 2009 και δυόµισι χιλιάδες
προσλήψεις γιατρών το 2010, για να καλυφθούν τα κενά και εν-
δεχοµένως να βελτιωθεί κάπως το πρόγραµµα του ωραρίου των
νοσοκοµειακών γιατρών, το οποίο ξέρουµε ότι υπάγεται σε κά-
ποιες κοινοτικές οδηγίες οι οποίες στη χώρα µας δεν γίνονται
σεβαστές.

Συγχρόνως, ο νόµος Αβραµόπουλου προέβλεπε πεντέµισι χι-
λιάδες προσλήψεις νοσηλευτικού προσωπικού µε ορίζοντα τριε-
τίας. Έρχεται η νέα Κυβέρνηση και λέει ότι θα προσλαµβάνουµε
κάθε χρόνο τρεις χιλιάδες άτοµα νοσηλευτικού προσωπικού,
πέραν αυτών που φεύγουν, αρχοµένης της ηµεροµηνίας από το
2009. ∆εν προσελήφθη κανένας ουσιαστικά το 2009, δεν ξέρω
αν έγιναν κάποιες ευκαιριακές, µεµονωµένες προσλήψεις. Το
2010 προκηρύχθηκαν περίπου τρεις χιλιάδες θέσεις νοσηλευ-
τών, που όµως αυτά ξεκινάνε µε τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ και
βλέπουµε ότι τα πράγµατα τραβάνε σε µάκρος, ενώ εν τω µε-
ταξύ φεύγει και άλλος κόσµος, έχουν φύγει ήδη µε το νόµο
Ρέππα, µε το νόµο Πετραλιά. Σπεύδουν να φύγουν εργαζόµενοι
για να προλάβουν κάποιες συνταξιοδοτικές εξασφαλίσεις, οι
οποίες δεν τους δίνονται µε τους νόµους που έχουν µπει ήδη σε
εφαρµογή.

Υπάρχει και ένα άλλο πρόβληµα. Φεύγουν από το χώρο της
υγείας δυόµισι χιλιάδες άτοµα που υπάγονται σε καθεστώς
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«STAGE». Αυτοί πώς θα καλυφθούνε; Ήδη αποµακρύνθηκαν.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας παρακαλέσω για την προσοχή
σας στο εξής. Όταν βάζετε επίκουρους γιατρούς, νοσηλευτές ή
«STAGE» στο χώρο της υγείας, τα πράγµατα είναι πολύ δύ-
σκολα. Πρέπει να σας µιλήσω σαν νευροχειρουργός. Χειρουρ-
γούσαµε στα χειρουργεία τα νευροχειρουργικά περιστατικά, που
είναι δύσκολα. Έρχονταν, παραδείγµατος χάριν, µια αδελφή νο-
σηλεύτρια εκεί στο χειρουργείο και άρχιζε να µαθαίνει. Έχει δε-
κάδες -για να µην πω και περισσότερα- εξειδικευµένα και λεπτά
µηχανήµατα και χιλιάδες υλικά. Αυτά µέχρι να τα µάθει πρέπει
να περάσουν το λιγότερο έξι µήνες, να µην σας πω ένας ολό-
κληρος χρόνος. Μόλις, λοιπόν, άρχιζε να µαθαίνει και να αρχίζει
να αποδίδει, τότε αποµακρύνεται. Αποµακρύνεται και θα πάει
κάπου αλλού. Ενδεχοµένως να µην έχει καθόλου δουλειά και να
πάει στον ιδιωτικό τοµέα ή να ασχοληθεί µε κάτι άλλο.

Επίσης πάρα πολύς κόσµος από το χώρο της υγείας είτε έχει
προβλήµατα υγείας είτε έχει µητρότητα, είτε έχει αποσπάσεις σε
διάφορα γραφεία ανάµεσά τους και των Βουλευτών και των πο-
λιτικών και σε άλλα γραφεία. Αυτός ο χώρος επίσης αποψιλώνε-
ται και από αυτούς οι οποίοι υποτίθεται ότι τον υπηρετούν.

Αυτήν τη στιγµή υπάρχουν το λιγότερο είκοσι πέντε χιλιάδες
κενές θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού στο δηµόσιο σύστηµα
και τουλάχιστον πέντε χιλιάδες θέσεις γιατρών χωρίς να καλυ-
φθούν τα κενά που απαιτεί το ωράριο και τουλάχιστον δεκαπέντε
χιλιάδες θέσεις άλλου προσωπικού διοικητικού, βοηθητικού
κ.λπ.. Αυτό πρέπει να ληφθεί σοβαρά υπ’ όψιν.

Και βέβαια, να µην ξεχνάµε ότι υπάρχουν ευθύνες εδώ και από
παλιά της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ η οποία εισήγαγε αυτές τις
µεθόδους. Ξεκίνησε η κυβέρνηση Μητσοτάκη µε το part time των
νοσοκοµειακών γιατρών τότε. Το πήρε πίσω το ΠΑΣΟΚ, αλλά
έφερε µετά άλλες ελαστικές µορφές εργασίας και βέβαια έβαλε
τον ιδιωτικό τοµέα µέσα στον τοµέα της καθαριότητας, της σίτι-
σης, της φύλαξης και πάει λέγοντας και προχώρησε και στα Σ∆ΙΤ
δειλά-δειλά. Και βέβαια, έφερε η Νέα ∆ηµοκρατία αυτό το θέµα
µε τα Σ∆ΙΤ να δηµιουργηθούν νοσοκοµεία και να λειτουργήσουν
νοσοκοµεία. Και αυτό σηµαίνει πάρα πολλά, εκχώρηση και άλλων
τοµέων της υγείας στον ιδιωτικό τοµέα, κάτι που για µας είναι
απαράδεκτο γιατί η υγεία είναι δηµόσιο αγαθό, πρώτιστο αγαθό
και οφείλει η πολιτεία να το παρέχει σε όλους ανεξαίρετα τους
πολίτες δωρεάν και µε σύγχρονες προϋποθέσεις, µε αυτές τις
δυνατότητες που δίνει σήµερα η επιστήµη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Λεβέντη.

Το λόγο έχει ο κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας, Βουλευτής Πειραιώς του
ΣΥΡΙΖΑ.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο λιµάνι του Πειραιά ένας δηµόσιος οργανισµός χρόνια

τώρα, ειδικά τα τελευταία χρόνια, προσπάθησε να οργανώσει µια
δηµόσια παρέµβαση οργάνωσης του λιµανιού µαζί µε τους δή-
µους του Πειραιά, τους παραλιµένιους δήµους. Συν τω χρόνω
µπήκαν οι νέες ιδέες της ανάπτυξης µε βάση την κερδοφορία και
τον παγκόσµιο ανταγωνισµό. Αποτέλεσµα είναι αυτά που έχουµε
ζήσει µε την εκχώρηση του λιµανιού στους ιδιώτες και µε την
αναγκαστική αποστράτευση του παραγωγικού δυναµικού µέσω
της εθελουσίας εξόδου για την οποία µάλιστα κατηγορούνται οι
εργαζόµενοι.

Οι ∆ήµοι όλης της Ελλάδας µέσα από τις επισφαλείς θέσεις
εργασίας, µέσα από τις πολλαπλές κατατµήσεις των εργασιακών
δικαιωµάτων έχουν χάσει την ταυτότητά τους και τη σχέση τους
µε τις κοινωνίες που εκπροσωπούν. ∆εν µπορούν να έχουν ορ-
γάνωση παραγωγικής παρέµβασης στην πόλη ούτε καν να ορ-
γανώσουν ένα έργο µε αυτεπιστασία µικρής κλίµακας, πολύ
περισσότερο για την καθαριότητα ή για όλα αυτά.

Οι ναυτικοί. Μέσα από µια σειρά παρεµβάσεων ενίσχυσης του
διεθνούς κερδοσκοπικού ανταγωνισµού έχουµε την ανεργία των
ναυτικών. Αυτό τι σηµαίνει; Παύει η Ελλάδα να είναι ναυτική
χώρα, τη στιγµή που ο πολιτισµός της, η ιστορία της, οι λιµενικές
σχέσεις στηρίζονται σ’ αυτήν την ιδιότητα και σ’ αυτήν την ταυ-
τότητα.

Θέλω να πω ότι αυτή η εικοσαετία έβαλε µπρος αυτήν τη
σκληρή νεοφιλελεύθερη προσαρµογή κάθε οικονοµίας στο «διε-
θνές ανταγωνιστικό περιβάλλον». Το υπερασπίστηκε τότε ο κ.
Μητσοτάκης, το υπερασπίστηκε ο κ. Σηµίτης και ακολούθησαν
σιγά-σιγά οι επόµενες κυβερνήσεις. Τώρα, όµως, φτάσαµε στον
πάτο. Τώρα φτάσαµε στην πλήρη αποκάλυψη τι σηµαίνει αυτό,
στην πλήρη εξαχρείωση των κοινωνικών σχέσεων, στην πλήρη
εξαφάνιση της δυνατότητας κάθε εργαζόµενου να είναι περή-
φανος για τη δουλειά του, στην πλήρη αδυναµία των νέων να
αποκτήσουν αυτοπεποίθηση. Και αυτό πια δεν είναι ένα επιµέ-
ρους κοινωνικό πρόβληµα. ∆εν είναι ένα πρόβληµα οικονοµίας,
είναι ένα πρόβληµα δηµοκρατίας, είναι ένα κεντρικό πολιτικό
πρόβληµα. Γι’ αυτό η σηµερινή επίκαιρη ερώτηση του ΣΥΡΙΖΑ
δεν θίγει απλά και µόνο ένα οξύ επίκαιρο πρόβληµα, αλλά θέτει
τη ρίζα της αναδιοργάνωσης και της ανασύνταξης της χώρας
µας και της ελληνικής κοινωνίας.

Και προς αυτήν την κατεύθυνση, κύριε Πρόεδρε, πρέπει να
απαντήσει –έπρεπε να είχαν απαντήσει και οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις- και η σηµερινή. Σ’ αυτό το «διεθνές ανταγωνιστικό
περιβάλλον», όπως εκφράζεται µέσα από την οργάνωση της Ευ-
ρώπης και από το Σύµφωνο Σταθερότητας, ποια θα είναι η θέση
µας; Γιατί για παράδειγµα γίνεται τόσος ντόρος και τόσος λόγος
για τα ελλείµµατα ή για τον ένα ή τον άλλο δείκτη -και υπεκφεύ-
γει της υποχρέωσης των χωρών να απολογηθούν και να ελεγ-
χθούν- για την ανεργία; Γιατί στο Σύµφωνο Σταθερότητας δεν
υπάρχει δεσµευτικό όριο για το δείκτη της ανεργίας; Λέω µια
ιδέα. Είναι τόσο παράλογη, είναι τόσο εξωφρενική; ∆εν είναι κα-
θόλου. Είναι πάρα πολύ πραγµατική, βαθιά και βάσιµη. Όµως
φεύγει από αυτόν το διεθνή κερδοσκοπικό ανταγωνισµό και γι’
αυτό θεωρείται παράνοµη, θεωρείται δευτερεύουσας σηµασίας,
γιατί για να κτιστεί όλος αυτός ο γυάλινος πύργος, όλη αυτή η
κερδοσκοπική καπιταλιστική φούσκα, χρειάζεται συµπίεση του
κόστους εργασίας και όχι µόνο του µη µισθολογικού, και του µι-
σθολογικού.

Από κάθε άποψη λοιπόν η επερώτησή µας πρέπει να απαντη-
θεί όχι µε επιµέρους αγωνίες του κυρίου Υπουργού -τις οποίες
αναµένω να µας εξηγήσει σε πόσο δύσκολη κατάσταση είναι η
ελληνική οικονοµία και πόσες προσπάθειες θα καταβάλλει, αλλά
στο αν σκοπεύει αυτή η Κυβέρνηση, εν πάση περιπτώσει, να
κάνει ρήξεις, διότι ο σοσιαλισµός ή η βαρβαρότητα και το δίπολο
που επικαλέστηκε πριν τις εκλογές ο σηµερινός Πρωθυπουργός,
είναι προ των πυλών και δεν µπορεί να υπεκφεύγει κανείς.

Οι κοινωνικές εκρήξεις που αναµένονται είναι γνωστές. ∆εν τις
λέει ο ΣΥΡΙΖΑ, τις λένε οι εγκυρότεροι αναλυτές και οι εγκυρό-
τερες σχολές επιστηµονικής έρευνας και καταγραφής της δυ-
ναµικής όχι µόνο της ελληνικής, αλλά και της ευρωπαϊκής και της
παγκόσµιας κοινωνίας.

Προς αυτήν την κατεύθυνση λοιπόν µια λύση υπάρχει, η απο-
κατάσταση της χαµένης τιµής της εργασίας και η αποκατάσταση
της σταθερής ποιοτικής και αξιοπρεπούς εργασίας ως µοχλός
ανάπτυξης, όπου η ανάπτυξη πλέον θα είναι συνώνυµη και ταυ-
τόσηµη µε την έννοια της προόδου και µε την έννοια της δηµο-
κρατίας και δεν θα είναι δείκτες, αριθµοί, κέρδη και αν
περισσέψει κάτι µέσα από την ανάπτυξη της κερδοφορίας «θα
σας το µοιράσουµε παιδιά»!

Αυτή είναι η µεγάλη και τεράστια διαφορά µιας πολιτικής πρό-
τασης της Αριστεράς, η οποία διεκδικεί όµως αυτήν τη στιγµή τη
διακριτότητα µιας εναλλακτικής πρότασης βιώσιµης, διότι οι
προτάσεις που κατατίθενται από τα ιερατεία και τα επιτελεία των
Βρυξελλών δεν είναι καν βιώσιµες. Είναι καταστροφικές και στη-
ρίζονται µόνο στη φούσκα των κερδοσκοπικών βλέψεων.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. Τελειώνω λέ-
γοντας ότι η πρόοδος στηρίζεται στην κοινωνία των εργαζοµέ-
νων και όχι στην κοινωνία των κερδών.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-

σπαστικής Αριστεράς)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

∆ρίτσα και παρακαλείται τώρα ο Υπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος να απαντήσει στους επε-
ρωτώντες Βουλευτές.
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Να πω κατ’ αρχάς στο συνάδελφο κ. Λεβέντη που έθεσε ένα ει-
δικό θέµα για τους γιατρούς του ΙΚΑ, αν κατάλαβα καλά, ότι χί-
λιοι οκτακόσιοι εξήντα γιατροί αορίστου χρόνου, µε τις σχετικές
διαδικασίες να εξελίσσονται το 2009, στη δική µας περίοδο κα-
τέστησαν µόνιµοι. Και αυτή ήταν µια διεργασία που είχε ξεκινή-
σει φυσικά από την προηγούµενη κυβέρνηση, όχι από µας και
εµείς την ολοκληρώσαµε. ∆εν έχω όµως κάποια άλλη πληροφο-
ρία για προκηρύξεις τουλάχιστον σε παρόντα χρόνο για νέους
γιατρούς. Επιφυλάσσοµαι µέχρι το τέλος της συνεδρίασης –έχω
απευθύνει ερώτηση στο ∆ιοικητή του ΙΚΑ να δώσω πληρέστερη
απάντηση, αν αυτό µε ρωτήσατε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω προσπαθήσει γιατί κάποια
φορά ξεχνάµε γρήγορα, όσο µπορώ περισσότερο και µε όσες
δυνατότητες διαθέτω στο σχετικό τοµέα να αντιληφθεί και ο τε-
λευταίος Έλληνας πολίτης µε όρους απτούς τι κατάσταση πα-
ρέλαβε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ από την προηγούµενη
Κυβέρνηση. Ο δικός µου λόγος ευθυγραµµίζεται απολύτως µε
δύο παραδοχές και καταστάσεις.

Πρώτον, την παραδοχή ότι ο ελληνικός λαός τον Οκτώβριο
όταν καταψήφισε τη Νέα ∆ηµοκρατία και υπερψήφισε το Γιώργο
Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ ήξερε πολύ καλά τι έκανε. Το 10,5%
της διαφοράς εξηγείται πολιτικά, κοινωνικά, λογικά.

∆εύτερον, ο πολιτικός πρέπει να εµπιστεύεται την αλήθεια
στον ελληνικό λαό. Ο πολιτικός που κρύβει την αλήθεια από τον
ελληνικό λαό δεν είναι καλός πολιτικός. Στο Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης παραλάβαµε αυτά τα οποία κατά και-
ρούς έχω υπογραµµίσει. Και όποιος πιστεύει σ’ αυτήν την Αί-
θουσα κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης ότι είναι σωστό να
συζητάµε εµείς οι πολιτικοί µεταξύ µας την αλήθεια αλλά είναι
λάθος να την εµπιστευόµαστε στον ελληνικό λαό κάνει πολύ σο-
βαρό λάθος γιατί αν δεν είναι ενήµερος ο πολίτης είναι δώρον
άδωρον να προσπαθείς να του εξηγήσεις τα προβλήµατα µιας
διακυβέρνησης, τα προβλήµατα που έχει η πατρίδα και τα θέ-
µατα που θα αντιµετωπίσει ο ίδιος σε λίγο. Η ενηµέρωση καθιστά
ειλικρινείς τις σχέσεις πολίτη και πολιτικής και πολιτικών. Η ενη-
µέρωση είναι η βάση για να προχωρήσει η πολιτική σε ειλικρινείς
και ρεαλιστικές στοχεύσεις.

Παραλάβαµε λοιπόν στον τοµέα που το ερώτηµά σας απευ-
θύνεται προς εµάς µια αγορά εργασίας απορρυθµισµένη. Το
έλεγε αυτό ο Γιώργος Παπανδρέου στα πεντέµισι χρόνια της
Αντιπολίτευσης και το υποστηρίζαµε όλοι οι Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ. Στην κριτική που υφιστάµεθα ακόµα και τώρα και από
τα δύο κόµµατα της Αριστεράς ότι είµαστε συνένοχοι σε αυτή
την απορύθµιση µε τους νόµους που ψηφίστηκαν κατά τη δική
µας περίοδο θα απαντήσω µε ειδικό τρόπο στην πορεία της οµι-
λίας µου. Τώρα εισαγωγικώς υπογραµµίζω ότι πρόκειται περί
απολύτως λανθασµένης κριτικής.

Οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ ενσωµατώνουν το κοινοτικό δίκαιο
στο ελληνικό δίκαιο και στην ελληνική αγορά εργασίας όχι γιατί
είναι υποχρεωµένες να του κάνουν αυτό και δεν φταίνε οι κυ-
βερνήσεις αλλά φταίει η Ευρώπη αλλά γιατί στον τοµέα των ερ-
γασιακών σχέσεων η ανάγκη για προσφυγή σε µορφές µερικής
απασχόλησης είναι δεδοµένη. Είπα πολλές φορές απαντώντας
και στο ΚΚΕ προ καιρού σε επίκαιρη ερώτηση, τι λέτε για ένα κέ-
ντρο υγειονοµικού ενδιαφέροντος που ανοίγει Πέµπτη, Παρα-
σκευή, Σάββατο και Κυριακή µεσηµέρι ή όπως έχει καταλήξει να
γίνεται Παρασκευή και Σάββατο; Τι του λέτε; Να µην προσλάβει
εργαζοµένους; Τι λέτε σε εκείνον που θέλει ο ίδιος να απασχο-
λείται δύο ηµέρες την εβδοµάδα; Τι λέτε στις ανάγκες της αγο-
ράς εργασίας που απευθύνονται σε πολίτες που θέλουν να
δουλέψουν απασχολούµενοι µερικώς; Θα πείτε όχι, µην το κά-
νετε; Απαγορεύεται; Αυτή είναι η λογική σας; Αυτή είναι απαγό-
ρευση της πραγµατικότητας και η απαγόρευση της πραγµατικότητας
δεν στέκει. Θα είµαι πιο αναλυτικός στην πορεία της οµιλίας µου.

Εµείς παραλάβαµε µια κατάσταση που είχε ξεφύγει απ’ αυτό.
Είχε ξεφύγει από τις κλασσικές για όλο τον κόσµο –όχι βέβαια
για την ελληνική αριστερά- σχέσεις εργασίας. Παραλάβαµε µια
κατάσταση απορρύθµισης.

Παραλάβαµε µία κατάσταση απορρύθµισης. Παραλάβαµε µια

κατάσταση ζούγκλας. Εγώ έτσι τη χαρακτήρισα στις προγραµ-
µατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης τον Οκτώβριο. Παραλάβαµε
µία κατάσταση για την οποία δεν έφταιγαν οι νοµοθετικές προ-
βλέψεις, κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά έφταιγε
η κατάχρηση αυτών των µορφών. ∆εν έφταιγε η νοµοθετική ρύθ-
µιση. Έφταιγε η αδυναµία ελέγχου, µια κατάσταση τραγική την
οποία αποτύπωσε µε τον πιο χαρακτηριστικό και εύληπτο στον
κάθε Έλληνα και στην κάθε Ελληνίδα τρόπο η περίπτωση της
Κούνεβα.

Αυτήν την κατάσταση υποσχεθήκαµε να ανατρέψουµε. Υπο-
σχεθήκαµε ρυθµίσεις στην αγορά εργασίας, αλλά το δικό µας
σύνθηµα, η δική µας κατευθυντήρια γραµµή, η δική µας αρχή
συµπυκνώνεται σε λίγες λέξεις: «Ούτε απορρύθµιση ούτε υπερ-
ρύθµιση» αλλά ρύθµιση στην αγορά εργασίας που να επιτρέπει
αφ’ ενός µεν στους εργαζοµένους να κατοχυρώνουν τα δικαιώ-
µατά τους και αφ’ ετέρου στην αλήθεια των εργασιακών σχέσεων
να επικρατεί. Εργάζοµαι πέντε µέρες την εβδοµάδα; Πρέπει να
πληρώνοµαι για πέντε µέρες την εβδοµάδα, να ασφαλίζοµαι για
πέντε µέρες την εβδοµάδα κι όχι να εργάζοµαι πέντε µέρες την
εβδοµάδα και να ασφαλίζοµαι για δύο, όχι να δουλεύω δώδεκα
ώρες την ηµέρα και να πληρώνοµαι για οκτώ. Έλεγχος, ρύθµιση
και όπου χρειάζεται παρεµβάσεις για εγγυήσεις που είχαν πα-
ραλειφθεί ή που η ζωή ανέδειξε ως απολύτως αναγκαίες.

∆εν µας πειράζει ως Κυβέρνηση κι εµένα προσωπικά δεν µε
πειράζει καθόλου στον τοµέα που έχω την τιµή να προσπαθώ να
διοικήσω να µου ασκείτε µαξιµαλιστική κριτική, όπως αυτή που
ασκείτε εσείς σήµερα. Γιατί κατ’ ουσίαν όποιος διαβάσει το µε-
γάλο, το ευρύ κείµενο της επερώτησής σας, που είναι ένα κεί-
µενο που ανατρέχει σ’ όλη τη νοµοθεσία που ρυθµίζει
εργασιακές σχέσεις, σ’ όλη πραγµατικά τη νοµοθεσία, στα µε-
γάλα κείµενα τουλάχιστον της νοµοθεσίας, αντιλαµβάνεται ότι
πρόκειται για µια πολιτική απόπειρα µε µαξιµαλιστικά χαρακτη-
ριστικά. ∆εν µε πειράζει αυτό, δεν µας πειράζει αυτό. Είναι ευ-
πρόσδεκτη η κριτική, όσο κι αν είναι επιθετική ή ακραία. Όµως
εκείνο που πρέπει κανείς να αναζητά στον πολιτικό λόγο είναι
την πρόταση. Πρέπει να αναζητά από τον πολιτικό λόγο να κα-
ταλήγει σε µία πρόταση. Κι εµείς καταλήγουµε.

Είπαµε στις προγραµµατικές δηλώσεις ότι θα προσθέσουµε
ρυθµίσεις εκεί που αυτό είναι αναγκαίο, χωρίς να δηµιουργούµε
αγκυλώσεις στην αγορά; Ναι, το είπαµε. Βάλαµε χρονοδιά-
γραµµα; Το βάλαµε. Ο κ. Παπανδρέου απήντησε στον κ. Τσίπρα
–νοµίζω τον Νοέµβριο- και του είπε ότι θα τελειώσουµε τη σχε-
τική εργασία το ∆εκέµβριο και την τελειώσαµε. Και µέσα στον Ια-
νουάριο θα ασκήσουµε σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία µε
παρεµβάσεις, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε όλες τις µορφές
της ελαστικής απασχόλησης, όπως η µερική απασχόληση, η εκ
περιτροπής εργασία, η προσωρινή απασχόληση, η διαθεσιµό-
τητα, η τηλεργασία –µια σύγχρονη κι αρκετά πληθωρική µορφή-
, οι ρυθµίσεις που αφορούν την κατάτµηση των αδειών, η
διευθέτηση του χρόνου εργασίας και τέλος, τα θέµατα της αδή-
λωτης εργασίας και της επανασύστασης του Σώµατος Επιθεώ-
ρησης Εργασίας. Αυτά τα δύο τελευταία τα κρατάω. Για τα
προηγούµενα η σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία µας, αγαπητοί
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, θα κατατεθεί στο τέλος του παρόντος
µηνός στην Εθνική Αντιπροσωπεία για ψήφιση και θα µας δοθεί
η ευκαιρία να ζυγίσουµε οι τριακόσιοι αν οι παρεµβάσεις µας
εφαρµόζουν την αρχή «ούτε απορρύθµιση ούτε υπερρύθµιση»
κι αν ανταποκρίνονται στην ανάγκη να προστεθούν εγγυήσεις
στην αγορά εργασίας, για να µπορέσει να κάνει καλύτερα τη
δουλειά του το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας στη συνέχεια.

Γιατί στο ίδιο σχέδιο νόµου δεν ρυθµίσαµε και θέµατα που
αφορούν το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας και πάµε δύο µήνες
µετά, όπως και τα θέµατα που αφορούν την αδήλωτη εργασία,
που είναι αναγκαία για το σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης, για
έτερον αλλά συναφές θέµα µε την επίκαιρη επερώτηση; Περιο-
ρίζοµαι να πω τα εξής: ∆ιότι ο χρόνος ήταν λίγος για να κάνουµε
ρυθµίσεις που θα επιδιώκαµε να είναι εύστοχες µέχρι τώρα -χρει-
αζόµαστε δηλαδή ακόµη ένα µήνα, γιατί οι σχετικές διεργασίες,
αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, διεξάγονται τώρα που µι-
λάµε, χθες δηλαδή προχωρήσαµε στα της σχετικής θεµατολο-
γίας- και γιατί προσπαθούµε να αναζητήσουµε µέτρα που να
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διευκολύνουν και την εργοδοσία, να µετατρέπεται η «µαύρη» ερ-
γασία σε «άσπρη», σε δηλωµένη, η αδήλωτη σε δηλωµένη εργα-
σία.

Προσπαθούµε να κάνουµε ό,τι µπορούµε για να διευρύνουµε
τη βάση εσόδων του ασφαλιστικού συστήµατος, προστατεύο-
ντας και το ασφαλιστικό σύστηµα, αλλά πάνω απ’ όλα, πρώτα
απ’ όλα, κυρίως τους εργαζοµένους, τους ανθρώπους. Και αυτή
η δεύτερη νοµοθετική πρωτοβουλία θα ασκηθεί στα τέλη Φε-
βρουαρίου-αρχές Μαρτίου.

Έχουµε ακόµη µία δυσκολία εδώ, εγώ την εξοµολογούµαι.
Πρέπει να επανασυστήσουµε το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας
χωρίς να έχουµε χρήµατα. ∆εν έχω ούτε ένα ευρώ για το σκοπό
αυτό. ∆εν έχω αυξηµένο προϋπολογισµό. ∆εν πρέπει να διαχει-
ριστώ παραπάνω χρήµατα από τα χρήµατα τα οποία έχει ο προ-
ϋπολογισµός για το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας φέτος. Και
εδώ υπάρχει ένα πρόβληµα, έτσι; Να επανασυστήσεις ένα Σώµα,
να το βοηθήσεις να δουλέψει καλύτερα, χωρίς να του δώσεις
χρήµατα.

Υπάρχει λύση; Ναι, υπάρχει. Κατ’ αρχάς, απορρίπτουµε στο
Υπουργείο Εργασίας τη λύση της αύξησης του προσωπικού µε
την κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων. Είναι πολλές οι φορές
που η αύξηση του προσωπικού δεν οδηγεί πουθενά και εµείς
προσλήψεις δε θα κάνουµε. Ο Πρωθυπουργός της χώρας έχει
ξεκαθαρίσει ότι οι εξαιρέσεις σε µια πολιτική προσλήψεων, η
οποία δεν είναι η πολιτική των πληθωρικών προσλήψεων, αφο-
ρούν συγκεκριµένα Υπουργεία και έχει κάνει και τις σχετικές
εξαγγελίες, για να µην επαναλαµβάνω.

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, υπάρχουν δυνατότητες
να µεταταγεί προσωπικό προς το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας.
Και θα εξαντλήσουµε κάθε τέτοια δυνατότητα, ξεκινώντας από
φορείς που εποπτεύονται από το δικό µας Υπουργείο. Άρα, θα
προσπαθήσουµε να λύσουµε το πρόβληµα του προσωπικού,
γιατί το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας έχει ανάγκη προσωπικού,
ειδικά στην περιφέρεια. Χθες, µάλιστα, σε µία σχετική σύσκεψη
µου ειπώθηκε κάτι που είχα γνωρίσει από την εποχή της ενηµέ-
ρωσής µου, τον Οκτώβριο, ότι υπάρχει Σώµα Επιθεώρησης Ερ-
γασίας µονοπρόσωπο, υπάρχει προϊστάµενος χωρίς
υφισταµένους -ναι- και σου λέει «∆ε µπορώ να κάνω τη δουλειά
µου». Ακόµα και στην Αττική υπάρχουν µονάδες που δε µπορούν
να κάνουν τη δουλειά τους.

Υπάρχει, συνάδελφοι και η απροθυµία αρκετών ελεγκτών να
βγουν από τα γραφεία τους, µια επιθυµία πιο πολύ να ελέγχουµε
από το γραφείο µας και αυτό πρέπει να το αλλάξουµε. Και πώς
θα το αλλάξουµε; Με προσωπικό, αλλά µε µετατάξεις, όµως -
αυτό είναι µία δέσµευσή µας- και δεύτερον, µε την ενίσχυση της
δυνατότητας του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας να παίρνει
αποφάσεις οι οποίες να επιβάλλονται γρήγορα και να είναι αυ-
στηρές, δηλαδή, να µεταφέρονται στην πράξη.

Θα σας δώσω µία αδυναµία του συστήµατος σήµερα, την
οποία θα τη λύσουµε φυσικά. Είναι και η πιο απλή -πώς να πω;-
είναι το πιο απλό πρόβληµα. Υπάρχουν εκθέσεις που συµπερι-
λαµβάνουν κάποια µέτρα επιθεωρητών εργασίας, οι οποίες κοι-
νοποιούνται στις επιχειρήσεις που έχουν παραβιάσει τη
νοµοθεσία ένα χρόνο µετά, διότι δεν υπάρχουν χρήµατα για την
κοινοποίηση. Κοινοποιούνται έναν χρόνο µετά.

Κωµωδία, συνάδελφε Ροντούλη! Κωµωδία!
Κοινοποιούνται ένα χρόνο µετά, προσφεύγει στα δικαστήρια

η επιχείρηση, προσδιορίζεται η δίκη τρία χρόνια µετά, εκδικάζε-
ται πέντε χρόνια µετά και φυσικά, η υπόθεση τελειώνει. Παρα-
νοϊκή κατάσταση! Να πώς προκύπτει η απορρύθµιση. Να πώς
προκύπτει η απορρύθµιση στην πράξη.

Αυτά τα αυτονόητα δεν έχουν διορθωθεί. Και η αντιµετώπιση
του προβλήµατος µε τη λύση των προσλήψεων είναι εύκολη στα
λόγια. Στην πράξη είναι ακριβή και δεν έχει αποδειχθεί µέχρι
στιγµής επαρκής για να λύσει το πρόβληµα.

Άρα, εδώ τι χρειάζεται; Στα τέλη Φεβρουαρίου θα τα πούµε
αυτά µε τρόπο συγκεκριµένο, µε την επόµενη νοµοθετική µας
πρωτοβουλία. Η επανασύσταση του ΣΕΠΕ σηµαίνει προσωπικό
από µετατάξεις και κυρωτικές λειτουργίες µε τρόπο γρήγορο,
αποτελεσµατικό και ουσία αυστηρή. Αυτό είναι. Όταν ελέγξεις
σου αρκεί και ένας νόµος που δεν τα περιλαµβάνει όλα, αλλά θα

τον ερµηνεύσεις εσύ. Λιγότεροι νόµοι, περισσότερος έλεγχος,
γίνεται δουλειά. Πολλοί νόµοι, καθόλου έλεγχος, δε γίνεται τί-
ποτα. Γίνεται µόνο δηµαγωγία στο Κοινοβούλιο, δηλαδή, ότι κάτι
κάνεις, αλλά δεν κάνεις τίποτα στην πράξη.

Αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, αυτή είναι η πολιτική µας.
Γι’ αυτό παλεύουµε και γι’ αυτό θα δώσουµε όλες µας τις δυνά-
µεις, για να πετύχουµε.

Όµως, το Υπουργείο Εργασίας θέλει να κάνει δι’ εµού και ένα
σχόλιο. Αγαπητές και αγαπητοί Βουλευτές, πρέπει όλοι να ξέ-
ρουµε ότι το Υπουργείο Εργασίας ως Υπουργείο δεν γεννάει την
ανεργία ούτε αυξάνει τις θέσεις εργασίας. Το Υπουργείο Εργα-
σίας υποδέχεται το φαινόµενο που προκύπτει από άλλες πολιτι-
κές. Εµείς παραλάβαµε ως Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µια
κατάσταση όπως σας την περιέγραψα, δηλαδή µιας απορρυθµι-
σµένης αγοράς εργασίας και µιας πρωτοφανούς ανεργίας για
τα µεταπολιτευτικά χρονικά.

Στο πρώτο Συµβούλιο Υπουργών Απασχόλησης που συµµε-
τείχα, το Νοέµβριο, ο χαρακτηρισµός που χρησιµοποίησα και µε
τον οποίο συνεννοήθηκα µε τους συναδέλφους µου, ήταν ότι στα
χρόνια µας, η ανεργία, στην Ελλάδα –το ίδιο, όµως, είναι σ’ όλη
την Ευρώπη- έχει τα πιο σκληρά ποιοτικά χαρακτηριστικά που
θυµάµαι τουλάχιστον εγώ ως άνθρωπος και που περιγράφουν
και εµπειρότεροι από εµένα: Άνεργος, σαράντα πέντε µε πενήντα
ετών, µε οικογένεια και γραµµάτιο, ανεπιθύµητος στην αγορά ερ-
γασίας! Αυτή είναι η κατάσταση!

Απέναντι σ’ αυτήν την κατάσταση, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
προσπαθεί να αρθρώσει πολιτικές που δεν αφορούν εµάς, αλλά
που εµείς είµαστε οι επισπεύδοντες, γιατί εµείς συγκρουόµαστε
µε το θέµα κάθε µέρα στην οικοδοµή, πολιτικές που έχουν να κά-
νουν µε την κλωστοϋφαντουργία, πολιτικές που έχουν να κάνουν
µε τα ναυπηγεία και τη Ναυπηγοεπισκευαστική, πολιτικές που
έχουν να κάνουν µε τον τουρισµό, πολιτικές για όλους τους κρί-
σιµους για την οικονοµία τοµείς, οι οποίες θα δηµιουργήσουν
ανάπτυξη και θα µειώσουν την ανεργία.

Επιπρόσθετα, εµείς, ως Υπουργείο Εργασίας –µόνοι µας, µόνο
εµείς- έχουµε την αρµοδιότητα και την ευθύνη, υποδεχόµενοι τα
κύµατα των ανέργων, των απολυοµένων, να προσπαθούµε να δι-
ευκολύνουµε τη θέση τους και να απαλύνουµε τον πόνο των αν-
θρώπων. Γι’ αυτό το σκοπό, εδώ και δεκαετίες, το ελληνικό
κράτος έχει ιδρύσει τον ΟΑΕ∆, ο οποίος µας παραδόθηκε στην
κατάσταση που µας παραδόθηκε. Και έχουν το θράσος ορισµέ-
νοι να πουν ότι µας παρέδωσαν 700.000.000 ευρώ και ότι πρέπει
να είµαστε ευτυχείς!

Μόνο ο ∆εκέµβριος, ως µήνας κατανάλωσης των προγραµµά-
των της Νέας ∆ηµοκρατίας, µας κόστισε 500.000.000 ευρώ!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ορισµένοι πρέπει να έχουν και
συναίσθηση ευθύνης και, εν πάση περιπτώσει, να καταλαβαίνουν
ότι υπάρχουν και όρια στην πολιτική αντιµετώπιση των θεµάτων.
∆εν είναι δυνατόν το εργαλείο που µε τις δικές του πολιτικές
µπορεί να βοηθήσει µια χώρα που έχει προβλήµατα µε την ανερ-
γία –ειδικά σήµερα που η ανεργία αυξάνεται, καλπάζει, µε τα
σκληρά ποιοτικά της χαρακτηριστικά- να το έχουν πετάξει, να το
έχουµε αποδιοργανώσει!

Του πήραν τους πόρους µε προγράµµατα κατανάλωσης, για
τα οποία υπήρχε η ρύθµιση, αλλά δεν υπήρχαν τα χρήµατα. Εκα-
τόν πενήντα εκατοµµύρια ευρώ κοστίζει στον ΟΑΕ∆ σήµερα
αυτό το πρόγραµµα επιδότησης των γυναικών, η επιδότηση µη-
τρότητας. Πού είναι, όµως, τα λεφτά; Την απόφαση την είδαµε!
Την κερδοφορία την πολιτική την ακούσαµε, την καταλάβαµε! Τα
χρήµατα, όµως, που είναι;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

∆υόµισι χιλιάδες «STAGE» στις είκοσι προεκλογικές ηµέρες,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές! ∆υόµισι χιλιάδες «STAGE»! Αυτά
είναι όσα έχουµε βρει µέχρι στιγµής! ∆ιότι δεν είµαστε σίγουροι
ότι είναι ο τελικός αριθµός! Γιατί; Ο Υπουργός κ. Παυλόπουλος,
απερχόµενος είχε πει ότι οι προσλήψεις, ακόµα και των
«STAGE», δεν µπορεί να γίνουν την προεκλογική περίοδο. ∆υό-
µισι χιλιάδες εντοπίστηκαν! Και αυτά θα χρειαστεί να τα πληρώ-
σουµε! Ακόµα προσπαθούµε να δούµε ποια είναι τα όρια της
νοµιµότητας, για να λειτουργήσουµε. Είναι κάτι για το οποίο δεν
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έχουµε πληρώσει µέχρι στιγµής! Και εννοώ αυτούς τους δυόµισι
χιλιάδες των «STAGE».

Για τους υπόλοιπους 15.000.000 το µήνα πληρώνει ο ΟΑΕ∆.
Αυτά παραλάβαµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Μένουν χρή-

µατα για προγράµµατα; ∆εν µένουν χρήµατα για προγράµµατα.
Τι προγράµµατα; Ας πούµε διατήρηση θέσεων εργασίας.

Προσπαθούµε και µε την αναθεώρηση του ΕΣΠΑ –ήταν ο δι-
οικητής του ΟΑΕ∆ κ. Ηλίας Κικίλιας µέχρι εχθές στις Βρυξέλλες,
προσπαθώντας να βοηθήσει στον επαναπροσανατολισµό του
προγράµµατος στην καρδιά της θεµατολογίας του Ευρωπαϊκού
Κοινωνικού Ταµείου- να έχουµε ροή κάποιων εκατοµµυρίων ευρώ
µέσα στο 2010, για να κάνουµε και άλλα προγράµµατα πέρα των
καταναλωτικών προγραµµάτων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Προ-
σπαθούµε.

Κυρίες και κύριοι, πρέπει να κλείσω. Κύριε Πρόεδρε, µόνο ένα
σχόλιο θέλω να κάνω σε πολιτικό επίπεδο. Για ό,τι άλλο ειδικό-
τερο επί του θέµατος θα είµαι εδώ στη δευτερολογία µου. Θέλω,
όµως, να πω κάτι πολιτικό στον κ. Κριτσωτάκη, στον κ. Μουλό-
πουλο, στην κ. ∆ιώτη, στον κ. Λεβέντη και στον κ. ∆ρίτσα.

Από τις προτάσεις που προσπαθεί κάποιος να διαγνώσει ότι
υπάρχουν στο κείµενο της επερώτησης εγώ δεν βγάζω άκρη.
Από τη µια πλευρά καταγγελία των επιχειρήσεων, του επιχειρη-
µατικού κόσµου, της αγοράς και από την άλλη κλάµατα, όταν
κλείνει η «ELITE». Τι από τα δύο θέλετε; Ποια από τα δύο υπο-
στηρίζετε; Τι υποστηρίζετε, εν τέλει; Μπορούµε να βγάλουµε
άκρη από τους πολιτικούς συλλογισµούς σας; ∆εν έχω σαφή ει-
κόνα της γραµµής πλεύσης που προτείνετε στην Εθνική Αντι-
προσωπεία.

Εµείς θα κάνουµε πολιτικές. Θα έχουµε οφέλη. Θα κάνουµε
και λάθη. Τις µεθόδους της δουλειάς µας σας τις λέµε. Τα προ-
τάγµατά µας σας τα λέµε. ∆εν ζητάµε να σκεφθείτε όπως ένα
κόµµα που έχει κυβερνητική ευθύνη. Πάντα η Αντιπολίτευση κι-
νείται εκτός αυτών των ορίων -και καλώς- για να βοηθά να λει-
τουργήσει η πυξίδα. Όµως, πρέπει κάποιος να καταλαβαίνει πού
το πάει ένα πολιτικό κόµµα.

Και πραγµατικά, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, δεν προκύπτει από την επίκαιρη επερώτησή σας ποια είναι
η πολιτική σας κατεύθυνση.

Εγώ επί είκοσι τρία λεπτά, µε την ανοχή του Προέδρου, σας
έδωσα το πολιτικό µας στίγµα. Θα περίµενε κάποιος, ένας Βου-
λευτής της Συµπολίτευσης ή ένα µέλος της Κυβέρνησης, χωρίς
αυτό να το απαιτεί –άλλωστε ποιος µπορεί να απαιτήσει από ένα
Βουλευτή να κάνει κάτι;- στο πλαίσιο του πολιτικού διαλόγου να
µας δώσετε και µια συµβουλή. Πώς το βλέπετε; Πού θέλετε να
πάει ο χώρος των εργασιακών σχέσεων; Πώς κλαίτε για το κλεί-
σιµο των επιχειρήσεων, τις οποίες βλέπετε εχθρικά καθ’ όλον το
βίο τους και τη διάρκεια της ύπαρξής τους;

Εδώ υπάρχει µια αντίφαση. Ελπίζω να είστε πιο σαφείς στις
επόµενες οµιλίες σας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Λοβέρδο.

Πριν δώσω το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη, έχω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-
συνοδοί τους από το 2ο Γενικό Λύκειο Παπάγου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εντάξει, κύριε Λοβέρδο, αλλά εν πάση περιπτώσει, µιας και

έχετε περάσει από την Αριστερά –νοµίζω ότι αυτό είναι γνωστό-
έρχεστε ως Υπουργός Εργασίας να µας βάλετε εµάς αυτό το πε-
ρίφηµο δίληµµα που είπατε τελευταία: «Καταγγέλλουµε τον επι-
χειρηµατικό κόσµο από τη µία και από την άλλη κλαίµε που
κλείνουν επιχειρήσεις.»

∆εν µου λέτε: ∆εν έχετε καταλάβει ότι η Αριστερά υπερασπί-
ζει τα εργασιακά δικαιώµατα; Εδώ καταπατούν τα εργασιακά δι-

καιώµατα και εµείς τα υπερασπίζουµε και τα προωθούµε. Προ-
ωθούµε τις κατακτήσεις των εργαζοµένων. Τότε, αυτό σηµαίνει
κλείσιµο επιχειρήσεων; Γιατί αυτό κάνουµε. Όταν προσπαθούµε
να στηρίξουµε αξιοπρεπείς και ανθρώπινους µισθούς, οδηγούµε
στο κλείσιµο τις επιχειρήσεις;

Όταν λέµε ότι δεν µπορεί να υπάρχει υπερεκµετάλλευση των
εργαζοµένων, βάζουµε λουκέτο σε κανέναν; Όταν λέµε ότι δεν
µπορεί να υπάρχουν υπερκέρδη την ώρα που εφαρµόζονται πο-
λιτικές άγριας λιτότητας, απορρύθµισης και κοινωνικής «κατε-
δάφισης», οδηγούµε στο κλείσιµο κανέναν; Και τώρα, αν κλείνει
µια οποιαδήποτε επιχείρηση –και κλείνουν αρκετές αυτή την πε-
ρίοδο- µπορείτε να το αποδώσετε…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κάθε µέρα κλείνουν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, κλείνουν από τις πολι-
τικές σας, κλείνουν από την κρίση του καπιταλισµού, κλείνουν
από µια πορεία ύφεσης της οικονοµίας, απορρύθµισης και διά-
λυσης των εργασιακών σχέσεων. Γιατί η απορρύθµιση και η διά-
λυση των εργασιακών σχέσεων οδηγεί και σε κρίση, οδηγεί σε
υπερσυσσώρευση του κεφαλαίου κ.ο.κ., σ’ έναν µηχανισµό που
είναι πασίγνωστος ιστορικά.

Όταν, λοιπόν, κλείνουν οι επιχειρήσεις εµείς δεν θα βγούµε να
υπερασπίσουµε τους εργαζόµενους, που τους πετάνε στο δρόµο
απλήρωτους χωρίς καµµία προοπτική; ∆εν θα τους υπερασπί-
σουµε;

∆εν κλαίµε για τον επιχειρηµατία, κύριε Υπουργέ της Εργα-
σίας, για τον κόσµο κλαίµε, ο οποίος µένει χωρίς δουλειά, για
τον κόσµο ο οποίος χωρίς να φταίει σε τίποτα, πετάγεται στο
δρόµο. Και σας ρωτάω, επί τη ευκαιρία, ξέρετε και είναι πολύ
γνωστό σε σας ότι πάνω από εκατόν εβδοµήντα εργαζόµενοι στα
Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, στα οποία αναφερθήκατε, είναι πάνω
από εννέα µήνες απλήρωτοι, χωρίς δώρο, χωρίς επίδοµα αδείας.
Οι άνθρωποι αυτοί έχουν φθάσει σε απελπιστική, τραγική θέση.
Σας ερωτώ τι θα κάνετε γι’ αυτούς τους ανθρώπους;

Τι θα κάνετε γι’ αυτούς που καθηµερινά διώχνουν τα Ενωµένα
Κλωστήρια, τη στιγµή που οι κύριοι ιδιοκτήτες των κλωστηρίων
–γνωστοί για το βίο και την πολιτεία τους- έχουν πάρει επιχορή-
γηση µε εγγύηση του δηµοσίου από τις τράπεζες πάνω από
25.000.000 ευρώ. Πού πήγαν αυτά τα λεφτά; Τι θα γίνει µε τον
κόσµο αυτό;

Σε αυτά δεν µας δώσατε καµµία απάντηση. Πολύ φοβάµαι ότι
µπερδέψατε το ποιος έχει κάνει και την επερώτηση. Την επερώ-
τηση δεν την έχει κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία, την επερώτηση την
έχει κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς είµαστε παρόντες για
να σας ακούσουµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν είναι δυνατόν να αναφέρε-
σθε στο παρελθόν της Νέας ∆ηµοκρατίας, προκειµένου να υπεκ-
φύγετε και να µην απαντήσετε σε καίρια και κρίσιµα ερωτήµατα
που σας κάνουµε εµείς.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είναι στα έδρανα της Αντιπολίτευσης µε
µία τεράστια, πρωτοφανή διαφορά από το πρώτο κόµµα που
αναδειχτήκατε εσείς, για τα έργα και τις ηµέρες της και κυρίως,
για τα αντεργατικά έργα και τις αντεργατικές µέρες της.

Εποµένως, δεν µπορείτε να την επικαλείσθε και να µας λέτε
εδώ ότι παραλάβατε καµένη γη και εποµένως, επειδή παραλά-
βατε καµένη γη, δεν µπορείτε, τι να κάνετε, θα δείτε και δεν απα-
ντάτε ευθέως στα ερωτήµατα τα οποία τίθενται, στο τι θα κάνετε
εσείς, το διαφορετικό βεβαίως από τη Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί
αυτό που δεν ακούσαµε είναι τη διαφορετική πολιτική από τη
Νέα ∆ηµοκρατία.

Εδώ ασκείτε δηµοσιονοµική τροµοκρατία, κύριε Υπουργέ της
Εργασίας ως Κυβέρνηση. Έχετε εξαπολύσει µία εκστρατεία δη-
µοσιονοµικής τροµο-υστερίας. Και τώρα εσείς προσωπικά έχετε
αναλάβει –λυπάµαι για τον προσωπικό τόνο, αλλά οφείλω να το
πω- έχετε µπει µπροστά σε µια εκστρατεία ασφαλιστικής τροµο-
κρατίας, τροµοκρατίας γύρω από το ασφαλιστικό θέµα. «∆εν
έχουµε σάλιο και το 2015 δεν θα έχουµε να δώσουµε συντά-
ξεις…».

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Για τον ΟΑΕ∆ είναι αυτό. Την αλήθεια είπα.

2238 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως για τον ΟΑΕ∆. ∆εν θα
έχουµε συντάξεις, καταρρέουν τα ταµεία και εδώ βλέπω στο
Πρόγραµµα Σταθερότητας ότι εγκαινιάζετε πολιτικές γενικής
«κατεδάφισης» του ασφαλιστικού συστήµατος. Αυτά τα οποία
λέγονται στο Πρόγραµµα Σταθερότητας για το ασφαλιστικό
θέµα µας τα είχατε πει προεκλογικά;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Τι λέει, κύριε συνάδελφε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μας τα είχατε πει προεκλογικά;
Βασική σύνταξη και από κει και πέρα ανταποδοτικά, ανάλογα µε
τις εισφορές; Αυτό σηµαίνει κατάργηση του κοινωνικού χαρα-
κτήρα του ασφαλιστικού συστήµατος.

Αυτή είναι η µεταρρύθµιση που εξαγγέλλετε µέσα από το Πρό-
γραµµα Σταθερότητας. Αυτή είναι η κατεύθυνσή σας και ο προ-
σανατολισµός σας.

Ο κύριος Πρωθυπουργός, ως αντιπολίτευση, µίλαγε συνεχώς
για τον «εργασιακό µεσαίωνα». Σας ερωτούµε: Υπάρχει τώρα
«εργασιακός µεσαίωνας» ή τελείωσε αυτός µε το που ανήλθε το
ΠΑΣΟΚ στην εξουσία; Υπάρχει «εργασιακός µεσαίωνας» αυτή
την ώρα ή δεν υπάρχει; Αν υπάρχει «εργασιακός µεσαίωνας»,
που εµείς θεωρούµε ότι υπάρχει πράγµατι, πρέπει να ληφθούν
µέτρα.

Ξέρετε τι γίνεται σήµερα στην αγορά εργασίας, κύριε
Υπουργέ; Ξέρετε τι γίνεται σήµερα, επί των ηµερών του ΠΑΣΟΚ;
Όχι µόνο δεν υπάρχει βελτίωση της κατάστασης, αλλά η κατά-
σταση επιδεινώνεται ταχύτατα και ραγδαία, από µέρα σε µέρα.

Πού έχουµε φθάσει αυτή την ώρα; Το µισό του εργατικού δυ-
ναµικού της χώρας µας -ίσως είναι και περισσότερο- είτε δου-
λεύει σε ελαστικές µορφές απασχόλησης είτε δουλεύει σε
κακοπληρωµένη ανασφάλιστη εργασία είτε είναι άνεργο.
Έχουµε µια ανεργία που καλπάζει κυριολεκτικά.

Σας ερωτώ. Τι θα κάνετε για να αντιµετωπίσετε αυτή την κα-
τάσταση; ∆εν µας είπατε απολύτως τίποτα. Αυτή η κατάσταση
δεν έπεσε από τον ουρανό, οφείλεται σε πολιτικές που ασκήθη-
καν, σε πολιτικές των δικών σας κυβερνήσεων παλαιότερα, σε
πολιτικές της Νέας ∆ηµοκρατίας, πολιτικές οι οποίες συνεχίζο-
νται και σήµερα. ∆ιότι όταν δεν αλλάζετε τίποτε, οι πολιτικές
αυτές συνεχίζονται και µάλιστα θα επιδεινωθούν.

Σας ερωτώ. Τι θα γίνει µε τους νόµους που απορρυθµίζουν
όλες τις εργασιακές σχέσεις; Τι θα γίνει; Απαντήστε συγκεκρι-
µένα. Απαντάτε ότι θα φέρω. Πέστε µας συγκεκριµένα τι θα αλ-
λάξετε; Θα µας πείτε εδώ τι θα αλλάξετε;

Θα σας αναφέρω έναν-έναν τους νόµους µε συγκεκριµένες
αναφορές στο τι περιέχουν και να µας πείτε εδώ τι θα αλλάξετε.
Εάν είναι να µας πείτε ότι στα τέλη Γενάρη θα φέρουµε ένα νόµο,
ο οποίος θα βελτιώνει υποτίθεται την κατάσταση ή θα αλλάζει
την κατάσταση, χωρίς να µας λέτε το περιεχόµενο, µε συγχω-
ρείτε, αυτό το ακούµε είκοσι χρόνια τώρα. Κάθε Υπουργός Ερ-
γασίας που φέρνει έναν καινούργιο νόµο στον εργασιακό τοµέα,
µας λέει ότι το κάνει για να αντιµετωπίσει την ανεργία και να βελ-
τιώσει την αγορά εργασίας, να υπάρξουν περισσότερες θέσεις
απασχόλησης. Και κάθε φορά οι εργασιακές σχέσεις µε αυτόν
τον τρόπο απορρυθµίζονται.

Στο Πρόγραµµα Σαθερότητας αυτό που αναφέρετε είναι πώς
θα υπάρξει περαιτέρω ευελιξία στην αγορά εργασίας, στις σχέ-
σεις εργασίας. ∆εν λέτε ότι θα υπάρξει περαιτέρω ρύθµιση των
εργασιακών σχέσεων και σε ποιες κατευθύνσεις. Αυτό θέλουµε
να ακούσουµε. Κι αυτή η κατάσταση της «ργασιακής ζούγκλας»
του «ργασιακού µεσαίωνα» την οποία σας περιέγραψα, τα µπλο-
κάκια εργασίας, οι συµβάσεις ορισµένου χρόνου, η απλήρωτη
«µαύρη εργασία», τα ωροµίσθια, η εργασία part time, η µερική
απασχόληση, η οποία στην ουσία είναι πλήρης απασχόληση, η
ανασφάλιστη εργασία, όλα αυτά ξέρετε τι σηµαίνουν; Αυτά συ-
νιστούν και το δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας µας.

Το δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας µας είναι πρώτα απ’
όλα πρόβληµα αναπτυξιακό, είναι πρόβληµα παραγωγικό, είναι
πρόβληµα εργασιακό, είναι πρόβληµα κοινωνικό. Και πώς είναι
αυτό δηµοσιονοµικό πρόβληµα το οποίο σας αναφέρω; Όταν
πάνω από δυόµισι εκατοµµύρια άνθρωποι στη χώρα µας είναι σε
αυτόν τον κύκλο των εργασιακών σχέσεων και της ανεργίας, τον
οποίο σας περιέγραψα, αυτό σηµαίνει τεράστιες απώλειες των

ασφαλιστικών ταµείων, σηµαίνει τεράστιες απώλειες στα δηµό-
σια έσοδα και πολλοί από αυτούς παίρνουν και επίδοµα ανερ-
γίας.

Έχετε υπολογίσει τη δηµοσιονοµική διάσταση αυτής της ερ-
γασιακής τραγωδίας; Την έχετε υπολογίσει ποτέ; Έχετε βάλει
στις ενεργητικές πολιτικές σας για την αντιµετώπιση του δηµο-
σιονοµικού προβλήµατος την καθιέρωση σταθερών, ασφαλών
σχέσεων εργασίας και τη µείωση της ανεργίας, για να µην πω
την εξάλειψη της; Γιατί στο Πρόγραµµα Σταθερότητας πάλι, βλέ-
πουµε χρόνο µε το χρόνο και στο πρώτο και πολύ περισσότερο
στο δεύτερο σενάριο, η ανεργία να αυξάνει, να κλιµακώνεται τα
επόµενα χρόνια. Έτσι, όµως, δεν αντιµετωπίζεται κανένα δηµο-
σιονοµικό πρόβληµα, µπαίνουµε σ’ έναν φαύλο κύκλο, σε έναν
απέραντο φαύλο κύκλο.

Ολοκληρώνω µε τους νόµους, κύριε Υπουργέ. Ποιοι είναι οι
νόµοι ένας-ένας και να µας πείτε ποιον θα καταργήσετε, ποιον θα
αλλάξετε και τι θα αλλάξετε συγκεκριµένα, για να το µάθουµε
και εµείς.

Νόµος 1892/1990 της Νέας ∆ηµοκρατίας: Πρώτη φορά καθιέ-
ρωσε µε έναν ασύδοτο τρόπο, ένα πλαίσιο µερικής απασχόλη-
σης και διευθέτησης του χρόνου εργασίας σε τρίµηνη βάση. Θα
τον κρατήσετε ή θα τον αλλάξετε;

Νόµος 2639/1998 επί κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ: Επεκτείνει τη
µερική απασχόληση µε ασύδοτο πάλι τρόπο και ιδιαίτερα στον
δηµόσιο τοµέα. ∆ιευθέτηση του χρόνου εργασίας σε εξαµηνιαία
και ετήσια βάση. Ίδρυση ιδιωτικών γραφείων συµβούλων εργα-
σίας. Θα τον κρατήσετε ή θα τον αλλάξετε αυτόν το νόµο;

Νόµος 2874/2000: Νέα αύξηση του ορίου απολύσεων, περαι-
τέρω διευθέτηση του χρόνου εργασίας. Θα τον κρατήσετε ή θα
τον αλλάξετε;

Νόµος 2956/2001: Τραγωδία, υπενοικίαση των εργαζοµένων,
εταιρείες υπενοικίασης των εργαζοµένων. Φωνάζαµε τότε.
Ήµουν εγώ σ’ αυτήν την Αίθουσα όπου έλεγα, τι κάνετε, οι ερ-
γαζόµενοι δεν είναι εµπορεύµατα, δεν είναι ακίνητα να τα νοι-
κιάζουµε, να τα µισθώνουµε και να τα ξαναµισθώνουµε από τον
έναν εργοδότη στον άλλον. Μιλάµε για ανθρώπους, όχι για δου-
λεµπόριο.

Σας ρωτώ, θα τον καταργήσετε επιτέλους αυτόν το νόµο της
επενοικίασης των εργαζοµένων;

Νόµος 3895/2005 επί Νέας ∆ηµοκρατίας: Πεντάωρη ανά εβδο-
µάδα υπέρ εργασία, ακραία διευθυντική ευελιξία και διευθυντικό
δικαίωµα στην διευθέτηση του χρόνου εργασίας. Θα τον κρατή-
σετε ή θα τον καταργήσετε;

Νόµος 3429/2005: Πέραν των άλλων, περιλαµβάνει τη διά-
κριση νεοπροσλαµβανόµενων και παλαιών εργαζοµένων, ηλικια-
κός ρατσισµός. Οι παλαιότεροι στην ίδια δουλειά θα αµείβονται
µε άλλου είδους µισθολόγιο και θα έχουν άλλου είδους εργα-
σιακές σχέσεις από τους νεότερους που προσλαµβάνονται. Θα
τον κρατήσετε ή θα τον καταργήσετε; Αυτά είναι τα µεγάλα θέ-
µατα, τα µεγάλα ερωτήµατα.

Καταλήγω µε το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, που έχει ξεκι-
νήσει εδώ και δεκαετίες η υποβάθµιση και η περιθωριοποίηση
του. Αυτό το Σώµα έπρεπε να ήταν κεντρικό στην ελληνική πολι-
τεία, έπρεπε να είχε µεγάλες αρµοδιότητες, µεγάλες εξουσίες
και µεγάλη δυνατότητα να επιβάλλει ποινές.

Μην µας περιγράφετε εδώ καταστάσεις, αλλά να µας πείτε
πώς αυτό το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας και οι επιθεωρήσεις
εργασίας θα αναβαθµιστούν επιτέλους, θα αποκτήσουν κύρος
και αξιοπιστία, προσωπικό, δυνατότητες και µέσα, ώστε να µπο-
ρούν να ελέγξουν την εφαρµογή έστω και αυτών των αντεργατι-
κών νόµων, των όποιων δικαιωµάτων έχουν αποµείνει ακόµα για
τους εργαζόµενους. ∆ιότι όλα τα άλλα είναι µαταιότης µαταιο-
τήτων!

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Λαφαζάνη.

Ο κύριος Υπουργός ζήτησε το λόγο για µια σύντοµη παρέµ-
βαση φαντάζοµαι.
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Πολύ σύντοµη, κύριε Πρόεδρε.

Απλώς ζήτησα από τον συνάδελφο αν ήθελε να παρέµβω στην
οµιλία του, να πω απλώς µια λέξη για τα νοµοθετικά κείµενα που
ζητά.

Κύριε Λαφαζάνη, ο ν. 1892/1990 έχει ήδη καταργηθεί. Είναι
ένας νόµος της Νέας ∆ηµοκρατίας ο οποίος καταργήθηκε µε το
ν. 2639/1998 από το ΠΑΣΟΚ. Ο νόµος αυτός, όπως και οι υπό-
λοιποι που αναφέρετε, είναι τώρα υπό τροποποίηση µε την λο-
γική που σας είπα από το Βήµα, µε την λογική: «Όχι στην
απορρύθµιση ούτε στην υπερρύθµιση». Ρύθµιση εγγυήσεων των
αναγκαίων, να λειτουργεί η αγορά χωρίς αγκυλώσεις και έµφαση
στην Επιθεώρηση Εργασίας, για την οποία µίλησα για πάρα
πολύ.

Κατά την γνώµη µου δεν είναι ό,τι το καλύτερο να λέω από το
Βήµα τι προτείνω και να µου απαντάτε ότι δεν λέω τίποτα. Θα
ήταν πιο δόκιµο για το πολίτευµά µας, για µας, για την αποτελε-
σµατικότητα του Κοινοβουλίου να µου λέτε «Εκείνο το ξέχασες,
αυτό δεν το έβαλες, γιατί εκείνο δεν το συµπεριλαµβάνεις». Εγώ
είπα σε ποια κατεύθυνση γίνονται οι αλλαγές.

Να δώσω ένα παράδειγµα πώς αλλάζουµε τη νοµοθεσία, µε
ποια λογική. Η νοµοθεσία του 1998, ο 2639 τον οποίο τροποποι-
ούµε, έχει πολλά θέµατα που ρυθµίζει. Θα σας πω ένα βασικό, το
οποίο απασχολεί και πάρα πολλούς από τους πολίτες που πα-
ρακολουθούν αυτή τη δουλειά που κάνουµε, η οποία, κύριε Λα-
φαζάνη, είναι όλη αναρτηµένη. Κάθε φορά που συνεδριάζουµε
κρατούµε Πρακτικά. Γίνεται ο τεχνικός διάλογος µε τον κοινω-
νικό διάλογο. Είναι όλοι οι φορείς εκεί. Είναι µία επιτροπή γύρω
στα είκοσι πέντε άτοµα περίπου. Όλοι οι φορείς. ∆εν υπάρχει
φορέας που να µην εκπροσωπείται. Τα Πρακτικά αναρτώνται.
Κάθε ένας που θέλει να δει πού το πάµε, πώς το πάµε, µπορεί να
µπει εκεί και να δει.

Μία αλλαγή που απασχόλησε, αφού δηµοσιεύτηκε εκεί και την
αναπαρήγαγε ο Τύπος, είναι τα µπλοκάκια. Υπήρξε µία ρύθµιση
και µία παρεξήγηση, ταυτοχρόνως, στην αγορά. Τι θα κάνετε µε
τα µπλοκάκια; Κάθε ένας εργαζόµενος που εργάζεται µε το
µπλοκάκι για περισσότερο από τρεις µήνες, όπως βάζουµε, έχει
πια εξαρτηµένη σχέση εργασίας; Είχε γίνει αυτή η παρεξήγηση.
Όχι. Αλλά η υπέρβαση του τριµήνου µε τα µπλοκάκια δηµιουργεί,
κύριε Πρόεδρε, τεκµήριο. Τεκµήριο. Αν ο εργαζόµενος το χρει-
άζεται, να το αξιοποιήσει. Τεκµήριο, µάλιστα, υπέρ του εργαζό-
µενου. Και αυτό είναι µία πάρα πολύ µεγάλη αλλαγή, η οποία και
δεν καταναγκάζει την αγορά, αλλά και δηµιουργεί αξιώσεις εκεί
όπου τα δικαιώµατα παραβιάζονται για λόγους ευνόητους, για
λόγους λαθροχειρίας, για λόγους κλοπής του εισοδήµατος του
εργαζοµένου και της ασφάλισής του.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να δώσω στον κ. Λεβέντη την πλήρη
απάντηση. Σας είπα για τους χίλιους οκτακόσιους εξήντα για-
τρούς του ΙΚΑ. Σας ανέφερα πως έχουν µετατραπεί οι σχέσεις
τους από αορίστου χρόνου σε σχέση µονιµότητας. Υπάρχουν
εκατό κενές θέσεις, µε ενηµερώνει τώρα το ΙΚΑ, οι οποίες θα
πληρωθούν. Επίσης, οκτακόσιοι γιατροί του πρώην Ταµείου Ξε-
νοδοχοϋπαλλήλων, µεταφέρονται στο ΙΚΑ. Αυτή είναι η ενηµέ-
ρωση που µπορώ να σας δώσω. Κάτι περισσότερο για την ώρα
δεν υπάρχει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τα υπόλοιπα, κύριε
Υπουργέ, στη δευτερολογία σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να κάνω
ένα σχόλιο;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Εγώ το δέχοµαι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχετε τη δευτερολογία
σας, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ώστε µου τριάντα δευτερόλε-
πτα, δώστε µου δέκα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας εµπιστεύοµαι ως
προς το χρόνο που ζητάτε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μόνο για δέκα δευτερόλεπτα,
κύριε Πρόεδρε. Θα πω και στη δευτερολογία µου αυτά που θέλω
να πω.

Προσπάθησε ο κ. Λοβέρδος να απαντήσει. Με συγχωρείτε,

κύριε Υπουργέ, όταν σας κάνω τόσο συγκεκριµένα ερωτήµατα,
η απάντηση είναι ότι θα πάµε σε µία λογική ούτε ρύθµισης ούτε
απορρύθµισης, όταν όλοι οι νόµοι που σας αναφέρω είναι για
την απορρύθµιση; Αυτή είναι η συγκεκριµένη απάντηση σε ένα
συγκεκριµένο ερώτηµα;

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε συνά-
δελφε. Τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ, ο κ. Χρήστος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν υπάρχει αµφιβολία, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ότι η επερώτηση των συναδέλφων του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αφορά ένα θέµα εξαιρετικής σηµασίας για όλους µας. Και
είναι ένα θέµα, βεβαίως, το οποίο η κάθε πολιτική δύναµη, ο κάθε
πολιτικός οργανισµός το προσεγγίζει µε βάση τις δικές του ιδε-
ολογικές και πολιτικές αφετηρίες.

Βεβαίως, τα ερωτήµατα στα οποία αναφέρθηκε ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Λαφαζάνης είναι συγκεκριµένα. Άλλο
τόσο συγκεκριµένη είναι, όµως, και η πολιτική της Κυβέρνησης,
όπως πολύ συγκεκριµένες είναι και οι απαντήσεις του ΠΑΣΟΚ
τόσο στα ερωτήµατα αυτά όσο και στη συνολική θεώρηση.

Έχω την αίσθηση, όµως, ότι αν αναζητήσει κανείς ένα δίληµµα
πάνω στο οποίο οικοδοµείται η επερώτηση του ΣΥΡΙΖΑ, είναι το
δίληµµα στο οποίο αναφέρθηκε ο συνάδελφος ο κ. Μουλόπου-
λος. ∆ηλαδή, το δίληµµα ανάµεσα στους εργαζόµενους και το
κεφάλαιο. ∆ηλαδή, είµαστε µε τους εργαζόµενους ή µε το κε-
φάλαιο;

Για ένα κόµµα εξουσίας αυτό το δίληµµα δεν υπάρχει. Και
πολύ περισσότερο όταν αυτό το κόµµα εξουσίας προέρχεται από
το χώρο του δηµοκρατικού σοσιαλισµού, πολύ περισσότερο
όταν είναι ένα κόµµα στην Ελλάδα που προέρχεται από το χώρο
της Αριστεράς. Ένα κόµµα το οποίο έχει αποδείξει στην πράξη
ότι είναι αυτό το οποίο οικοδόµησε το κοινωνικό κράτος και πάνω
από όλα είναι αυτό κόµµα το οποίο έδωσε τη µάχη για τη δηµι-
ουργία ενός δηµοκρατικού πλαισίου όσον αφορά τη λειτουργία
της αγοράς εργασίας. Γι’ αυτό και το δικό µας δίληµµα είναι δια-
φορετικό.

Το δίληµµα είναι ανάµεσα στην καθυστέρηση, στην υποχώ-
ρηση, στην πλήρη αρρυθµία -όπως θέλει να λέει ο κ. Λαφαζάνης,
µένοντας στον όρο της αγοράς εργασίας- ή στην οργάνωση των
εργασιακών σχέσεων µε βάση ένα νέο παραγωγικό πρότυπο της
χώρας, µε βάση ένα νέο αναπτυξιακό πρότυπο της χώρας και,
κυρίως, σ’ ένα νέο δρόµο για τη χώρα µας, που βασίζεται στην
ανάπτυξη και την κοινωνική δικαιοσύνη, στην ισονοµία και στη
διασφάλιση των δικαιωµάτων των πολιτών, µεταξύ των οποίων,
για εµάς που προερχόµαστε από το χώρο της Αριστεράς, κυ-
ριαρχεί το δικαίωµα στην εργασία.

Αυτός είναι ο δρόµος τον οποίο ακολουθεί το ΠΑΣΟΚ, αυτός
είναι ο δρόµος τον οποίο ακολουθούν όλα τα κόµµατα και το Ευ-
ρωπαϊκό Σοσιαλιστικό Κόµµα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, αυτός είναι
ο δρόµος στον οποίο οδηγεί τη ∆ιεθνή Σοσιαλιστική ο Γιώργος
Παπανδρέου. Στην ανάπτυξη και την κοινωνική δικαιοσύνη, στη
δηµιουργία νέων ποιοτικών θέσεων εργασίας, στο δρόµο της
αξιοπρεπούς εργασίας, της εργασίας δηλαδή που εγγυάται όλα
τα δικαιώµατα για έναν πολίτη στη σύγχρονη κοινωνία.

Φυσικά, αυτός είναι ο κόσµος που θέλουµε να φτιάξουµε. Γι’
αυτό, εξάλλου είµαστε εδώ, για να δηµιουργούµε διαρκώς νέες
προϋποθέσεις, για να οικοδοµούµε διαρκώς µια νέα κοινωνία.
Αυτό δεν σηµαίνει ότι επειδή εµείς έτσι σκεφτόµαστε, έτσι είναι
και ο κόσµος γύρω µας. Φυσικά και το σύστηµα είναι καπιταλι-
στικό, φυσικά και υπάρχουν αδικίες, φυσικά και υπάρχει κοινω-
νική αδικία, φυσικά και συνεχίζει να υπάρχει µεσαίωνας, κύριε
Λαφαζάνη. Γιατί στην πολιτική, όπως γνωρίζετε πολύ καλά -για
να θυµίσω και µία φράση που λέγαµε, παιδιά- δεν είναι: «Πατάς
το κουµπί και βγαίνει µια χοντρή»! ∆εν πατάς το κουµπί και ξαφ-
νικά αλλάζει το εργασιακό σχέδιο, ολόκληρο το εργασιακό τοπίο.

Ξέρετε, επίσης, ότι εγώ σέβοµαι και τιµώ τους αγώνες και
τους δικούς σας προσωπικά, αλλά και του πολιτικού σας χώρου.
Όµως, οι κοινωνικές και εργασιακές σχέσεις δεν είναι αποτέλε-
σµα διευθετήσεων, ούτε νοµοθετηµάτων, είναι αποτέλεσµα κυ-
ρίως, των κοινωνικών αγώνων. Και αυτές οι εργασιακές σχέσεις
οφείλονται και στη δυναµική και στην αντοχή του εργατικού κι-
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νήµατος στη χώρα µας, όπως οφείλονται και στο γεγονός ότι
υπήρχαν πολλές συγκρούσεις σε εργασιακό επίπεδο, οι οποίες
δεν οδήγησαν στα αποτελέσµατα τα οποία θα θέλαµε όλοι µας.
Και το τονίζω το «όλοι µας».

Η πραγµατικότητα, λοιπόν, είναι ότι αυτήν τη στιγµή αυτή η
αντιµετώπιση των εργασιακών σχέσεων δεν µπορεί να γίνει σε
διαφορετικό τοπίο, σε διαφορετικό τόπο και χρόνο από τη ση-
µερινή Ελλάδα, από την Ελλάδα της οικονοµικής κρίσης, από την
Ελλάδα των τροµακτικών αδιεξόδων στα οποία την οδήγησε η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ούτε µπορεί να γίνει σε µία
διαφορετική Ευρώπη από την Ευρώπη η οποία αντιµετωπίζει τα
συγκεκριµένα πολιτικά και οικονοµικά προβλήµατα, σ’ έναν
κόσµο ο οποίος επίσης αντιµετωπίζει την παγκόσµια χρηµατοπι-
στωτική κρίση. Γι’ αυτό και η δική µας προσέγγιση συνεχίζει και
επιµένει να είναι -γιατί αυτή είναι η µόνη υπεύθυνη προσέγγιση-
µία συνολική προσέγγιση.

Βεβαίως, και υπάρχουν οι ευέλικτες µορφές στην αγορά ερ-
γασίας µε νοµοθετήµατα εθνικού και ευρωπαϊκού επιπέδου. Ποια
ήταν η δική µας θέση από την αρχή; Η δική µας θέση ήταν πά-
ντοτε ότι εµείς θέλουµε να βάλουµε κανόνες στην αγορά εργα-
σίας. Και σε αυτό επιµένουµε. Σε αυτό αναφέρθηκε ο κύριος
Υπουργός εκτεταµένα σήµερα, αλλά και σε προηγούµενες κοι-
νοβουλευτικές του παρεµβάσεις, αλλά και σε δηµόσιες δηλώσεις
του, γιατί εκείνο που µας ενδιαφέρει εµάς αυτήν τη στιγµή είναι
να ενισχύσουµε µέσα στις δηµοσιονοµικές δυνατότητες τους µη-
χανισµούς ελέγχου και εποπτείας του κράτους στην αγορά ερ-
γασίας.

Ο κύριος Υπουργός αναφέρθηκε µε πάρα πολλή ειλικρίνεια
στην ανάγκη της λειτουργίας του Σώµατος Επιθεωρητών Εργα-
σίας και στα δηµοσιονοµικά προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζει
η χώρα. Χαίροµαι πάρα πολύ που άκουσα στην προσέγγισή του
ότι µέσα από µετατάξεις και µία αναδιοργάνωση των υπηρεσιών
οι οποίες έχουν εγκαταλειφθεί –γιατί στην πραγµατικότητα έχουν
εγκαταλειφθεί και υπάρχει πλεονάζον δυναµικό- το πλούσιο δυ-
ναµικό της ελληνικής διοίκησης, το οποίο παραµένει «ακροβολι-
σµένο» σε διάφορες περιοχές, θα αξιοποιηθεί, όσο αξιοποιηθεί,
µέσα στο πλαίσιο που µπορούµε. Όµως, επαναλαµβάνω, εκείνο
που προέχει είναι να ορθοποδήσει η χώρα µας. Και γι’ αυτόν το
λόγο το δικό µας σχέδιο είναι σχέδιο συνολικό.

Άκουσα χθες το βράδυ σε µια τηλεοπτική του εµφάνιση, µετά
από καιρό, τον πρώην Πρωθυπουργό, και επίτιµο Πρόεδρο της
Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ. Μητσοτάκη, σε µία συνέντευξη που
παραχώρησε στον εκλεκτό δηµοσιογράφο, τον κ. Νίκο Χατζηνι-
κολάου, στο σταθµό «ALTER» να υποστηρίζει ότι τα µέτρα της
Κυβέρνησης είναι πολύ χαλαρά και ότι εν πάση περιπτώσει ο
ίδιος, διαβάζοντας την αρθρογραφία διαφόρων κύκλων οι οποίοι
µε κάθε τρόπο πιέζουν τον Γιώργο Παπανδρέου να πάρει πιο
σκληρά µέτρα εις βάρος της µεγάλης πλειοψηφίας του ελληνι-
κού λαού, αισθάνεται πάρα πολύ ικανοποιηµένος, διότι επιτέλους
δικαιώνεται ακόµα και σ’ αυτήν τη διαδικασία.

Καταλαβαίνετε πού έχουµε φτάσει. Ορισµένοι να εγκαλούν το
ΠΑΣΟΚ και ορισµένοι να θέλουν να εγκαλούν το ΠΑΣΟΚ και το
Γιώργο τον Παπανδρέου, γιατί δεν παίρνει πιο αυστηρά µέτρα,
τα οποία η Νέα ∆ηµοκρατία µε τη δική της ιδεολογική, πολιτική
προσέγγιση, δεν τόλµησε ποτέ να πάρει. ∆ηλαδή µας εγκαλούν
γιατί δεν έχουµε την ιδεολογική και πολιτική προσέγγιση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτά είναι αδιανόητα πράγµατα. Είναι αδια-
νόητα για τη δηµόσια συζήτηση, γιατί επιχειρούν µε κάθε τρόπο
να εκφοβίσουν την κοινωνία. Επιχειρούν µε κάθε τρόπο να δίνουν
σε σας, κύριε Λαφαζάνη, για πολλοστή φορά να κατηγορείτε το
ΠΑΣΟΚ ότι κάνει δηµοσιονοµική τροµοκρατία, ότι το µόνο που
κάνει είναι να ασχολείται µε τους φόρους και να δηµιουργεί
τρόµο και φόβο στην κοινωνία. ∆εν είναι αυτή η αλήθεια.

∆ιαχειριζόµαστε µια πολύ δύσκολη κατάσταση, µε πολύ σο-
βαρό τρόπο, µε πολύ υπεύθυνο τρόπο. Επιπλέον, έχουµε υπ’
όψιν µας –αυτό που ξέρουµε όλοι µας, είτε το οµολογούµε είτε
όχι- ότι η κρίση και η παρακµή είναι στη σηµερινή ελληνική οικο-
νοµία και στην κοινωνία, δεν είναι µόνο οικονοµική, δεν αφορά
µόνο τη διεθνή κρίση. Αφορά ένα ολόκληρο σύστηµα, που λει-
τουργεί το ελληνικό κράτος, αφορά την ίδια την κοινωνία, αφορά
συµπεριφορές, αφορά µία κρίση ηθική και θεσµική και αυτό ακρι-

βώς προσπαθούµε να αντιµετωπίσουµε.
Το στίγµα µας, όµως, το στίγµα αυτής της προσέγγισης περι-

γράφεται στο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης, το
οποίο παρουσιάσαµε χθες, ένα πρόγραµµα εξαιρετικά ισορρο-
πηµένο προς πάσα κατεύθυνση, όχι µόνο για την Ευρωπαϊκή
Ένωση και για τις διαπραγµατεύσεις που θα κάνει εκεί η Ελλη-
νική Κυβέρνηση και ο Υπουργός Οικονοµικών, αλλά και για το
εσωτερικό της χώρας. Γιατί εδώ έχουµε και µια άλλη ευθύνη. Η
πορεία της χώρας στο µέλλον, η πορεία της χώρας για την έξοδο
από την κρίση προϋποθέτει τη συµµετοχή της κοινωνίας, των πο-
λιτών, τη συνένωση των κοινωνικών δυνάµεων, των υγιών και δη-
µιουργικών δυνάµεων. Και σ’ αυτούς ακριβώς απευθυνόµαστε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπουτσή, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα
εννέα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί του
6ου Γυµνασίου Αγίου ∆ηµητρίου Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, δεν είναι µόνο επίκαιρο για τον παρόντα χρόνο το ζή-
τηµα της εργασίας, αλλά και της επίπτωσης της κρίσης στη
σηµερινή συζήτηση, θα είναι για όλον τον πολιτικό χρόνο του
2010, τον οποίον θα διανύσουµε και πολύ φοβόµαστε και µετά.

Είναι προφανές ότι η Κυβέρνηση έχει επιλέξει το χειρότερο
σενάριο για την αντιµετώπιση της κρίσης, δηλαδή τη σύνθεση
του ιρλανδικού µοντέλου µε το ισπανικό. Το µεν ιρλανδικό µο-
ντέλο αρχίζει και το οµολογεί σιγά-σιγά και το οµολόγησε περί-
τρανα εγγράφως χθες µε το Σύµφωνο Σταθερότητας και
Ανάπτυξης –ερωτηµατικό στο «Ανάπτυξης»- ο κ. Παπακωνστα-
ντίνου, δηλώνοντας απερίφραστα πλέον ότι η µείωση των µισθών
µέσω της «θυρίδας» των επιδοµάτων είναι ο κατ’ εξοχήν σχεδια-
σµός της Κυβέρνησης. Το δε ισπανικό µοντέλο, αξιότιµε κύριε
Υπουργέ, το οµολογήσατε εσείς µε τη δήλωσή σας στο Υπουρ-
γικό Συµβούλιο ότι στο τέλος του χρόνου θα έχουµε ένα εκα-
τοµµύριο ανέργους. Και αυτό διαχειρίζεστε ως µέλος αυτής της
Κυβέρνησης µε τη µόνη διαφορά ότι δεν είστε εσείς ο υπεύθυνος
για το λόγο για τον οποίον θα φτάσουµε στο ένα εκατοµµύριο
ανέργους. ∆ιότι το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης
επειδή είναι Πρόγραµµα Σταθερότητας και δεν είναι Πρόγραµµα
Ανάπτυξης -διότι δεν άφησε τίποτα, καµµία χαραµάδα, κανένα
πλεόνασµα στοιχειώδες για στοιχειώδη ανάπτυξη του τόπου-
είναι εκατό τοις εκατό βέβαιον ότι θα οδηγήσει στο κλείσιµο µι-
κροµεσαίων επιχειρήσεων, σε µια στρατιά ανέργων, σε µια στρα-
τιά µικροϊδιοκτητών µικρών επιχειρήσεων που θα κλείσουν τις
επιχειρήσεις τους και αυτούς καλείστε εσείς να τους διαχειρι-
στείτε. Αν αυτό, λοιπόν, είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης, τότε θα
έπρεπε εκ των προτέρων ερχόµενος και σ’ αυτή και σε όποια
άλλη συζήτηση, παρακαλώ, να αισθανόµαστε και εµείς αλλά και
εσείς ότι είστε προετοιµασµένος για την αντιµετώπιση αυτού του
σκηνικού.

Κοιτάξτε, ανάπτυξη σ’ αυτόν τον τόπο και πρόσθετα έσοδα,
µας φέρνουν τρεις πηγές κατά κύριο λόγο: ο τουρισµός, η ναυ-
τιλία και το ΕΣΠΑ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Ο τουρισµός έχασε το Υπουργείο του και διεσπάσθη στις αρ-
µοδιότητες. Η ναυτιλία έχασε το Υπουργείο της και είναι µαζί µε
άλλα Υπουργεία και είναι δεδοµένο ότι δεν έχει προτεραιότητα.
Το δε ΕΣΠΑ δεν υπάρχει καν στο σκεπτικό σας. ∆εν υπάρχει ούτε
Γενικός Γραµµατέας στη διαχειριστική αρχή, άρα όταν θα ξεκι-
νήσει, όταν θα ενηµερωθεί, όταν θα κάνετε τις προκηρύξεις. Το
2011 κύριε Υπουργέ θα ξεκινήσει το ΕΣΠΑ. Μα το ΕΣΠΑ είναι θέ-
σεις εργασίας. Και αυτές τις χαµένες θέσεις εργασίας, ως ανερ-
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γία καλείσθε εσείς να τις αντιµετωπίσετε.
Έρχεστε λοιπόν εδώ, σε έναν επίµονο και συνεχή µονόλογο

και µας λέτε για τα χρέη τα οποία αναλάβατε. Κύριε Υπουργέ, η
πολιτική είναι για να λύσει τα προβλήµατα. Να βρείτε έναν τρόπο
να πάρετε αυτά που χρωστάει το ΙΚΑ στον ΟΑΕ∆. Να πάρετε του-
λάχιστον κάποια τµήµατα. Μην έρχεστε εδώ και κατηγορείτε µο-
νίµως ότι ο ένας δεν δίνει στον άλλο, διότι αυτό δεν αποτελεί
πολιτική και η πολιτική δεν γίνεται ούτε µε ευχές, ούτε µε κατά-
ρες, γίνεται µε ουσιαστικές αποφάσεις. Οφείλετε, λοιπόν, να λύ-
σετε το πρόβληµα από το να βγάζετε κραυγές αγωνίας
δηλώνοντας ότι δεν έχετε χρήµατα!

Έχετε µία προεκλογική δέσµευση την οποία την ακούσανε
όλοι οι πολίτες, ότι το επίδοµα ανεργίας θα φτάσει το 70% του
βασικού µισθού. Εσείς εξαγγέλλετε ως Κυβέρνηση –παρακαλώ-
ότι θα πάτε στο ένα εκατοµµύριο ανέργους. Κάντε κάτι γι’ αυ-
τούς! Αν δεν µπορείτε να τους αυξήσετε το επίδοµα ανεργίας,
τουλάχιστον µην µοιράζετε κουπόνια σίτισης, διότι αυτό είναι µία
µίζερη πολιτική. Μπορεί να αντιµετωπίσει τον επιούσιο της ηµέ-
ρας, αλλά δεν αντιµετωπίζει το πρόβληµα.

Μπορείτε τουλάχιστον ή θα µπορούσατε τουλάχιστον –διότι
δεν µπορείτε πλέον- να εξασφαλίσετε τα προγράµµατα εκπαί-
δευσης και κατάρτισης. Χάσατε την εκπαίδευση, κύριε Υπουργέ,
από το Υπουργείο, σας πήρανε και την κατάρτιση. ∆ιότι περί
αυτού πρόκειται. Πήγε η κατάρτιση και ο συντονισµός στο
Υπουργείο Παιδείας, το οποίο καλείται σήµερα να πάρει τις σχο-
λές σε λίγο, ακόµα και του ΟΑΕ∆ -και τα ΚΕΚ τα πήρανε- για να
κάνουν την κατάρτιση των ανέργων, που ήταν ο πιο ισχυρός κρί-
κος σύνδεσης µεταξύ της κατάρτισης και της θέσης εργασίας.
Και δεν το λέµε εµείς αυτό! Παρακαλώ πολύ σας διαβάζω: «Το
εκπαιδευτικό σύστηµα µαθητείας οδηγεί τα παιδιά σε εργασία
στις επιχειρήσεις που έκαναν την πρακτική τους εξάσκηση».

Τα στατιστικά στοιχεία δείχνουν ότι µεγάλο µέρος, το 50% των
µαθητών του ΟΑΕ∆, έχουν τελειώσει Γενικό ή Τεχνικό Λύκειο. Και
καλούµε την πολιτική ηγεσία των Υπουργείων Εργασίας και Παι-
δείας να διαφυλάσσουν και να αναβαθµίσουν την κατάρτιση η
οποία προκύπτει µέσα από τις δράσεις του ΟΑΕ∆. Ποιος τα λέει
αυτά; Πανελλήνια Συνδιάσκεψη Πρωτοβάθµιων Οργανώσεων,
ΠΑΣΚΕ εκπαιδευτικών. Στις 21 Οκτωβρίου, µετά τις Προγραµ-
µατικές ∆ηλώσεις της Κυβέρνησης, οι ίδιοι οι δικοί σας συνδικα-
λιστές ζητούν από τον Πρωθυπουργό να εφαρµόσει αυτό το
οποίο δεσµεύτηκε στη Θεσσαλονίκη. Το καταθέτω στα Πρακτικά
της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και δεν είναι µονάχα αυτό. Είναι ότι από το επιχειρησιακό πρό-
γραµµα του ανθρώπινου δυναµικού, ένα κοµµάτι του οποίου είναι
η κατάρτιση, δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα. Μας λέτε συνεχώς
ότι προσπαθεί ο Γενικός Γραµµατέας να πάει ή ο ∆ιοικητής του
ΟΑΕ∆, να πάρει προγράµµατα. Σας υπενθυµίζουµε ότι στο τέλος
του 2010 µπαίνουµε στο «ν+3» και θα απολέσουµε πόρους και
ότι το επιχειρησιακό πρόγραµµα πρέπει να είναι έτοιµο. Αν δεν
µπορείτε ή δεν είστε έτοιµοι να το αλλάξετε τουλάχιστον να
εφαρµόσετε αυτό το οποίο έχετε στη διάθεσή σας. Οτιδήποτε
άλλο, κύριε Υπουργέ, είναι σαν να βλέπουµε τους ανέργους, όχι
µόνο αυτούς που υπάρχουν, αλλά και αυτούς που θα έλθουν ως
µία πολύ µεγάλη οµάδα ανθρώπων που θέλουν ανθρώπινη ζε-
στασιά και συµπαράσταση. Πολιτική θέλει η ανεργία κύριε
Υπουργέ. Η ενεργητική πολιτική είναι δουλειά της δικής σας κυ-
βέρνησης.

Κατηγορήσατε τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι άδειασε τα ταµεία του
ΟΑΕ∆ γιατί έδωσε θέσεις εργασίας στα «STAGE». Εσείς τι κά-
νατε; Μετατρέπετε τα «STAGE» του δηµόσιου τοµέα σε µία
µορφή ιδιωτικά «STAGE». Είναι µία δική σας απόφαση. Και ποιος
σας είπε ότι οι ιδιωτικές επιχειρήσεις θα ζητήσουν υπαλλήλους
εν µέσω µιας ενίσχυσης των θέσεων εργασίας;

Μα, εδώ βαδίζουµε σε µία διαδικασία απόλυσης σταδιακής,
λόγω της πτώσης της κατανάλωσης και του τζίρου του οποίου
έρχεται. Και ποιος σας είπε ότι αυτό το πρόγραµµα θα εφαρµο-
στεί; Και τι θα κάνετε όταν θα δείτε σε λίγο ότι αντί να σας ζητάνε

θέσεις εργασίας, να διώχνουνε εργαζόµενους διότι κύριε
Υπουργέ…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): ∆εν θα δώσουµε τους σχετικούς πόρους.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς τα είπατε αυτά, δεν
τα είπα εγώ ότι θα πάµε στο 1.000.000 των ανέργων.

∆εν είναι µονάχα αυτό. Φτάσαµε στο σηµείο ένα άλλο Υπουρ-
γείο, το Υπουργείο Εσωτερικών –αν έχω την ανοχή του Προε-
δρείου για ένα λεπτό- να αναιρέσει τη δυνατότητα των δήµων να
πάρουν ανέργους τελευταίας πενταετίας που τους λείπανε λίγα
ένσηµα για να µπουν να δουλέψουν σε θέσεις στοιχειώδους σύµ-
βασης. ∆ηλαδή το πιο απλό, το πιο οικονοµικό µέτρο για να εξα-
σφαλίσουµε τη στοιχειώδη σύµβαση. ∆εν είστε εσείς υπεύθυνος
γι’ αυτό, αλλά έγινε και αυτό επί των ηµερών σας.

Ερωτώ, υπάρχει πολιτική για την αντιµετώπιση της ανεργίας;
Όχι! Υπάρχει πολιτική απόφαση της Κυβέρνησης να εκτιναχθεί η
ανεργία στο 21%. Και τι θα πούµε στους νέους ανθρώπους;

Εγώ δεν λέγω ότι τα πράγµατα είναι εύκολα, ούτε το λέει η πα-
ράταξή µας σε ό,τι αφορά την Κυβέρνηση, αλλά σε κάθε περί-
πτωση δεν µπορούµε να δεχθούµε αυτήν την µοιρολατρική
ανοχή σε µια πραγµατικότητα η οποία έρχεται, την οποία την
έχετε περιγράψει, για την οποία δεν πολεµάτε και για την οποία
φαίνεται ότι µοιρολατρικά είστε παραδοµένοι.

Όσο για τα υπόλοιπα, για τις µετατάξεις, για την κατηγορία
του ΣΕΠΕ κ.λπ., θέλω να σας πω ότι πράγµατι χρειάζεται σ’ αυτό
τον τοµέα µεγαλύτερη επιτήρηση, αλλά πολύ φοβούµαι ότι µε
τις µετατάξεις θα χάσουµε άλλον ένα χρόνο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Και τι να κάνουµε; Τι προτείνετε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν είµαι
εγώ Υπουργός. Είστε εσείς Υπουργός και δεν µπορείτε να ρω-
τάτε τι πρέπει να κάνετε!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Εγώ σας πρότεινα. Τι απαντάτε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μην εκνευρίζεστε! Αυτό
το οποίο προτείνετε δεν οδηγεί σε λύση, όπως δεν οδηγούν σε
λύση τα κουπόνια της µιζέριας. Σε λύση οδηγεί η ανάπτυξη. Ανά-
πτυξη δεν πρόκειται να υπάρξει στοιχειώδης και σε τελική ανά-
λυση δεν µπορεί ο Υπουργός Εργασίας να µετατρέπετε σε
«τροχονόµο» της ανεργίας. Πολιτική θέλει από την Κυβέρνηση
τη δικιά σας για να στηριχθεί το έργο το δικό σας. Αλλά δεν µπο-
ρεί το έργο το δικό σας να ακυρώνεται από τη δουλειά των υπο-
λοίπων Υπουργών, διότι όλα τα υπόλοιπα Υπουργεία µοιράζουν
ανεργία και εσείς αναλαµβάνετε την θλιβερή υποχρέωση να αντι-
µετωπίζετε ένα συγκεκριµένο σκηνικό. Περί αυτού πρόκειται.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός για τρία λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): ∆εν θα τα χρειαστώ. Απλώς θέλω να κάνω µια επι-
σήµανση.

Είπαµε ότι δεν πρόκειται να κάνουµε προσλήψεις προσωπικού
στο Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας. Η χώρα δεν είναι σε θέση,
δεν υπάρχουν αυτά τα χρήµατα. Θα αναζητήσουµε λύση στις µε-
τατάξεις, οι οποίες θα αφορούν χώρους µε πλεονάζον προσω-
πικό ή νοµικά πρόσωπα που δεν χρειάζεται να υπάρχουν, που
είναι πρόβληµα η ύπαρξή τους για το ελληνικό δηµόσιο. Οι υπάλ-
ληλοι φυσικά δεν θα χάσουν τις θέσεις τους και το Σώµα Επιθε-
ώρησης Εργασίας θα είναι µια υπηρεσία υποδοχής.

Λέει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας,
που τον ακούω και τον προσέχω ότι αυτή η λύση είναι χρονο-
βόρα, και να διαλέξουµε άλλη λύση. Ποια λύση, κύριε Μαρκό-
πουλε;

Από εδώ και πέρα, κύριε Πρόεδρε, τουλάχιστον σε ό,τι µε
αφορά και µιλώντας µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, διότι ένα κόµµα το
οποίο είναι κοντά στην εξουσία, άσκησε την εξουσία και θέλει να
την ξανασκήσει, πρέπει να λέει και τις προτάσεις του. ∆εν ανα-
φέροµαι στην Ελάσσονα Αντιπολίτευση, διότι αυτή δικαιούται να
λέει αυτό που θέλει να πει, αλλά ένα κόµµα που διεκδικεί την
εξουσία από τον ελληνικό λαό πρέπει να ερωτάτε. Πείτε σας πα-
ρακαλώ πάρα πολύ, κύριε Μαρκόπουλε, σε σχέση µε την ευρύ-
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τερη δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας, σε σχέση µε τη δια-
πίστωση ότι στο ελληνικό δηµόσιο αλλού πλεονάζει το προσω-
πικό και αλλού δεν υπάρχει, αν υπάρχει άλλη καταλληλότερη
λύση από τις µετατάξεις. Και αν υπάρξει και µου την πείτε, εγώ
θα την υιοθετήσω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αν µου επιτρέπετε, κύριε
Πρόεδρε, για ένα λεπτό διότι απευθύνθηκε προσωπικά σε µένα
ο κύριος Υπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Μαρκό-
πουλε, έχετε το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε, για την ανοχή µια και δεν έχω δικαίωµα δευτερολογίας.

Κύριε Υπουργέ, δεν µπορείτε να επικαλείστε µονίµως και κατά
πάντα την κακή δηµοσιονοµική κατάσταση για ένα τόσο κορυ-
φαίο ζήτηµα παραδείγµατος χάριν όπως και εσείς το θεωρείτε,
το θέµα των Επιθεωρητών.

Εγώ δεν θα σας πω να κάνετε διορισµούς αφού εσείς δεν το
θέλετε. Υποθέτω όµως ότι τα χρήµατα γι’ αυτό τον ιερό σκοπό
της Επιθεώρησης Εργασίας είναι πιο σοβαρά από εκείνα που δί-
δονται για συµβασιούχους σε διάφορους τοµείς οι οποίοι ήδη
αρχίζουν και διορίζονται. Και αν εν πάση περιπτώσει θέλετε να
ακολουθήσετε αυτό, κάνετε αποσπάσεις τις οποίες µπορείτε να
κάνετε από αύριο το πρωί, µια και οι µετατάξεις χρειάζονται
µήνες. Και δεν µπορεί να αποτελέσει αυτό άλλοθι για κάτι το
οποίο δεν λειτουργεί σωστά -και πράγµατι δεν λειτουργεί σωστά-
και θα µπορέσετε να το κάνετε, αλλά δεν είναι το µείζον ζήτηµα
µε το οποίο θα αντιµετωπίσουµε αυτό το οποίο υπάρχει σήµερα
στην κοινωνία.

Κάντε αύριο το πρωί αποσπάσεις. Οι µετατάξεις θέλουν το λι-
γότερο τέσσερις µε έξι µήνες στην καλύτερη των περιπτώσεων.
Θέλουν υπηρεσιακά συµβούλια και οτιδήποτε άλλο που τις συ-
νοδεύει. Κάντε, λοιπόν, αποσπάσεις αφού θέλετε πρόταση.
Όµως, δεν θα σας κατηγορήσει κανένας εάν διορίσετε και δέκα
Επιθεωρητές Εργασίας ανά την Ελλάδα ή και πενήντα ακόµα,
ούτε θα χάσει η «Βενετιά βελόνι» γι’ αυτό το συγκεκριµένο, αν
εσείς θεωρείτε ότι πρέπει να το κάνετε.

Για όλα τα άλλα όµως που σας έθεσα, παρακαλώ θα ήθελα να
ακούσω την απάντησή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κύριος
Υπουργός.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριοι συνάδελφοι, οι θεσµός της απόσπασης –δεν
θέλω να καταχραστώ τον χρόνο και την σειρά του κ. Παφίλη-
είναι ένας πάρα πολύ χρήσιµος θεσµός στον οποίο θα καταφύ-
γουµε εν όψει, κύριε Μαρκόπουλε, των µετατάξεων που θα προ-
κύψουν από προσωπικό που δεν θα είναι απλώς πλεονάζον, αλλά
θα προέλθει από νοµικά πρόσωπα που θα καταργηθούν.

Η γνωστοποίηση της διαδικασίας αυτής της κατάργησης θα
δηµιουργήσει προϋποθέσεις και όρους, ώστε οι αποσπάσεις να
γίνονται όχι δικτατορικώ τω τρόπω, αλλά και οικεία βουλήσει.
∆ιότι η απόσπαση υπαλλήλου σε υπηρεσία που δεν επιθυµεί δη-
µιουργεί πολλά προβλήµατα και νέες χρονοβόρες διαδικασίες.
Θα κάνουµε λοιπόν, προσφυγή στη µέθοδο της απόσπασης όταν
θα ανακοινώσουµε –και εντός ολίγου θα το κάνουµε- την κατάρ-
γηση συγκεκριµένων νοµικών προσώπων. Αυτό είναι το πρώτο.

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά τους υπαλλήλους ορισµένου χρόνου,
αφορούν και το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας. Και αυτό το µέσο
θα το χρησιµοποιήσουµε, αλλά όχι για να δηµιουργήσουµε νέες
στρατιές «σταζίερ» ή νέες στρατιές συµβασιούχων κατά τα πα-
λαιότερο πρότυπο και του ΠΑΣΟΚ, ανθρώπους που θα πάνε να
δώσουν τις δυνάµεις τους για να επιτελέσουν µια εργασία για
πραγµατικά συγκεκριµένο και βραχύ χρονικό διάστηµα.

Για όλα τα υπόλοιπα που έχετε θέσει θα µιλήσω στη δευτερο-
λογία µου. Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, πριν δώσω το λόγο στον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ τον κ. Αλέξη Τσίπρα, ο οποίος ζήτησε το
λόγο και θα προηγηθεί, κύριε Παφίλη, θα ήθελα να κάνω ορι-
σµένες ανακοινώσεις προς το Σώµα.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα τα εξής:
Πρώτον, ο Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσε σχέδιο νόµου:

«Τροποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών,
Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία και του Εθνι-
κού Τελωνειακού Κώδικα».

Το ως άνω σχέδιο νόµου έχει χαρακτηριστεί από την Κυβέρ-
νηση ως κατεπείγον.

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης, οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών και Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κατέθεσαν σχέδια νόµου:
Α) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-

τίας και του Καναδά για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και
την πρόληψη της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους ει-
σοδήµατος και κεφαλαίου».

Β) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και του Βασιλείου της Σαουδικής Αραβίας για την αποφυγή
της διπλής φορολογίας και την αποτροπή εισφοροδιαφυγής ανα-
φορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου».

Παραπέµπονται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Τέλος, οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών και Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κατέθεσαν σχέδια νόµου:
Α) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-

τίας και της Οµοσπόνδου ∆ηµοκρατίας της Γιουγκοσλαβίας για
την αποφυγή της διπλής φορολογίας αναφορικά µε τους φόρους
εισοδήµατος και κεφαλαίου µετά του Τροποποιητικού στη Σύµ-
βαση Πρωτοκόλλου».

Β) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του
Αζερµπαϊτζάν για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την
αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί
του εισοδήµατος και κεφαλαίου».

Παραπέµπονται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει ο κ. Αλέξης Τσίπρας, Πρόεδρος της Κοινοβου-

λευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
για δεκαπέντε λεπτά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε,

Άκουσα µε µεγάλη προσοχή την οµιλία του Υπουργού, ο
οποίος µας είπε ότι κάνει ένα πολύ µεγάλο κατόρθωµα εδώ που
έρχεται και µας λέει την αλήθεια και περιγράφει την πραγµατι-
κότητα. Κύριε Υπουργέ, εάν δεν καθόσασταν στα κυβερνητικά
έδρανα και ήσασταν ένας έγκριτος δηµοσιογράφος, θα σας δί-
ναµε τα εύσηµα που λέτε την αλήθεια. Θα κάνατε ένα πολύ
έγκυρο ρεπορτάζ λέγοντας ότι πραγµατικά η ανεργία έχει φθά-
σει σε δυσθεώρητα ύψη και θα υπερβεί ενδεχοµένως και το ένα
εκατοµµύριο ανέργους µεθαύριο. Όµως, δεν είστε δηµοσιογρά-
φος. Έχετε την πολιτική ευθύνη εδώ και τρεις µήνες του Υπουρ-
γείου Εργασίας.

Και παρακολούθησα και χθες αυτό το νέο τηλεοπτικό σόου,
που έχει αναλάβει κάθε δεκαπέντε ηµέρες να δείχνει σε ζωντανή
σύνδεση η κρατική τηλεόραση, το Υπουργικό Συµβούλιο, όπου
διακόψατε µάλιστα τον κύριο Υπουργό των Οικονοµικών. Και φυ-
σικά δεν τον ενδιαφέρει τον άνθρωπο, ούτε τις Βρυξέλλες εν-
διαφέρει, το ποσοστό της ανεργίας, το µέγεθός της. ∆εν τους
ενδιαφέρει το κοινωνικό έλλειµµα. Το µόνο που τους ενδιαφέρει
είναι το δηµοσιονοµικό έλλειµµα. Τον διακόψατε για να του πείτε
ποια είναι τα πραγµατικά µεγέθη. ∆εν σας είδα όµως να διακό-
ψετε και τον Πρωθυπουργό, όταν χθες στην παρουσίαση του λε-
γόµενου Προγράµµατος Σταθερότητας και Ανάπτυξης -που στην
πραγµατικότητα είναι ένα πρόγραµµα αποσταθεροποίησης και
εξόντωσης των εργαζοµένων- ήλθε και µας είπε να αντιµετωπί-
σουµε και ότι θα αντιµετωπίσουµε µ’ αυτό το πρόγραµµα την
κρίση ως ευκαιρία, και να του πείτε ποια ευκαιρία;

Ευκαιρία µε ένα εκατοµµύριο ανέργους; Εκτός και αν θυµή-
θηκε το γνωστο τραγούδι που λέει, µια ευκαιρία στον παράδεισο
να πάω. ∆εν ξέρω πόσοι από αυτούς τους ένα εκατοµµύριο ανέρ-
γους είναι θρησκευόµενοι και πιστεύουν στην µετά θάνατο ζωή
να πάνε στον παράδεισο, αλλά ποια ευκαιρία µε ένα εκατοµµύ-
ριο ανέργους;

Κύριε Υπουργέ, σε ένα πράγµα συµφωνήσατε χθες όλοι, ανε-
ξάρτητα αν διαφωνείτε µε τον Υπουργό των Οικονοµικών, για το
µέγεθος της ανεργίας, ότι δεν έχετε να κάνετε τίποτε ουσιαστικό
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για να την αντιµετωπίσετε. Τίποτα για την απασχόληση. Μόνο
ψωµί και γάλα µε το δελτίο. Επειδή προεκλογικά ο Πρωθυπουρ-
γός είχε εντάξει στο λεξιλόγιό του την έννοια «εργασιακός µε-
σαίωνας», αλλά αυτό το ξέχασε αµέσως µετά τις εκλογές και
ήλθατε εδώ και µας είπατε ότι παραλάβατε απορρυθµισµένη ερ-
γασία, θα ήθελα να σας ρωτήσω ποιος απορρύθµισε την εργα-
σία; Την απορρύθµισαν µόνο οι κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας στα πεντέµισι χρόνια; Ασφαλώς. Αλλά την απορ-
ρύθµιση της εργασίας την ξεκινήσατε και εσείς όλο το προη-
γούµενο διάστηµα από τις κυβερνήσεις του κ. Σηµίτη.

Και επειδή έχετε ξεχάσει την έννοια «εργασιακός µεσαίωνας»,
να σας τη θυµίσουµε εµείς. Εργασιακός µεσαίωνας είναι, ένας
εργαζόµενος να δουλεύει σε σούπερ-µάρκετ δεκαπέντε ώρες και
να µην πληρώνεται υπερωρίες, διότι οι ώρες εργασίας του υπο-
λογίζονται ως µέσος όρος σε επίπεδο εξαµήνου ή και σε επίπεδο
έτους. Συµβαίνει αυτό γιατί δεν υπάρχει επιθεώρηση εργασίας;
Όχι. Συµβαίνει γιατί το επιτρέπει ο ν. 2639 που ψήφισε η κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ το 1998.

Εργασιακός µεσαίωνας, κύριε Υπουργέ, είναι η ενοικίαση ερ-
γαζοµένων, οι εταιρείες που νοικιάζουν εργαζόµενους σε άλλες
εταιρείες και καρπώνονται τις αποδοχές και τα δικαιώµατά τους.
Και µάλιστα είπε ο κ. Κριτσωτάκης ότι κάτω από τα πόδια µας
στο κτήριο της Βουλής, στο γκαράζ, υπάρχουν ενοικιαζόµενοι
εργαζόµενοι. Ποιος έδωσε αυτό το δικαίωµα; ∆υστυχώς το
έδωσε δική σας κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ, το 2001, που ψήφισε
το ν. 2956. Εργασιακός µεσαίωνας είναι οι υπεργολαβίες στο δη-
µόσιο και ειδικά στους τοµείς καθαρισµού και φύλαξης, όπου εί-
χαµε και αυτό το τραγικό γεγονός µε την Κωνσταντίνα Κούνεβα.
Πάνω από είκοσι πέντε χιλιάδες εργαζόµενοι δουλεύουν µε αυτό
το καθεστώς.

Γενικεύτηκαν επί των δικών σας κυβερνήσεων από το 1997 και
µετά και φυσικά και επί των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας αυτές οι εργασιακές σχέσεις µε γενικευµένη καταπάτηση
κάθε δικαιώµατος µε στυγνή εργασιακή εκµετάλλευση και κα-
θιερώθηκαν στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Εργασιακός µεσαί-
ωνας είναι επίσης οι νόµοι που προώθησε η Νέα ∆ηµοκρατία
συνεχίζοντας τη δική σας πολιτική. Και πιο πριν άκουγα τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας να λέει ότι το
ζήτηµα είναι αν θα είναι αποσπασµένος ή µε µετάταξη. Εδώ έχει
διαλυθεί πλήρως το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας. Αναλογίζε-
σθε τι σηµαίνει στο Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας να υπάρχουν
εργαζόµενοι µε STAGE; Και, βεβαίως, είναι θράσος να απευθύ-
νεται µε αυτόν τον τρόπο έχοντας µια πενταετία όπου τα πάντα
–και σ’ αυτό έχετε δίκιο- απορρυθµίστηκαν. Αλλά έρχεστε να µας
πείτε εδώ ούτε υπερ-ρύθµιση ούτε απορρύθµιση. ∆εν µπορούµε
όµως να παίζουµε µε τις λέξεις και µε νεολογισµούς. Ή θα κα-
ταργηθούν αυτοί οι νόµοι ή θα συνεχίζεται αυτό το καθεστώς της
εκµετάλλευσης και του δουλεµπορίου. ∆ιότι, κύριε Υπουργέ,
µιας και ασχολείστε µε την καταγραφή της αλήθειας για όσο διά-
στηµα είσθε στο Υπουργείο, εδώ έχουµε πάνω από τριακόσιες
πενήντα χιλιάδες εργαζόµενους που δουλεύουν µε καθεστώς
προσωρινής απασχόλησης και πάνω από τριάντα χιλιάδες που
δουλεύουν µε το καθεστώς του δανεισµού.

Ακόµη έχουµε σαράντα πέντε χιλιάδες νέους που δέχθηκαν
υποσχέσεις διορισµού και κατέληξαν να δουλεύουν ανασφάλι-
στοι σε προγράµµατα «STAGE», έχουµε διακόσιες εβδοµήντα χι-
λιάδες και άνω µισθωτούς που εργάζονται µε το περίφηµο
«µπλοκάκι» και αν τους προσθέσουµε αυτούς και βεβαίως προ-
σθέσουµε και τον αριθµό των ανέργων, που είπατε πιο πριν, βλέ-
πουµε ότι έχουµε µπροστά µας µια εφιαλτική κατάσταση.

Εµείς, όµως κύριε Υπουργέ, δεν σας εγκαλούµε για αδυναµία,
ούτε για ανικανότητα. Εµείς σας εγκαλούµε γιατί η στρατηγική
που ακολουθείτε ως Κυβέρνηση είναι µια στρατηγική που διαιω-
νίζει αυτή την κατάσταση, αν δεν τη διευρύνει. Είναι η συνέχεια
της ίδιας στρατηγικής που ακολούθησε η Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Μιλήσατε για την ανεργία, για τους µακροχρόνια άνεργους.
Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, πόσοι από τους µακροχρόνια άνεργους
ηλικίας µεταξύ σαράντα πέντε και εξήντα ετών παίρνουν το επί-
δοµα ανεργίας; Σύµφωνα µε τα στοιχεία του ΟΑΕ∆, µόλις οκτα-
κόσιοι πενήντα ένας. Έχετε την αίσθηση ότι αυτός είναι ο

αριθµός των µακροχρονίως ανέργων µεταξύ σαράντα πέντε και
εξήντα ετών που δικαιούνται αυτό το επίδοµα; Θα σας συµβού-
λευα να µην πάτε να το πείτε αυτό στη Νάουσα, στη Βέροια, στο
Πέραµα, στη ∆ράµα, στην Πάτρα. Εγώ δεν θα διακινδύνευα να
πάω να το πω.

Μας είπατε, κύριε Υπουργέ: «Το ζήτηµα είναι να µας προτεί-
νετε τι να κάνουµε». Και σας λέω: Πώς αντιµετωπίζετε εσείς τους
τρεις αυτούς µήνες το µεγάλο, εθνικό ζήτηµα της ανεργίας και
της εργασιακής επισφάλειας;

Στις προγραµµατικές δηλώσεις σας εξαγγείλατε δύο µέτρα.
Το ένα είναι η µεταφορά προγραµµάτων «STAGE» στον ιδιωτικό
τοµέα. Τα κόβετε, δηλαδή, από το δηµόσιο, για να εξοικονοµή-
σετε πόρους, και τα πάτε στις ιδιωτικές επιχειρήσεις για να τους
προσφέρετε φθηνή και ανασφάλιστη εργασία.

Και το άλλο, το δεύτερο µέτρο που εξαγγείλατε, είναι η επι-
δότηση ασφαλιστικών εισφορών για τους νέους εργαζόµενους.
Με έξοδα δηλαδή του ΟΑΕ∆ θα καλυφθεί το εργοδοτικό ασφα-
λιστικό κόστος για τους επιχειρηµατίες, οι οποίοι θα µπορούν
πλέον άνετα να αντικαταστήσουν θέσεις πλήρους απασχόλησης
µε θέσεις επιδοτούµενες από τους φορολογούµενους και από
τις εισφορές των εργαζοµένων.

Εδώ, λοιπόν, γεννιούνται δύο εύλογα ερωτήµατα που καλό θα
ήταν να µας τα απαντήσετε. Πριν από λίγες µέρες είπατε ότι ο
ΟΑΕ∆ δεν έχει να πληρώσει τα επιδόµατα ανεργίας γιατί, όπως
χαρακτηριστικά είπατε, «δεν υπάρχει σάλιο». Όµως ο ΟΑΕ∆, που
κατά τα άλλα δεν έχει «σάλιο» για τους άνεργους, θα αναλάβει
τις ασφαλιστικές εισφορές των εργοδοτών και τα «STAGE» στον
ιδιωτικό τοµέα. Για τους εργοδότες, δηλαδή, υπάρχει άφθονο
«σάλιο», αλλά για τους εργαζόµενους, όπως φαίνεται, ξηροστο-
µία! Αυτή είναι η ουσία της πολιτικής σας, κύριε Υπουργέ, µιας
πολιτικής που επιτείνει τα αδιέξοδα.

Και ακόµη αναρωτιέται κανείς: πώς παρεµβαίνετε σήµερα για
να προστατεύσετε θέσεις εργασίας; Τι θα κάνετε µε τις υπεργο-
λαβίες στο δηµόσιο τοµέα; ∆εν είστε Αντιπολίτευση. Είστε Κυ-
βέρνηση. Και δεν αρκεί που δώσατε -και καλώς το κάνατε και
έπρεπε να το κάνετε- τη δυνατότητα στην Κωνσταντίνα Κούνεβα
να έχει ένα ασφαλές περιβάλλον, αλλά πρέπει να δείτε και τα
προβλήµατα που συνεχίζουν να υπάρχουν στο χώρο της ενοι-
κιαζόµενης εργασίας, της ανασφάλιστης εργασίας, της κακο-
πληρωµένης εργασίας. Ζήτησε τον προηγούµενο µήνα, στις
αρχές ∆εκέµβρη, το σωµατείο της Κωνσταντίνας Κούνεβα να
σας συναντήσει. Γιατί δεν τους δεχθήκατε, αφού θέλετε να κα-
ταγράψετε την πραγµατικότητα και την αλήθεια, να δείτε ποια
είναι, πώς συνεχίζονται αυτές οι σχέσεις σκλαβιάς και δουλείας
σ’ αυτούς τους εργασιακούς χώρους;

Και θέλω εδώ να σας ενηµερώσω για ορισµένα πράγµατα.
Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι στον «Ευαγγελισµό», στο µεγα-

λύτερο νοσοκοµείο, στοιχίζει στο ελληνικό δηµόσιο, που πλη-
ρώνει την εργολαβική εταιρεία καθαρισµού, περίπου 1.800 ευρώ
µηνιαίως ο κάθε εργαζόµενος, ενώ ο κάθε εργαζόµενος ει-
σπράττει από την εργολαβική εταιρεία περίπου 480 µε 500 ευρώ
µηνιαίως; Και γνωρίζετε ότι έχουν πέντε χρόνια να δώσουν αυ-
ξήσεις στους εργαζόµενους καθαρισµού; Μιλάµε, δηλαδή, για
ένα εργολαβικό κέρδος πάνω από 300% κατ’ άτοµο. Αυτό είναι
µεγάλο σκάνδαλο.

Γνωρίζετε, επίσης, ότι τη σύµβαση µε την εργολαβική εταιρεία
έχει λήξει από τις 19 Μαΐου του 2007 και δεν έχει γίνει έκτοτε
διαγωνισµός και η εργολαβική εταιρεία συνεχίζει µε διαρκείς
αναθέσεις έργου; Καταθέτω στα Πρακτικά την καταγγελία της
Παναττικής Ένωσης Καθαριστριών και Οικιακού Προσωπικού
προς το ∆ιοικητή του «Ευαγγελισµού», µε κοινοποίηση προς το
Υπουργείο Κοινωνικής Προστασίας, της προκατόχου σας, του
Υπουργείου Υγείας και στον εισαγγελέα.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο, στο ∆αφνί, οι εργαζόµενες δου-
λεύουν εφτά ώρες, τη στιγµή που ο εργολάβος τις πληρώνει για
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πέντε, ενώ εισπράττει από το ελληνικό δηµόσιο ποσό που αντι-
στοιχεί σε εργασία έξι ωρών ηµερησίως; Αν δεν το γνωρίζετε, να
σας καταθέσω το αντίστοιχο έγγραφο καταγγελίας προς το
Υπουργείο σας, στην προκάτοχό σας, στο Υπουργείο Υγείας και
στον εισαγγελέα.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γνωρίζετε ότι στον ΟΤΕ τον προηγούµενο µήνα υπήρξε εργα-
τικό ατύχηµα και η εργαζόµενη µεταφέρθηκε στο νοσοκοµείο,
όπου διαπιστώθηκε ότι εργαζόταν ανασφάλιστη και µάλιστα, η
εργολαβική εταιρεία είχε πλαστογραφήσει και τα στοιχεία της.
Και µάλιστα, υπάρχουν καταγγελίες από τους εργαζόµενους ότι
έχουν µηνιαίες απολαβές 900 ευρώ, µάλλον ότι υπογράφουν ότι
έχουν µηνιαίες απολαβές 900 ευρώ, ενώ οι πραγµατικές τους
απολαβές είναι 500 ευρώ.

Γνωρίζετε, επίσης, ότι οι εργαζόµενοι στην εργολαβική εται-
ρεία που έχει αναλάβει τον καθαρισµό στο «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» δεν
έχουν πληρωθεί ακόµα το δώρο των Χριστουγέννων; Τι κάνει,
αλήθεια, αυτή η περιβόητη Επιθεώρηση Εργασίας; Υφίσταται;

Και αλήθεια, όταν αραιά και πού εµφανίζεται αυτή η Επιθεώ-
ρηση Εργασίας και επιβάλλει πρόστιµα, υπάρχει κανείς που
ελέγχει αν, όντως, τα πληρώνει κανείς αυτά τα πρόστιµα;

Και βεβαίως και εδώ θα ήθελα να σας καταθέσω αντίστοιχο
έγγραφο, όπου στην ΕΘΕΛ επεβλήθη πριν από λίγο χρονικό διά-
στηµα, στις 2-11-2009, πρόστιµο στην εργολαβική εταιρεία για
ατασθαλίες σε σχέση µε την εργατική νοµοθεσία και φυσικά, κα-
νείς δεν θα ελέγξει ποτέ αν θα καταβληθεί αυτό το πρόστιµο.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, δεν είναι µονάχα οι εργολαβικές εταιρείες και
θέλω να πω ότι, δυστυχώς, εδώ υπάρχει µία αθέατη πλευρά.
Υπάρχουν εργαζόµενοι Β’ διαλογής και δεν βλέπω όχι µονάχα
τις κυβερνήσεις να ασχολούνται, αλλά, δυστυχώς, ούτε την ηγε-
σία του συνδικαλιστικού κινήµατος να στηρίζει τα αιτήµατα των
εργαζοµένων σε αυτές τις επισφαλείς συνθήκες. Και, βεβαίως,
υπάρχουν δεκάδες ανοιχτά µέτωπα στον τοµέα της απασχόλη-
σης, σε επιχειρήσεις κερδοφόρες που προχωρούν σε απολύσεις.

Και δεν κατάλαβα αυτό που είπατε: «Πώς είναι δυνατόν να θέ-
λετε να προστατεύσετε τους εργαζόµενους και να είστε εναντίον
των επιχειρήσεων;».

Αυτό έχετε καταλάβει, ότι εµείς είµαστε απέναντι στην υγιή
επιχειρηµατικότητα ή σε επιχειρήσεις που τους έχετε δώσει δε-
κάδες εκατοµµύρια ευρώ όλα τα προηγούµενα χρόνια, όπως τα
Κλωστήρια και που έχουν να πληρώσουν τους εργαζόµενους
από το Μάρτιο του 2009; Αυτό έχετε να απαντήσετε σε µας ότι
είµαστε ενάντια στην επιχειρηµατικότητα;

Και, βεβαίως, η υπόθεση της ΕΛΙΤ είναι συµβολική υπόθεση,
διότι έχουµε µία κερδοφόρα επιχείρηση, η οποία αρνείται να κα-
ταβάλει τα δεδουλευµένα δύο µηνών, αρνείται να καταβάλει το
δώρο των εορτών στους εργαζόµενους. Στα Ναυπηγεία Σκαρα-
µαγκά οι εργαζόµενοι έκαναν έρανο, προκειµένου να πληρώσουν
το δώρο των Χριστουγέννων στους συναδέλφους τους στο
τµήµα κατασκευής βαγονιών, του οποίου κανείς δεν γνωρίζει σή-
µερα ποιο είναι το εργασιακό καθεστώς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς)

Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα πριν µε µεγάλη προσοχή και τον Κοινοβουλευτικό Εκ-

πρόσωπο του ΠΑΣΟΚ να µας λέει ότι οι εργασιακές σχέσεις δεν
είναι µόνο αποτέλεσµα νοµοθετικών ρυθµίσεων, αλλά και κοινω-
νικών αγώνων. Θα συµφωνήσω απολύτως και θα πρόσθετα δε
ότι όχι µονάχα κοινωνικών αγώνων, αλλά και του συσχετισµού
δυνάµεων στο κοινωνικό πεδίο.

Μόνο που εσείς, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, εδώ και χρό-

νια είστε από την άλλη όχθη σε αυτούς τους κοινωνικούς αγώ-
νες. Σε αυτό το ζύγι, σε αυτήν τη ζυγαριά δεν είστε πια µε το
µέρος των δυνάµεων της εργασίας. Είστε µε το µέρος των δυ-
νάµεων του κεφαλαίου, του κερδοσκοπικού κεφαλαίου, που επι-
βάλλει µια σκληρή πολιτική.

Βεβαίως, κοινωνικοί αγώνες γίνονται και αυτές τις ηµέρες. Οι
εργαζόµενοι αντιστέκονται, είναι στους δρόµους, την ίδια στιγµή
που εσείς σκοπεύετε να διατηρήσετε σε ισχύ τους νόµους που
προστατεύουν αυτόν τον περίφηµο εργασιακό µεσαίωνα, µε τον
οποίο ασχοληθήκατε προεκλογικά δίνοντας ελπίδα στην ελλη-
νική κοινωνία, αλλά τώρα σκοπεύετε να τα διατηρήσετε όλα ως
έχουν.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, προτάσεις υπάρχουν. Η Αριστερά
σας έχει κάνει επανειληµµένως προτάσεις για την αναδιάρθρωση
του πλαισίου των εργασιακών σχέσεων, για να µπει µία τάξη. Τι
θα πει «υπέρ-ρύθµιση»; Να καταργηθεί αυτός ο εργασιακός µε-
σαίωνας, να υπάρχει Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, να τηρείται
η εργασιακή νοµοθεσία και να προχωρήσετε σε µία στοχευµένη
πολιτική νέων θέσεων εργασίας, µε ρήτρα απασχόλησης στον
ιδιωτικό τοµέα, ώστε να µην µπορούν οι επιχειρήσεις να παίρ-
νουν «ζεστό» κρατικό ή κοινοτικό χρήµα χωρίς να έχουν υπο-
χρέωση για νέες θέσεις εργασίας. Να υπάρξει στοχευµένη
πολιτική για να καλυφθούν τα οργανικά κενά στο δηµόσιο και ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Όµως, µ’ αυτήν την πολιτική της πλήρους εναρµόνισης µε τις
επιλογές του κυρίαρχου λόµπι των Βρυξελλών -ενός νεοφιλε-
λεύθερου λόµπι, το οποίο θέλουν να µας επιβάλουν εδώ και δεν
αφήνουν καµµία παρέκκλιση- οι τραπεζίτες έρχονται και µας
εγκαλούν κάθε φορά που θέλουµε έστω κάποιες απλές ρυθµί-
σεις για τη ρευστότητα στην αγορά.

Μ’ αυτήν την επιµονή και µ’ αυτήν την πολιτική θα µας οδηγή-
σετε πολύ πιο γρήγορα στην καταστροφή απ’ όσο κανείς µπορεί
να φανταστεί. Βουλιάζουµε, κύριε Υπουργέ! Έχει δίκιο ο κ. Πα-
πανδρέου! Με την πολιτική που επιλέγει από τότε που εκλέχθηκε,
θα βουλιάξουµε ακόµη ταχύτερα. Καταλάβετέ το όσο πιο γρή-
γορα γίνεται.

Εγώ διακρίνω ότι εσείς θέλετε να πείτε κάποια πράγµατα µε το
όνοµά τους. ∆εν αρκεί, όµως, να λες µονάχα την αλήθεια. Να δώ-
σετε και εναλλακτικές επιλογές. Και εάν δεν σας αφήνουν να τις
κάνετε, τότε έχετε την ευθύνη και την υποχρέωση να το πείτε
ανοικτά και να µην κρύβεστε πίσω από το δάκτυλό σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Θα ήθελα να πω στον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ το
εξής: Όταν ακούει τη µία πλευρά του συλλογισµού, να ακούει
και τη δεύτερη.

Εγώ ξεκίνησα την οµιλία µου, στην οποία αναφέρθηκε, λέγο-
ντας ότι για κάθε πολιτικό η αλήθεια πρέπει να είναι σύµµαχος.
Εγώ έπρεπε να κάνω απολύτως γνωστή σε όλους τους Έλληνες
πολίτες ποια είναι η κατάσταση, όχι για να την αφηγηθώ, κύριε
Πρόεδρε, αλλά για να κάνω πολιτικές, να δώσω λύσεις, πολλές
από τις οποίες σας ανέφερα.

Το ίδιο µεθοδολογικό, ας πούµε, ατόπηµα –µε συγχωρείτε για
τον όρο- κάνατε και στην περίπτωση του ΟΑΕ∆ και του προ-
γράµµατος που ο ίδιος ο Πρωθυπουργός είχε εξαγγείλει στη ∆ιε-
θνή Έκθεση Θεσσαλονίκης για την επιδότηση των θέσεων
εργασίας.

Εγώ εξήγησα µε απολύτως σαφή τρόπο το πώς αυτό θα πραγ-
µατοποιηθεί. Υπάρχει το πρόγραµµα το οποίο εξαγγέλθηκε,
κύριε Πρόεδρε, αλλά υπάρχει και το κονδύλιο, υπάρχει και ο
πόρος ο οποίος προέρχεται απευθείας από τον κρατικό προϋ-
πολογισµό και όχι από τις εισφορές εργοδοτών και εργαζοµένων
που είναι οι πηγές του ΟΑΕ∆ Άρα, είναι ολοκληρωµένη, είναι ακέ-
ραιη η ενέργεια. Υπάρχει το πρόγραµµα, υπάρχει και ο πόρος.

Γιατί κατηγορήσαµε τη Νέα ∆ηµοκρατία; Την κατηγορήσαµε
γιατί έκανε προγράµµατα, τα εξήγγειλε, κερδοσκοπούσε πολι-
τικά, αλλά δεν µετέφερε τους πόρους, µε αποτέλεσµα να βρε-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΕ’ - 15 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2245



θούµε σε αδυναµία για τα υπόλοιπα που αποτελούν τα χρέη, τις
υποχρεώσεις, δηλαδή, του ΟΑΕ∆ και για τα οποία είναι αγώνας
ηµερήσιος –σας µιλώ εν τιµή- να βρίσκουµε τα χρήµατα για να τα
καταβάλλουµε στους δικαιούχους.

Αυτή ήταν η δική µου µοµφή. Αυτό ήταν το δικό µου «κατη-
γορώ». ∆εν ήταν το αορίστως εκφερόµενο αντιπολιτευτικό επι-
χείρηµα στους προηγούµενους «δώσατε καµένη γη». Τους είπα
«εσείς φέρατε τον ΟΑΕ∆ σ’ αυτήν την άσχηµη κατάσταση στην
οποία δεν είχε περιέλθει ξανά από ιδρύσεώς του, γιατί κάνατε
αλόγιστα καταναλωτικά προγράµµατα, χωρίς να έχετε τους πό-
ρους».

Αντιθέτως, ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και εµείς µιλήσαµε για την
ενίσχυση της διατήρησης των θέσεων εργασίας ή της ίδρυσης
νέων µέσα από την επιδότηση των εισφορών. Και ο κ. Παπακων-
σταντίνου, κύριε Πρόεδρε, κατέγραψε το σχετικό κεφάλαιο στον
προϋπολογισµό του 2010 και υπάρχουν αυτά τα χρήµατα. Είναι
σαφές.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο κ. Θανάσης Παφίλης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μετ’ εµποδίων κύριε Πρόεδρε, αλλά

δεν πειράζει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Παφίλη, ευχαρι-

στούµε πολύ για την κατανόηση.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είχαµε πει προεκλογικά ότι έρ-

χεται θύελλα. Πέσαµε έξω, θα έλεγα, γιατί έρχεται τυφώνας και
µάλιστα, τυφώνας από τους πιο ισχυρούς, τροπικός τυφώνας!

Ήταν σαφής η τοποθέτηση και του Υπουργού Εργασίας, ως
εκπροσώπου της Κυβέρνησης και του Κοινοβουλευτικού Εκπρο-
σώπου του ΠΑΣΟΚ.

Επίσης, είναι σαφέστατο και αυτό που γίνεται αυτές τις µέρες.
Η πρώτη προπαγανδιστική εκστρατεία της Κυβέρνησης, για να
δηµιουργήσει παραισθήσεις µετά τις εκλογές, ακολουθήθηκε αυ-
τόµατα µε εκστρατεία τροµοκρατίας και τροµοκράτησης και
τώρα βρισκόµαστε στη φάση όπου επιστρατεύονται θεοί και δαί-
µονες, για να επιβάλουν την εθνική συναίνεση.

Θα το πούµε απ’ αυτό το Βήµα: Όταν µιλάτε για εθνική συναί-
νεση, ζητάτε από τους εργαζόµενους να αποδεχθούν τη βαρβα-
ρότητα που ζούµε καθηµερινά. Ζητάτε από ένα εκατοµµύριο
ανέργους να κόψουν το λαιµό τους!

∆εν θα την έχετε. Θα έχετε πόλεµο και αυτός ο πόλεµος είναι
αναγκαίος, καθηµερινός, θα κλιµακωθεί, θα πάρει µεγάλες δια-
στάσεις και πρέπει ενιαία να απαντήσουν οι εργαζόµενοι και τα
λαϊκά στρώµατα σε αυτήν την επίθεση που δέχονται.

Έχουν επιστρατευθεί ο πρώην Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Βγαίνει συχνά. Έχουν επιστρατευθεί τα συγκροτήµατα του
τύπου σε συναντήσεις µε τον Πρωθυπουργό. Όλοι µαζί. Πλύση
εγκεφάλου. Τα γεύµατα της «ΑΙΓΛΗΣ», και αυτά ζητούν να στη-
ρίξουµε αυτήν την πολιτική εν ονόµατι του εθνικού συµφέροντος.
∆εν πρόκειται να τη στηρίξουµε. Θα κάνουµε τα πάντα, για να
συµβάλουµε στους αγώνες των εργαζοµένων.

Επί της ουσίας, λοιπόν, γιατί η επερώτηση αναφέρεται σε συ-
γκεκριµένα πράγµατα: Η θέση του ΚΚΕ είναι δεδοµένη και στα-
θερή. Έχουµε αντίθετη φιλοσοφία, αντίθετη πολιτική. Λέµε ότι η
δουλειά είναι δικαίωµα, παλεύουµε για ένα άλλο σύστηµα και απ’
αυτές τις θέσεις διαφωνούµε ριζικά µε το ΠΑΣΟΚ, το οποίο είχε
πρόγραµµα προεκλογικά. Το παρουσίασε και το αποκαλύψαµε.
∆εν το κατηγορούµε ότι δεν έχει πρόγραµµα. Έχει. Είναι το πρό-
γραµµα που εφαρµόζει σήµερα και αυτό που θα εφαρµόσει στο
µέλλον.

Εµείς λέµε ότι σήµερα και οι παραγωγικές και οι τεχνολογικές
δυνατότητες της κοινωνίας δίνουν τη δυνατότητα στους ανθρώ-
πους να έχουν σταθερή και µόνιµη δουλειά: πενθήµερο, επτά-
ωρο, τριανταπεντάωρο, υψηλό βιοτικό επίπεδο, να βγαίνουν πιο
νωρίς στη σύνταξη. Είµαστε ριζικά αντίθετοι µε τις ελαστικές
µορφές απασχόλησης.

Ο κύριος Υπουργός είναι αρκετά έξυπνος και γνωριζόµαστε
πολλά χρόνια. Ας µη φορτώνει τις ανάγκες του κεφαλαίου στους

εργαζόµενους και τις κάνει θέληση των εργαζοµένων. Όλοι οι
εργαζόµενοι θέλουν σταθερή και µόνιµη δουλειά. Υποχρεώνο-
νται να ζητούν δουλειές, επί µέρους ή συµπληρωµατικές, για να
µπορούν να ζήσουν. Αυτό που θέλει το κεφάλαιο είναι φθηνό-
τερη εργατική δύναµη. Γι’ αυτό και απέβαλε τις ελαστικές µορ-
φές. Όµως, αυτά δεν χωρούν σε αυτό το σύστηµα ούτε
πρόκειται ο ίδιος ο καπιταλισµός να τα λύσει και αυτό αποδει-
κνύεται καθηµερινά.

Επίσης, έχουµε διαφορετική εκτίµηση για τις αιτίες των ανα-
τροπών στις εργασιακές σχέσεις. ∆εν είναι αποτέλεσµα νεοφι-
λελεύθερων πολιτικών. Είναι σύµφυτες µε το ίδιο το
καπιταλιστικό σύστηµα. Άλλωστε, αυτές οι αλλαγές άρχισαν τη
δεκαετία του ογδόντα από τη Θάτσερ –έτσι σηµατοδοτήθηκαν-
και γενικεύτηκαν αργότερα.

Εµείς δεχόµαστε την κατηγορία ότι είµαστε «κατά» και της υγι-
ούς και της άρρωστης επιχειρηµατικότητας, κύριε Τσίπρα. ∆εν
υπάρχει κέρδος, χωρίς εκµετάλλευση. ∆εν γίνεται να υπάρξει
«υγιής» επιχειρηµατικότητα, να έχει µεγάλα κέρδη χωρίς να εκ-
µεταλλεύεται τους εργαζόµενους. Είναι έννοιες ασυµβίβαστε. Γι’
αυτό λέµε ότι η λύση βρίσκεται στην οριστική ανατροπή του κα-
πιταλισµού και στην οικοδόµηση του σοσιαλισµού.

Είναι γεγονός ότι µετά το ’90-’91 επιταχύνθηκε αυτή η επίθεση
και ανατροπή των δικαιωµάτων των εργαζοµένων. Ξεκίνησε από
τη Συνθήκη του Μάαστριχτ. Θεµελιώθηκε στη Λευκή Βίβλο. Ήταν
η πρώτη µεγάλη απόφαση της µεγάλης Ευρώπης, του οράµατος
της Ευρώπης, η οποία έκανε γενική επίθεση στα δικαιώµατα των
εργαζοµένων. Ολοκληρώθηκε µε τη στρατηγική της Λισαβόνας
το 2000 και συνεχίζεται µε Πράσινη Βίβλο και µια σειρά άλλα
µέτρα, που παίρνονται συνεχώς οδηγούν στην πλήρη κατάργηση
όλων των κατακτήσεων και των συλλογικών συµβάσεων και των
πάντων. Το γνωρίζουν όλοι πολύ καλά και πολύ περισσότερο
αυτοί που παρακολουθούν και το Ευρωκοινοβούλιο.

Τι εκφράζουν; Θα το επαναλάβω. Τις ανάγκες του κεφαλαίου,
για να έχει µεγαλύτερη κερδοφορία. Εκφράζουν τις ανάγκες του
ευρωπαϊκού κεφαλαίου, ώστε να γίνει πιο ανταγωνιστικό µέσα
στον κόσµο σήµερα, που δεν είναι ίδιος µε αυτόν που ήταν πριν,
γιατί υπάρχουν και νέες δυνάµεις. Εφαρµόζονται σε όλες τις
χώρες.

Κύριε Υπουργέ, µε συγχωρείτε. Όµως, δεν µπορείτε να τα
«φορτώνετε» στη Νέα ∆ηµοκρατία! Βεβαίως η Νέα ∆ηµοκρατία
ακριβώς τα ίδια έκανε. Έχει τεράστιες ευθύνες. Καταδικάστηκε.
∆εν αµφιβάλλουµε γι’ αυτό. Όµως, σε όλες τις ευρωπαϊκές
χώρες ακολουθείται ακριβώς η ίδια πολιτική, είτε µε σοσιαλδη-
µοκρατικά κόµµατα ή κεντροαριστερά είτε µε νεοσυντηρητικά,
στις κυβερνήσεις.

Έχουν ευθύνες και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία. Εσείς τα
εφαρµόσατε. Τι έχετε να µας πείτε; ∆εν είµαστε στο 1981, λείπει
και ο κ. Παπουτσής. Εσείς δεν κάνατε το νόµο για το «δουλε-
µπόριο - ενοικιαζόµενοι εργάτες». Ποιος τον έκανε; Και τι θα ρυθ-
µίσετε; Τι θα κάνετε δηλαδή; Θα µειώσετε το νταβατζιλίκι; Γιατί
τέτοιο είναι και χρησιµοποιώ σκληρή έκφραση. Υπάρχουν στοι-
χεία γι’ αυτό. Θα το καταργήσετε ή όχι; ∆εν θα το καταργήσετε.
Εµείς τα είπαµε προεκλογικά.

Έχετε, λοιπόν, τεράστιες ευθύνες και αυτός ο εργασιακός µε-
σαίωνας θα γίνει χειρότερος.

Όµως θα ήθελα να µιλήσουµε και για τις ευθύνες αυτών που
κάνουν την επερώτηση. Όταν ήρθε η Λευκή Βίβλος το ΚΚΕ είπε
ότι είναι µαύρη, κατάµαυρη για τους εργαζόµενους. Ο Συνασπι-
σµός έλεγε, ούτε λευκή ούτε µαύρη. Απαράδεκτη επίσης ήταν η
στάση που κράτησαν στελέχη του Συνασπισµού σε δήµους όπως
στην Πετρούπολη, στην Καισαριανή, στη Νέα Σµύρνη όπου
εφάρµοσαν και τα «STAGE» και το µπλοκάκι. Και στον ΟΑΕ∆ επί-
σης τα δέχτηκαν και συµφώνησαν µε την εφαρµογή τους.

Όλα αυτά τα χρόνια καλλιεργούσαν αυταπάτες και για το ρόλο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και για µια σειρά άλλα πράγµατα. Όταν
ήρθε η Πράσινη Βίβλος στο Ευρωκοινοβούλιο η οποία καταργεί
τις συλλογικές συµβάσεις στο Ευρωκοινοβούλιο, η Νέα ∆ηµο-
κρατία και το ΠΑΣΟΚ ψήφισαν υπέρ, ο ευρωβουλευτής του Συ-
νασπισµού έκανε αποχή. Έχουν τεράστιες ευθύνες λοιπόν. Και
σήµερα, σε δυο βάρκες πατάνε και αποπροσανατολίζουν τον
κόσµο συνεχώς, ότι µπορεί να υπάρξει δηλαδή ένας φιλολαϊκός,
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ένας ανθρώπινος καπιταλισµός, ενώ αυτό δεν γίνεται.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και κύριοι Βουλευτές, λέγοντας ότι

η πρώτη απάντηση δόθηκε στις 17 ∆εκέµβρη. Θα δοθεί µε µε-
γαλύτερη ένταση στις 10 Φλεβάρη στη µεγάλη απεργία, την
οποία το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος στηρίζει και µέσα από
το ΠΑΜΕ και καλεί όλους τους εργαζόµενους ανεξάρτητα από το
τι ψήφισαν, από το τι θεό πιστεύουν θα έλεγα, να πάρουν την
υπόθεση στα χέρια τους και να απαντήσουν πιο δυναµικά, πιο
δυνατά µαζί µε τους αγρότες, µαζί µε τους αυτοαπασχολούµε-
νους οι οποίοι και αυτοί συντρίβονται, και είναι στο ίδιο στρατό-
πεδο. Να δηµιουργήσουν ένα µεγάλο ρεύµα για να διεκδικήσουν,
να σταµατήσουν πλέον να χάνουν. Πού θα πάει αυτό το πράγµα;
Ειλικρινά, τι έχετε να πείτε µπροστά στο νέο κόσµο; Ότι είναι κα-
ταδικασµένος να ζει µε 500 ευρώ και ότι δεν πρέπει να ζητήσει
καµµία αύξηση; Και την ίδια στιγµή δίνετε δισεκατοµµύρια, δί-
νετε αστρονοµικά ποσά στο µεγάλο κεφάλαιο.

Στο ερώτηµα, λοιπόν, που έβαλε ο κ. Παπουτσής, εάν είναι µε
το κεφάλαιο ή µε τους εργαζόµενους, βοά η πραγµατικότητα:
Τεράστια κέρδη, αµύθητος πλούτος, δισεκατοµµύρια και θα δώ-
σετε και από πάνω στους κεφαλαιοκράτες. Και για τους εργαζό-
µενους προβλέπετε, ένα εκατοµµύριο άνεργους και άθλιες
συνθήκες για το 2010, µε αυτές τις δυνατότητες που έχει η κοι-
νωνία.

Άρα, λοιπόν, η ανάγκη ενός µεγάλου µετώπου όχι για διεκδί-
κηση αλλά για ανατροπή του ίδιου του συστήµατος είναι επιτα-
κτική, άµεση και θα την βρείτε πολύ σύντοµα µπροστά σας.

Εµείς θα είµαστε στην πρώτη γραµµή.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εγώ σας ευχαριστώ.
Ο κ. Αστέριος Ροντούλης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, αγαπητοί συνάδελφοι, βλέπετε ότι αν εξαιρέ-

σουµε την Κυβέρνηση, στην Αίθουσα είναι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα, ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός. Κατά τα
άλλα τόσο πολύ σεβόµαστε τα των εργασιακών σχέσεων και
τους εργαζοµένους!

Κύριε Υπουργέ, εµείς θέλουµε να σας συγχαρούµε διότι βλέ-
πουµε ότι πάτε ρεαλιστικά να αντιµετωπίσετε µια πολύ δύσκολη
κατάσταση και θα µας έχετε στο πλευρό σας ιδιαίτερα στο ση-
µείο που θα αφορά τη στελέχωση του ΣΕΠΕ, µε µετατάξεις, το
τονίζω αυτό το πράγµα. Και το λέω αυτό διότι θα µπορούσε να
λαϊκίσει ο οποιοσδήποτε στη θέση σας και να πει βεβαίως, να κά-
νουµε αθρόες προσλήψεις, πέντε από εδώ, πέντε από εκεί, πέντε
παραπέρα και συνεχίζεται αυτή η διόγκωση στο δηµόσιο τοµέα
και ο δηµοσιονοµικός εκτροχιασµός που επέρχεται. Άρα, λοιπόν,
εµάς θα µας βρείτε συµµάχους.

Η πρόταση όµως ποια είναι; Γιατί πρέπει να κάνουµε προτά-
σεις. θα πρέπει να συµπεριλάβετε στο σχεδιασµό σας και κάτι
ακόµη.

∆εν είναι δυνατόν να παρεισφρέουν πολιτικές λογικές στους
ελέγχους του ΣΕΠ. ∆ηλαδή, πρέπει να λειτουργήσει ακηδεµό-
νευτα για να λειτουργήσει αποτελεσµατικά ο έλεγχος. ∆ιότι εγώ
θα πω ότι πράγµατι ο σχεδιασµός σας θα εκτελεστεί, θα υπάρ-
ξουν οι µετατάξεις, θα υπάρξουν οι έλεγχοι. Ερχόµαστε, όµως,
στο κρίσιµο σηµείο και µετά τι; Μετά µήπως κάποιοι προσπαθούν
να παρεισφρήσουν -αναφέροµαι σε πολιτικές τοποθετήσεις- και
το αποτέλεσµα θα είναι ο εκφυλισµός των ελέγχων; Αυτό θα πρέ-
πει να το δείτε πάρα πολύ σοβαρά και να το διασφαλίσετε, δη-
λαδή την ακηδεµόνευτη και αντικειµενική λειτουργία του ΣΕΠ,
διαφορετικά όλος ο σχεδιασµός θα καταστεί µία τρύπα στο νερό.

Αν ήταν εδώ ο κ. Παπουτσής θα του έλεγα -αυτό φυσικά δεν
αφορά εσάς και το Υπουργείο Εργασίας- ότι µια που πέρασαν οι
εκατό ηµέρες και δεν είδαµε κάτι το ουσιαστικό αλλά παλινω-
δίες, θα θέλαµε να κάνουµε µία πρόταση προς το ΠΑΣΟΚ. Τώρα
να αρχίσουν να µετράνε ανάποδα, δηλαδή, ενενήντα εννέα, ενε-
νήντα οκτώ, ενενήντα επτά, ενενήντα έξι µέχρι να φτάσουµε στο
ένα µήπως και δούµε να αναπτύσσεται µία συνεκτική πολιτική σε
διαφόρους κρίσιµους τοµείς της ελληνικής πραγµατικότητας.

Επιτρέψτε µου, όµως, να κάνω αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ µία επισήµανση. Τόση ώρα παρακολουθώ όλη τη συζήτηση

και πιστεύω ότι η συζήτηση είναι υποκριτική. Και να σας πω γιατί
είναι υποκριτική. ∆ιότι είναι δυνατόν στη σηµερινή συγκυρία να
µιλάµε για τις εργασιακές σχέσεις, γι’ αυτόν τον ευαίσθητο
τοµέα και να µην ακουστεί µία φορά µέσα στην Αίθουσα η λέξη
«µετανάστευση»; Ένα κατ’ εξοχήν ζήτηµα απασχόλησης, όπως
είναι η µετανάστευση, είναι δυνατόν να µην µπαίνει στο δηµόσιο
διάλογο ως βασική συνιστώσα αυτού του προβλήµατος που συ-
ζητάµε, τα των εργασιακών σχέσεων; Είναι αδιανόητο. Επηρεά-
ζει καταλυτικά τις εργασιακές σχέσεις η µετανάστευση.

Έχουν αναπτυχθεί δύο απόψεις επί του ζητήµατος. Η µία
άποψη, αν θέλετε, του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού είναι ότι
πρόκειται για ένα πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα. Θα πρέπει να το
επισηµαίνουµε, να το συζητάµε και να βλέπουµε τις επιπτώσεις
του σε όλους τους τοµείς της κοινωνικής πραγµατικότητας µη-
δενός εξαιρουµένου, συµπεριλαµβανοµένου και του τοµέα των
εργασιακών σχέσεων. Υπάρχει και η άλλη άποψη που λέει «ε, δεν
τρέχει και τίποτα, δεν υπάρχουν αρνητικές επιπτώσεις από το
φαινόµενο και άρα, γιατί να το συζητάµε».

Επιτρέψτε µου, αγαπητοί συνάδελφοι, να ασχοληθώ µε αυτή
τη δεύτερη άποψη, γιατί τα επιχειρήµατα της πρώτης πολλάκις
τα έχουµε αναπτύξει από τα έδρανα της Βουλής.

∆ύο σηµαντικά επιχειρήµατα υπάρχουν στην άποψη αυτή. Ένα
σηµαντικό επιχείρηµα είναι «οι µετανάστες που έρχονται, αυξά-
νουν το Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν και δηµιουργούν θέσεις ερ-
γασίας». Για να δούµε, όµως, την ορθότητα της άποψης αυτής.
Είναι εντελώς λανθασµένη, διότι γίνεται ένα µεγάλο λάθος. Μο-
ντέλα ανάλυσης που ισχύουν στις ανεπτυγµένες χώρες της
δύσης, πάµε να τα εφαρµόσουµε στην Ελλάδα. Τι θέλω να πω;
∆εν λαµβάνεται υπ’ όψιν ο εξής κρίσιµος παράγοντας που απο-
σαρθρώνει το επιχείρηµα αυτό, ότι στην Ελλάδα έχουµε τη µε-
τανάστευση που µπορεί να αυξάνει το ΑΕΠ, αλλά αυτό το
πράγµα οδηγεί σε µαζικές εισαγωγές προϊόντων. Άρα επιβαρύ-
νει το ισοζύγιο εξωτερικών συναλλαγών της χώρας και δηµιουρ-
γεί θέσεις εργασίας, ξέρετε πού, αγαπητοί συνάδελφοι; Στην
Κίνα, σε µία αναπτυγµένη χώρα που είναι ο εξαγωγεύς των προϊ-
όντων αυτών. Πάντως δεν δηµιουργεί στην Ελλάδα.

Άρα, ας αφήσουµε στην άκρη το επιχείρηµα αυτό.
∆εύτερο επιχείρηµα. ∆εν υπάρχει, λέει, πρόβληµα, διότι οι µε-

τανάστες καταλαµβάνουν θέσεις που ανήκουν σε ένα ανειδί-
κευτο εργατικό δυναµικό. Μύθος! Οι µελέτες λένε ότι το 35% του
αλλοδαπού εργατικού δυναµικού, προϊόντος του χρόνου, κατα-
λαµβάνει θέσεις εξειδικευµένου εργατικού δυναµικού. Συνεπώς
απειλεί θέσεις εξειδικευµένου εργατικού δυναµικού.

Ακούστε, αυτό το επιχείρηµα συνεχίζεται ως εξής: Λέει, ότι δεν
υπάρχει πρόβληµα διότι καταλαµβάνουν θέσεις οι µετανάστες,
στις οποίες δεν θέλουν να εργαστούν οι Έλληνες.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι αυτό είναι αρκετά δηλητηριώ-
δες. Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι σαν να µας λένε κάποιοι
ότι ο ελληνικός λαός έχει γίνει ένας νωχελικός λαός, ένας λαός
τεµπέληδων. Ας διερωτηθούµε όµως ισχύουν αυτά τα πράγµατα;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Ροντούλη, µου επιτρέπετε;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Αυτούς τους τρεις µήνες έχω πολλές φορές ρωτή-
σει αυτό, όπως ακριβώς το λέτε. Λέω: «δεν ζητάτε θέσεις εργα-
σίας;» και µου λένε πάρα πολλοί εργοδότες, οι οποίοι
παραπονιούνται για τα προβλήµατά τους, ότι δεν προσέρχονται
συµπατριώτες µας όταν η εργασία είναι βαριά.

Είναι µία πραγµατικότητα, κύριε Ροντούλη, καλή ή κακή, δεν
ξέρω. Πάντως είναι µία πραγµατικότητα!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε,
γιατί είµαστε στην ουσία του όλου προβληµατισµού -και χαίροµαι
για την παρέµβασή σας- να σας θέσω το εξής ερώτηµα:

Εάν υπήρχαν καλές αµοιβές, εάν τηρούνταν τα ωράρια, εάν
τηρούνταν σωστά οι υπερωρίες, εάν δεν χρησιµοποιούνταν ως
απεργοσπαστικός µηχανισµός λαθροµετανάστες, εάν κάποιοι
είχαν φροντίσει να µην έχει η οικονοµία µας ένα παρασιτικό πε-
ριεχόµενο και χαρακτήρα, τότε θα συνέβαινε αυτό; Όχι. Άρα πρέ-
πει να δούµε αυτά τα ερωτήµατα πριν απαντήσουν κάποιοι στο
δικό σας ερώτηµα- που έτσι είναι όπως το λέτε- αλλά πρέπει να
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δούµε σε βάθος την υπόθεση.
Τι εννοώ, λοιπόν. Ξέρετε, µιλούσα µε έναν συνάδελφο της Αρι-

στεράς –δεν έχει εκλεγεί τώρα- στο κυλικείο της Βουλής και µου
είπε το εξής, το οποίο το θυµάµαι ακόµα, ότι όταν κάποιος δεν
µπορεί να απαντήσει σε κάποιο ερώτηµα, υπάρχει µία σταλινική
πρακτική. Προσπαθεί να απαξιώσει, να ενοχοποιήσει αυτούς που
θέτουν το ερώτηµα, για να µην απαντήσει στην ουσία του ερω-
τήµατος. Εξ ου και οι ταµπέλες που συχνά – πυκνά δεχόµαστε
εµείς του ΛΑΟΣ ότι είµαστε ξενοφοβικοί, ρατσιστές, κ.λπ. και όλα
τα συµπαροµαρτούντα, αλλά εµείς θέλουµε να ασχοληθούµε µε
την ουσία, µε το βάθος της υπόθεσης των εργασιακών σχέσεων,
σε σχέση βεβαίως µε το φαινόµενο της µαζικής µετανάστευσης.

Θα αναφέρω µόνο µια ιστορία, κύριε Πρόεδρε, και θα τελει-
ώσω, για να σπάσει το κλίµα και να χαλαρώσουµε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Φοβούµαι ότι δεν
έχουµε χρόνο για να διηγηθούµε ιστορία, κύριε Ροντούλη. Πα-
ρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριοι της Αριστεράς, θέλω να σας
µεταφέρω µια ιστορία, η οποία είναι πραγµατικότητα.

Το 1917 στην Αµερική εφήρµοζαν ένα πρόγραµµα εποχικής
µετανάστευσης. ∆εχόταν, δηλαδή, επισήµως η Αµερική µετανά-
στες και τους έβαζαν σε φάρµες και εργάζονταν. Από το 1917
µέχρι το 1966 τα µεροκάµατα είχαν καταρρεύσει εντελώς. Το
1966, λοιπόν, εµφανίστηκε ένας άνθρωπος που ονοµαζόταν
Σήζαρ Τσάβες -συνονόµατος του σηµερινού Προέδρου Τσάβες-
και πέτυχε άνοδο στα µεροκάµατα µετά από αγώνες βέβαια µέσα
από έναν σύλλογο που είχαν δηµιουργήσει, τους Ενωµένους
Αγρεργάτες στις φάρµες, 40% επάνω. Ξέρετε γιατί; ∆ιότι το 1966
σταµάτησε η Αµερική αυτό το πρόγραµµα της αθρόας εποχικής
µετανάστευσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εν τω µεταξύ ανέβηκε
και 40% ο χρόνος σας, κύριε Ροντούλη! Σας παρακαλώ, ολο-
κληρώστε!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτή η ιστορία µάς δείχνει ότι κά-
ποιοι χρησιµοποιούν τη λαθροµετανάστευση και το φαινόµενο
αυτό προκειµένου να έχουν ένα µοχλό πίεσης επί του γηγενούς
εργατικού δυναµικού.

Εξανίσταµαι, λοιπόν, όταν βλέπω τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΚΕ να
είναι διαπρύσιοι κήρυκες υπέρ των µεταναστών και να µην κοι-
τούν αυτήν την πραγµατικότητα!

Σας ευχαριστώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πάντως, τις εργασιακές σχέσεις τις

άλλαξε η Ευρωπαϊκή Ένωση µε τη Λευκή Βίβλο!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εισερχόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών.
Ο κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης είναι πρώτος για να δευτερολογήσει

εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ για πέντε λεπτά.
Ορίστε, κύριε Κριτσωτάκη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ανεβαίνω στο Βήµα

για να απευθυνθώ σε αυτούς που ενδιαφέρονται για τα εργα-
σιακά και όπως βλέπετε είναι πολυπληθείς στην Αίθουσα. Είναι
το πρώτο σηµαντικό θέµα, κατά τη γνώµη µας, αλλά δεν είναι και
για όλους.

Θέλω να πω ότι ένας λόγος που ανέβηκα είναι ότι νόµιζα πως
θα έµενε ο κ. Παπουτσής και λέω, θα είναι και ένας από το
ΠΑΣΟΚ. Τελικά δεν έµεινε κανείς.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Εδώ είναι. Στο Προεδρείο. Σας ακούει.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ωραία.
Να σας πω, ακόµα, ότι µου έκανε ιδιαίτερη εντύπωση ότι ο Λαϊ-

κός Ορθόδοξος Συναγερµός κατανάλωσε τη µισή του οµιλία για
να ενοχοποιήσει τους µετανάστες, αντί να αναφερθεί στα πραγ-
µατικά αίτια, λέγοντας και ένα µπράβο στον Υπουργό, προσπα-
θώντας να τρυπώσει, να διεισδύσει εκεί, στην άλλη πολυκατοικία.
Αφού µπήκε στη µία, να µπει και στην άλλη.

Να σας πω, ακόµη, ότι εκτός από τον καπιταλισµό -αυτό το συ-
µπέρασµα έβγαλα δηλαδή, κύριε Ροντούλη, και συγνώµη για το
προσωπικό, αλλά γελάµε κιόλας-…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακαλώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Εκτός από τον καπιταλισµό, λοιπόν,

υπάρχει και η λαθροµετανάστευση. Αυτά, όµως, νοµίζω ότι είναι

λαθραία. Λάθρα εισέρχονται στην Αίθουσα.
Θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, ότι δεν σφυροκοπήστε αδίκως,

γιατί η πολιτική του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας δηµιούρ-
γησαν το θεσµικό πλαίσιο και την πρακτική εφαρµογή διαχρο-
νικά.

Εσείς, όµως, έρχεστε σήµερα και µπορείτε να κάνετε δύο
πράγµατα: Να αναλάβετε τη συνέχιση ή να σπάσετε αυτή τη συ-
νέχιση. Να δηµιουργήσετε µία ασυνέχεια. Και δεν θα έπρεπε να
δώσετε αυτή την απάντηση, ότι, δηλαδή, θα κάνω κάποιες διορ-
θώσεις, θα δούµε πώς θα είναι κ.λπ.. Εσείς ήσασταν –και είστε
ακόµα- ένας νοµικός διακεκριµένος. Ξέρετε το Εργατικό ∆ίκαιο.
Είστε πολιτικός. Γνωρίζετε τη διαµορφωµένη κατάσταση. Ήσα-
σταν ενεργός πολίτης πριν γίνετε Υπουργός. Τώρα είσαστε σε
άλλη θέση. Προφανώς έχετε µία ευαισθησία.

Αυτό που θέλω να πω είναι ότι εγώ διακρίνω στις απαντήσεις
σας πως παίρνετε την κυβερνητική πολιτική και την αναλαµβά-
νετε -όλη αυτή τη βαριά ευθύνη- σταδιακά. Προσπαθείτε να το
καθυστερήσετε -και το κάνετε, µάλλον επιτυχώς προς το παρόν-
και να µην αναλάβετε όλη αυτή τη βαριά ευθύνη στους ώµους
σας. Το κάνετε µέχρι ενός σηµείου.

Εγώ, όµως, θέλω να µου πείτε πώς θα απαντήσετε στον εργο-
λάβο που ενοικιάζει και πουλά τους εργαζόµενους ανθρώπους.
Νοµίζω ότι πρέπει να κοιτάξετε ψηλά. Εκεί βρίσκονται αυτοί. Με
ψηλά τα µάτια.

Πώς θα απαντήσετε, όµως, στον ενοικιαζόµενο άνθρωπο στο
γκαράζ της Βουλής, που σας είπα πριν; Νοµίζω ότι µάλλον πρέ-
πει να κοιτάξετε χαµηλά κι όχι επειδή το γκαράζ είναι χαµηλά.
Πρέπει να χαµηλώσετε εκεί τα µάτια. Ειδάλλως σπάστε αυγά.

Ακόµη, θέλω να πω ότι υπάρχει ένας µεγάλος αριθµός, µία κοι-
νωνική οµάδα όπου η ανεργία, η επισφάλεια, οι εργασιακές σχέ-
σεις και το ασφαλιστικό, όλα µαζί, και οι γενικές πολιτικές την
επηρεάζει πολύ περισσότερο απ’ ό,τι τους υπόλοιπους. Και
βάλτε τους και αυτούς στις αδύναµες οµάδες. Είναι, δηλαδή, οι
εργαζόµενοι στον τουρισµό-επισιτισµό, στην Κρήτη, στα ∆ωδε-
κάνησα, στα Ιόνια, στη Χαλκιδική, στην Αττική. Και προσέξτε:
Αυτοί είναι εποχιακά απασχολούµενοι. Παλαιότερα, στις καλές
εποχές, δούλευαν επτά ή οκτώ µήνες. Τώρα, δουλεύουν τρεις,
τέσσερις µήνες. Πείτε µου, γι’ αυτούς τι θα γίνει; Πώς θα υπάρ-
ξει κοινωνική ασφάλιση; Πώς θα υπάρξει αξιοπρεπής ζωή; Πώς
θα υπάρξει σύνταξη επιτέλους;

Σε αυτό έχετε κάτι συγκεκριµένο να πείτε;
Θέλω να πω, ακόµα, ότι µου έκανε αλγεινή εντύπωση αυτό που

είπατε: η Αντιπολίτευση. Την ερώτηση την κάνει η Αριστερά. ∆εν
την κάνει η ∆εξιά. Κι εσείς απαντήσατε σαν να ήταν όλοι µαζί το
ίδιο. Και αυτό νοµίζω ότι είναι κακό και µάλιστα πολιτικά κακό.

Επίσης, να σας πω ότι δεν µπορεί να χρησιµοποιείτε διαρκώς
τη Νέα ∆ηµοκρατία για να απαντάτε σε εµάς. Κι αν είναι σε εµάς,
καλώς. Να απαντάτε, όµως, έτσι σε εκείνους που θίγονται και
είναι η πλειοψηφία του ελληνικού λαού, δεν µπορείτε να το κά-
νετε. ∆εν πρέπει να το κάνετε.

Να σας πω, ακόµα, το εξής: Μαξιµαλιστική ήταν η κριτική που
κάναµε; Νοµίζω ότι ήταν απόλυτα συγκεκριµένη. Υπάρχουν οι
προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ. Θα σας τις δώσουµε γραπτώς. Και θα
σας πω ότι -µπορεί να τις πει κανείς πολύ περιληπτικά και απλά
κι έχετε δίκιο σε αυτό- δεν µπορεί το Υπουργείο Εργασίας να πα-
τάξει την ανεργία ή να παράξει εργασιακές θέσεις. Αυτό είναι
αποτέλεσµα όλων των πολιτικών όλων των Υπουργείων, όλης της
κυβερνητικής πολιτικής εν πάση περιπτώσει. Κι εκεί νοµίζω ότι
αν το φέρουµε προς συζήτηση, θα δείτε ότι -αν σήµερα απου-
σιάζουν οι Βουλευτές- απουσιάζει το εργατικό από την πολιτική,
το φιλεργατικό, αν θέλετε, ή το κοινωνικό, να τα πω ευρύτερα,
από την πολιτική της Κυβέρνησης.

Άρα, το ζήτηµα δεν είναι ούτε απορρύθµιση ούτε υπερρύθ-
µιση. Αυτό το «ούτε – ούτε» θα µπορούσατε να το πείτε αν ήµα-
σταν δεκαπέντε και είκοσι χρόνια πριν. Τώρα που συνετελέσθη ο
βιασµός, δεν µπορούµε να µιλάµε για την ισότητα του βιαστή και
του βιαζοµένου.

∆εν έχετε χρήµατα για το ΣΕΠΕ, που σηµαίνει ότι δεν θα κά-
νετε προσλήψεις, αλλά θα κάνετε µετατάξεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
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Αν δεν κάνετε νέες προσλήψεις, αυτό σηµαίνει ότι η πολιτική
σας δεν θα πατάξει την ανεργία, αφού ούτε στο ∆ηµόσιο ούτε
πουθενά φυσικά αλλού θα γίνουν προσλήψεις. Σηµαίνει ότι θα
ανακυκλώνετε την ανεργία και δεν θα παράξετε νέες θέσεις.

Νοµίζω ότι είναι, τουλάχιστον, ανεπαρκής αυτή η πολιτική, για
να µην πω βαρύτερη κουβέντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε
Κριτσωτάκη. Είµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών και θα πα-
ρακαλούσα να είµαστε συνεπείς.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Θέλω να πω µόνο ότι αυτό που είπα
πριν φάνηκε τώρα. Ανάβετε το φλας αριστερά και πάτε πορεία
στα δεξιά.

Θα ήθελα να πω, ακόµα, ότι αυτό που αφορά το ΣΕΠΕ δεν λύ-
νεται µε τον τρόπο που είπατε.

Μία παρατήρηση, ακόµη, την οποία θεωρώ σηµαντική. Βέβαια,
δεν υπάρχει χρόνος, αλλά σύντοµα θα ήθελα να πω ότι εµείς θέ-
λουµε να καλέσουµε αυτούς οι οποίοι είναι το αντικείµενο και το
υποκείµενο αυτής της επερώτησης που κάνουµε σήµερα, όλους
τους άνεργους και τους επισφαλώς εργαζόµενους, όλους εκεί-
νους που θίγονται απ’ αυτές τις πολιτικές και τη σηµερινή πολι-
τική που στην ουσία εξήγγειλε ξανά ο κύριος Υπουργός, σε ένα
διαρκή αγώνα. ∆εν λύνονται πραγµατικά τα προβλήµατα µε µια
επερώτηση ή µε κάποια πολιτική που την εκφωνεί είτε η Αρι-
στερά είτε κάποιος άλλος, αλλά εκείνο που χρειάζεται είναι να
ενεργοποιηθούµε όλοι. Κανείς ποτέ δεν κέρδισε κάτι που δεν
διεκδίκησε. Κανείς ποτέ δεν κέρδισε λαχείο, όταν δεν αγόρασε.
Κανείς ποτέ στην κοινωνία, όταν δεν έκανε αγώνα, δεν ανέτρεψε
τις πολιτικές αυτές που εκπέµπονται από ψηλά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Κύριε Κριτσωτάκη, επειδή εσείς και ο κ. Ροντούλης αναφέρατε
ως απόντα τον κ. Παπουτσή, διά την ευταξία και την αλήθεια, ο
κ. Παπουτσής είναι παρών.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το αποσύρουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πολύ σωστά το αποσύ-

ρετε. Το λέω, όµως, για να ακουστεί, διότι εγράφη στα Πρακτικά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πάντως, για τη Νέα ∆ηµοκρατία …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και η Νέα ∆ηµοκρατία

παρέστη διά του κ. Μαρκόπουλου. Ξέρετε ότι δεν έχουν δευτε-
ρολογίες.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφού παρέστη, εξηφανίσθη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κοινοβουλευτικός σε-

βασµός προς τους επερωτώντες επεδείχθη διά της παρουσίας
και της οµιλίας τους.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε, εγώ το
αναγνωρίζω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Για τα Πρακτικά το
λέγω, διότι ξέρετε ότι µας παρακολουθούν και δεν είναι µόνο ό,τι
φαίνεται, είναι και ό,τι ακούγεται.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για τον κ. Παπουτσή, ναι, συµφω-
νούµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Βασί-
λης Μουλόπουλος, ο δεύτερος επερωτών, προκειµένου να δευ-
τερολογήσει για τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ θέλω να απαντήσω µόνο προς την πολιτική κριτική που

έκανε ο Υπουργός και να του πω ότι ήδη του απάντησε ο κ. Πα-
πουτσής. Ο κ. Παπουτσής είπε ότι µεταξύ κεφαλαίου και εργα-
σίας είσαστε µε την εργασία. Όµως, εσείς δεν το είπατε αυτό.
Απ’ αυτό που εγώ κατάλαβα, ρωτήσατε εάν κλαίµε για τις επι-
χειρήσεις ή για τους εργαζόµενους. Σαφώς κλαίµε για τους ερ-
γαζόµενους. Αυτό το οποίο όµως εσείς είπατε, είναι ότι αφήνετε
στις επιχειρήσεις να λύσουν ένα πρόβληµα το οποίο δεν είναι
δικό τους, το θέµα της απασχόλησης, της εργασίας. Επαναλαµ-
βάνετε το λάθος που είχατε κάνει και τη δεκαετία του ’90, διότι
και τότε αφήσατε στην αγορά να ρυθµίσει και την εργασία και το

κοινωνικό κράτος. Η επανάληψη του λάθους θα είναι ολέθρια,
κύριε Υπουργέ.

Όσο για το εάν οι εργαζόµενοι θέλουν να δουλεύουν µε µε-
ρική εργασία ή λίγες ώρες κ.λπ., στην πολιτική οικονοµία του
πρώτου έτους των οικονοµικών σπουδών αναφέρεται το εξής,
ότι η ευελιξία, η επιλογή του εργαζόµενου σε µορφές εργασίας
είναι µόνο σε καθεστώτα πλήρους απασχόλησης. Νοµίζω ότι
αυτήν τη στιγµή στην Ελλάδα κάθε άλλο, παρά βρισκόµαστε σε
αυτό το καθεστώς. Άρα, λοιπόν, το θεωρώ προσβολή για τους
ένα εκατοµµύριο καταγεγραµµένους ανέργους, όπως λέτε εσείς,
και γι’ αυτούς που θα καταγραφούν ως άνεργοι –εγώ σας λέω
ότι είναι πάνω από ενάµισι εκατοµµύριο οι πραγµατικά άνεργοι-
να τους λέτε ότι έχουν δικαίωµα να επιλέξουν. Μου θυµίζει τη
Μαρία Αντουανέτα που λέει «αφού δεν έχουν ψωµί, γιατί δεν
τρώνε παντεσπάνι;».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας, θέλω να σας πω ότι θεµελιώδες αξίωµα στην

αστική δηµοκρατία, σ’ αυτήν την οποία βρισκόµαστε, είναι το δι-
καίωµα της εργασίας. Αυτό δεν βλέπω να το υπερασπίζεστε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Ζ’ Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. Αθανάσιος Λεβέντης για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο παγκόσµιος πλούτος που έχει

παραχθεί από τη λήξη του δευτέρου παγκοσµίου πολέµου και
µετά υπολογίζεται ότι είναι πέντε φορές περισσότερος απ’ ό,τι σε
όλη τη διάρκεια της ιστορίας µέχρι τότε.

Όµως, η διανοµή αυτού του πλούτου είναι άνιση και άδικη. Τε-
ράστιες ποσότητες αυτού του πλούτου διοχετεύονται σε ορι-
σµένα χέρια ή σε ορισµένες τσέπες, αν θέλετε καλύτερα.

Συνέπεια αυτών των αδικιών, εκτός των άλλων, είναι ότι η
ανεργία που µαστίζει τους εργαζόµενους σε πολλές περιοχές
της γης, είναι σε υψηλά επίπεδα και βέβαια οι σχέσεις εργασίας
σήµερα δεν είναι καθόλου οι καλύτερες που θα µπορούσε να πε-
ριµένει κανένας κάτω από αυτές τις συνθήκες. Οι νεότεροι κιν-
δυνεύουν να ζουν πολύ χειρότερα απ’ ό,τι οι προηγούµενοι.

Αυτό το βλέπουµε και µε τους διαδοχικούς νόµους που έχει
ψηφίσει αυτή εδώ η Βουλή και επί ΠΑΣΟΚ και επί Νέας ∆ηµο-
κρατίας, όπου τα εργασιακά και τα ανθρώπινα δικαιώµατα πε-
ριορίζονται –ιδιαίτερα τα εργασιακά- και έχουµε µπει σε ένα
είδος εργασιακού µεσαίωνα, ο οποίος οδηγεί συνεχώς προς το
χειρότερο. Απ’ αυτήν την άποψη δεν µπορεί να είµαστε καθόλου
αισιόδοξοι και βέβαια δεν βλέπουµε και τα µέτρα που λαµβάνο-
νται να οδηγούν προς αυτήν την κατεύθυνση. Μακάρι, κύριε
Υπουργέ, να υλοποιηθούν κάποια από αυτά που εξαγγέλλετε,
δυστυχώς, όµως, δεν βλέπουµε στην πράξη να εφαρµόζεται κάτι.

Θα ήθελα τώρα, επειδή αναφέρθηκα και στα θέµατα του
χώρου της υγείας, να πω ότι ο «Ευαγγελισµός», που είναι η ναυ-
αρχίδα του ιατρικού µας στόλου, έχει χίλιες τριακόσιες πενήντα
κενές θέσεις εργασίας, ανάµεσα στις οποίες πεντακόσιες εξή-
ντα θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού και µάλιστα µε αναχρονι-
στικούς οργανισµούς που πάνε πίσω πριν από είκοσι πέντε
χρόνια, όταν δηµιουργήθηκαν. Αυτό δηµιουργεί σοβαρά προ-
βλήµατα. Εκτός του ότι δουλεύουν εξουθενωτικά, εκτός του ότι
πληρώνονται λίγο, εκτός του ότι δεν υπολογίζονται στα βαρέα
και ανθυγιεινά, οι άνθρωποι που απασχολούνται στο χώρο της
υγείας, υπάρχει πάντα ο κίνδυνος να µην γίνει το καλύτερο, να γί-
νουν και λάθη. Είναι ανθρώπινο να συµβούν και λάθη, είναι αν-
θρώπινο να συµβούν ενδεχοµένως και αβλεψίες. Κάτω από αυτές
τις συνθήκες είναι πολύ πιο εύκολο. Και βγαίνουµε τώρα όλοι και
έχουµε βάλει στο στόχαστρο το µεγαλύτερο νοσοκοµείο. Κάθε
βράδυ γίνονται δίκες στα τηλεοπτικά παράθυρα εναντίον για-
τρών και εναντίον νοσοκοµείων και εναντίον του Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας.

Σε καµµία περίπτωση εγώ δεν θα πω ότι είναι αλάνθαστοι οι
γιατροί ή ότι όλα είναι τέλεια. Αυτός ο τρόπος, όµως, που γίνε-
ται η κριτική οδηγεί σε άλλες ακραίες καταστάσεις, σε ένα είδος
κανιβαλισµού. Ήδη ένας γιατρός µε την αυτοκτονία του το ση-
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µατοδότησε αυτό. Αυτός, λοιπόν, ήταν και µαθητής µου και συ-
νεργάτης µου, κύριε Υπουργέ και κύριε Πρόεδρε και είναι κάτι
φοβερά λυπηρό, γιατί χωρίς να ξέρουµε τι ακριβώς έχει συµβεί
βγάζαµε αποφάσεις πάνω από τα τηλεοπτικά παράθυρα.

Από εκεί και πέρα νοµίζω ότι θα πρέπει να αντιµετωπιστούν τα
θέµατα σε άλλη βάση.

Γι’ αυτό που απαντήσατε, κύριε Υπουργέ, ότι τακτοποιούνται
δύο χιλιάδες γιατροί στο ΙΚΑ, εγώ έθεσα αλλιώς το θέµα. Σύµ-
φωνα µε το νόµο Αβραµόπουλου, το 2009 επρόκειτο να προ-
σληφθούν δύο χιλιάδες γιατροί συν δυόµισι χιλιάδες. Ως τώρα
υπάρχει εκκρεµότητα. Αν έχουν τακτοποιηθεί κάποιες εκατοντά-
δες, το λέω και αυτό µε επιφύλαξη.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Το άκουσα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Εποµένως, εδώ έχουµε σοβαρά προβλήµατα. Βέβαια, για το νο-
σηλευτικό προσωπικό και τρεις χιλιάδες να προσλαµβάνονται
κάθε χρόνο, πάλι δεν επαρκεί, πολύ περισσότερο όταν σε αυτό
δεν υπολογίζονται και οι απώλειες που έχουµε µε τις συνταξιο-
δοτήσεις και τα άλλα που προαναφέραµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας

έχει το λόγο να δευτερολογήσει για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με τις πολλαπλές προσδοκίες που δηµιούργησε αυτή η Κυ-

βέρνηση και φτάνοντας στο τέλος αυτής της συζήτησης που κά-
ναµε σήµερα για τις εργασιακές σχέσεις, διαπιστώνουµε για µία
ακόµη φορά ότι αναλώνεται σε διαπιστώσεις, για να καλύψει την
απόσταση αυτών των προσδοκιών από την πραγµατικότητα που
καλλιεργεί και είναι διατεθειµένη να αντιµετωπίσει. Πολύ συχνά
πολύ σωστές διαπιστώσεις, χωρίς να αναλαµβάνει το ρίσκο των
ευθυνών που προκύπτουν από αυτές.

Είπε ο κύριος Υπουργός, κάτι συγκλονιστικό, ότι η ανεργία
στην Ελλάδα έχει τα πιο σκληρά κοινωνικά χαρακτηριστικά, διότι
χιλιάδες άνθρωποι κατατάσσονται, µέσα από σειρά δεδοµένων
που προκύπτουν, στην κατηγορία των ανεπιθύµητων. Αυτή είναι
µία διαπίστωση εκρηκτική, κύριε Πρόεδρε και δεν έχει τη συνε-
παγωγή της. Αντίθετα έχει την κατηγορία ότι εµείς δήθεν δεν
προβάλλαµε εναλλακτικές προτάσεις και δεν καταθέσαµε δηµι-
ουργική θέση για την αντιµετώπιση του ζητήµατος.

Μα, η σταθερή σχέση εργασίας είναι παραγωγική σχέση ερ-
γασίας. Και επιµένουµε ότι πρέπει να καταργηθούν και οι νόµοι
και να διεκδικήσουµε σε όλα τα επίπεδα την αλλαγή των εργα-
σιακών σχέσεων, ακριβώς για να στηρίξουµε µια άλλου είδους
ανάπτυξη. Γιατί οι θέσεις εργασίας δεν είναι το ζητούµενο αλλά
η θέση των εργαζοµένων µέσα στην παραγωγική διαδικασία. Οι
εργαζόµενοι είναι άνθρωποι-παραγωγοί, είναι πρώτη ύλη, είναι
καύσιµη ύλη. Και ταυτόχρονα είναι δηµιουργοί. Αν έτσι δεν αντι-
µετωπιστούν οι εργαζόµενοι και αντιµετωπίζονται ως θέσεις ερ-
γασίας σε µια βέβαια ηγεµονεύουσα κεφαλαιοκρατική λογική
κερδοσκοπικού χαρακτήρα, είναι φυσικό να θεωρείται η Αρι-
στερά ότι δεν κάνει προτάσεις. ∆ιότι βέβαια, δεν θα κάνουµε
προτάσεις για τις χρηµατιστηριακές φούσκες πως θα γίνουν κα-
λύτερες. Ούτε προφανώς για τα τραπεζικά οµόλογα.

Απ’ αυτή την άποψη θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, και στο συ-
νάδελφο του ΛΑΟΣ ότι δεν είχαµε καθόλου υποκριτική στάση. Σε
όλες µας τις τοποθετήσεις οι µετανάστες είχαν πρωτεύουσα
θέση, γιατί ακριβώς είναι το υποδεέστερο, το φτωχότερο, το
πλέον εκµεταλλευόµενο τµήµα των εργαζοµένων και στη χώρα
µας και ακριβώς χρησιµοποιείται από κάθε εκµεταλλευτικό σύ-
στηµα, ως το κοινωνικό δυναµικό που µπορεί να υποβαθµίσει όλα
τα δικαιώµατα του συνόλου των εργαζοµένων. Το ίδιο συµβαίνει
µε τους ανέργους, τους Έλληνες ανέργους.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτό σας λέµε και δεν µπορείτε να
το καταλάβετε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Είναι κλασική µαρξιστική ανάλυση,
κύριε συνάδελφε, αυτό. ∆εν χρειαζόµαστε µαθήµατα από εσάς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη!

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Αυτό σηµαίνει ότι πρέπει να καταλά-
βετε ότι οι µετανάστες υπάρχουν, είναι άνθρωποι και δεν φταίνε

αυτοί, φταίει ο καπιταλισµός. Επιτέλους να το πω έτσι πολύ σχη-
µατικά. Αν δεν το καταλάβετε αυτό, θα σπέρνετε την ξενοφοβία,
τα φοβικά σύνδροµα και θα διαλύετε κάθε στοιχείο πολιτισµού σ’
αυτή τη χώρα. Γιατί ακριβώς δηµαγωγείτε µε βάση τα φοβικά
σύνδροµα. Και αυτό είναι δηλητήριο, είναι το αυγό του φιδιού.
Μην το υπηρετείτε άλλο. Λοιπόν περί αυτού πρόκειται.

Απ’ αυτή την άποψη –και τελειώνω κύριε Πρόεδρε- χρειαζό-
µαστε µια ψύχραιµη συζήτηση πλήρους ανατροπής των κριτη-
ρίων της παραγωγικής ανάπτυξης της χώρας, στηριγµένη στην
εργασία και στους ανθρώπους. Και αυτό είναι πραγµατική λύση,
υπαρκτή, δεν είναι θεωρία. Και νοµίζω ότι οι προτάσεις που έκα-
ναν όλοι οι συνάδελφοι και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και
ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ο Αλέξης Τσίπρας, έδειξαν προς ποια
κατεύθυνση πρέπει να κινηθούµε. ∆εν µπορούµε να περιµένουµε
άλλο. Πρέπει να κινηθούµε γρήγορα προς τέτοιου είδους κα-
τευθύνσεις, αναβάθµισης της εργασίας ως παραγωγικής βάσης.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο για µισό

λεπτό, παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορεί να

έχει τον τελευταίο λόγο ο κ. Ροντούλης. Ποιος θα απαντήσει
στον κ. Ροντούλη;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα δούµε. Αν θέτει θέµα
προσωπικό, θα δούµε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Λαφαζάνη, µπορεί να σας
δώσει το λόγο για ένα λεπτό ο κύριος Πρόεδρος, δεν έγινε τί-
ποτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Αλλά ξέρετε, όταν ανα-
φερόµεθα στους συναδέλφους….

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ηλαδή θέλετε να µου αφαιρέσετε
το λόγο, κύριε Λαφαζάνη; Εγώ ποτέ δεν το έκανα αυτό σε εσάς.
∆ηλαδή θέλετε να µην µιλήσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ!
Έχετε το λόγο για ένα λεπτό, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε ∆ρίτσα, πρέπει να κατανοή-

σετε το εξής: Η λογική σας έχει ένα κενό. Συµφωνούµε και οι
δύο, ότι η λαθροµετανάστευση χρησιµοποιείται ως µοχλός –να
το πω έτσι απλά- ανατροπής των εργασιακών σχέσεων. Και η το-
ποθέτησή µου αυτό θέλει να καταδείξει ενώπιον του κυρίου
Υπουργού. Από εκεί και πέρα όµως, ενώ εµείς λέµε να ελεγχθεί
το φαινόµενο της λαθροµετανάστευσης, να µην έχουµε αυτές
τις ακατάσχετες ροές µεταναστών, εσείς το παίζετε υπέρµαχοι
και φίλοι, προτάσσοντας όχι τη ρεαλιστική πραγµατικότητα αλλά
ανθρωπιστικά ιδεώδη και ιδανικά που και εµείς τα έχουµε.

Πάντως, βλέπετε ότι δεν αποφύγατε τον πειρασµό να χρησι-
µοποιήσετε και εσείς τη σταλινική πρακτική που είπα από του Βή-
µατος. Εγώ δεν σας απέδωσα καµµία ταµπέλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τώρα, κύριε Ροντούλη,
δηµιουργείτε και εσείς πάλι προσωπικό θέµα.

Ο κ. ∆ρίτσας έχει το λόγο για ένα λεπτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν κάνω παρεµ-

βάσεις όπως και κανένας συνάδελφος από το ΣΥΡΙΖΑ για να τις
χρησιµοποιήσουµε στις κασέτες και στις δισκέτες των τηλεοπτι-
κών µας σταθµών. Συµµετέχω σε συζήτηση και θέτω µε πολιτι-
κούς όρους τα ζητήµατα. Και ξέρουµε πολύ καλά ότι η συνεχής
επί δέκα χρόνια ετήσια και µε µεγάλους ρυθµούς ανάπτυξη της
ελληνικής οικονοµίας στηρίχθηκε σε αυτούς τους ανθρώπους.

∆εν είναι δυνατόν τώρα στις συνθήκες της κρίσης να δεχθούµε
ο ελληνικός πολιτισµός, ο πολιτισµός της ελληνικής οικονοµίας
να ρίξει αυτούς τους ανθρώπους στον Καιάδα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ηλαδή οι µετανάστες προσφέ-
ρουν. Οι Έλληνες δεν προσφέρουν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη, µην κάνετε κατάχρηση της υποµονής.

Συνεχίστε, κύριε ∆ρίτσα, και ολοκληρώστε παρακαλώ.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: ∆εν υπάρχει κανένας ανταγωνισµός

Ελλήνων και ξένων εργαζοµένων. ∆εν παίρνει κανένας τη θέση
κανενός. Οι θέσεις χάνονται, η ανεργία αυξάνεται ακριβώς γιατί
στηριζόµαστε σε ένα ανταγωνιστικό κερδοσκοπικό σύστηµα οι-
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κονοµίας και κοινωνικής ζωής. Από αυτή την άποψη το θέµα είναι
η υπεράσπιση και της εργασίας και των εργαζοµένων και η στή-
ριξη της σύγχρονης αναγέννησης της Ελλάδας και του ελληνικού
πολιτισµού, αλλά και της ελληνικής οικονοµίας πάνω στους ερ-
γαζόµενους και στην αλληλεγγύη Ελλήνων και ξένων εργατών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κύριος
Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω και εγώ δι-
καίωµα δευτερολογίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θέλετε να προηγηθείτε
του κυρίου Υπουργού; Νοµίζω ότι είναι καλύτερα να ακούσετε
τον κύριο Υπουργό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καλώς. Ας προηγηθεί ο κύριος
Υπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, στην αρχή να κάνω από ένα σχό-
λιο σε τέσσερα ειδικά θέµατα.

Κατ’ αρχάς για τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ που ανέφερε ότι κά-
ποιο σωµατείο που ασχολείται και προστατεύει την κ. Κούνεβα,
ζήτησε να µε δει και εγώ το αρνήθηκα, δεν είναι αληθές. Κάποια
µέρα µια εξωκοινοβουλευτική ένωση ανθρώπων ήλθε να κάνει
παράσταση και όχι να µε συναντήσει. Πλην όµως είχε καταλη-
φθεί το Υπουργείο εκείνη την ηµέρα και έτσι ούτε και εµείς εί-
χαµε µπει µέσα. Συνεπώς επρόκειτο για εκείνη την ηµέρα που
δεν µπόρεσαν να µε δούν αλλά δεν είχε µπει κανείς µας στο
Υπουργείο.

Κατά τα άλλα εµείς στην κ. Κούνεβα έχουµε συµπαρασταθεί.
Χαίροµαι, δε, που ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ανέφερε τη συγκε-
κριµένη µας ενέργεια η οποία συνοδεύθηκε και από τροπολογία
που ψηφίστηκε στην Εθνική Αντιπροσωπεία για το ξεµπλοκάρι-
σµα της όλης ενέργειας παραχώρησης από νοµικές δυσκολίες
που θα έθετε η γραφειοκρατία ενδεχοµένως στο µέλλον και θα
ταλαιπωρούσε περαιτέρω αυτή τη γυναίκα.

Θέλω να επαναλάβω επίσης ότι καλό είναι για όλη τη συζή-
τηση που κάνουµε µε τους κοινωνικούς φορείς και τους ειδικούς
στο Υπουργείο Εργασίας για την αναµόρφωση των εργασιακών
σχέσεων, να γίνεται µια προσφυγή από όποιον θέλει στα σχετικά
πρακτικά που είναι πλήρη και αναλυτικά και αναρτώνται συνεχώς
στο διαδίκτυο, στο site του Υπουργείου.

Θέλω να πω στον κ. Μαρκόπουλο, ότι το πρόβληµα µεταξύ
Υπουργείου Εργασίας και Υπουργείου Παιδείας σε σχέση µε τα
προγράµµατα κατάρτισης, έχει λυθεί µε τον εξής τρόπο και µά-
λιστα διαµορφώνουµε τώρα το νοµικό κείµενο για την τροποποί-
ηση του σχετικού διατάγµατος.

Η πιστοποίηση και η ακαδηµαϊκή εποπτεία ανήκει στο Υπουρ-
γείο Παιδείας και εµείς ως Υπουργείο Εργασίας διατηρούµε τα
επιχειρησιακά προγράµµατα.

Επίσης θέλω να ενηµερώσω το Σώµα ότι την 21η Φεβρουαρίου
στο ∆ηµαρχείο της Ελευσίνας κάνουµε την ελληνική εκδήλωση
για την πανευρωπαϊκή ηµέρα κατά της φτώχειας.

Είναι ένα πρόγραµµα που απευθύνεται σε όλη την Ευρωπαϊκή
Ένωση, στα είκοσι επτά κράτη.

Εµείς, κύριε Πρόεδρε, καταργήσαµε όλες τις προετοιµασίες
που υπήρχαν. Άκουσον-άκουσον! Ήταν προετοιµασίες που αφο-
ρούσαν τη συζήτηση για τη φτώχεια από ιδιαιτέρως εύπορους
ανθρώπους και που έδιναν στο θέµα κωµικότητα. ∆ηλαδή, δεν
έχω πρόβληµα µε το πρόσωπο. Είναι ένας καλλιτέχνης. Είναι,
όµως, ένα θέµα να διαλέγεις έναν πολύ καλά αµειβόµενο καλλι-
τέχνη, το Σάκη Ρουβά, να σου µιλήσει για τη φτώχεια. Κάπως έτσι
σκέφτονταν στο Υπουργείο προηγουµένως. Εµείς δεν θα δώ-
σουµε ούτε ένα ευρώ σε αφίσες, πανό κ.λπ. Θα κάνουµε πολιτι-
κές και θα µιλήσουµε για τις πολιτικές µας αυτές στις 21
Ιανουαρίου στην Ελευσίνα.

Θεωρώ ότι η συζήτηση σήµερα µε την πρωτοβουλία του ΣΥ-
ΡΙΖΑ είχε αποτέλεσµα. Κατ’ αρχάς, ακούστηκαν όλες οι αιτιά-
σεις, οι µοµφές και η αυστηρή κριτική εναντίον της Κυβέρνησης.
Καλώς. Από την άλλη πλευρά, όµως, µας δόθηκε και µας η ευ-
καιρία να πούµε ποιο είναι το σχέδιο των άµεσων δράσεών µας
για το µήνα Ιανουάριο, Φεβρουάριο, Μάρτιο ως προς το θέµα.

Θεωρώ ότι η Εθνική Αντιπροσωπεία και όσοι παρακολουθούν
αυτή τη συζήτηση, µε τον ένα ή τον άλλο τρόπο, έχουν πια ενη-
µέρωση για το τι σκέφτεται η Κυβέρνηση να κάνει και τι κριτική
της ασκείται.

Θεωρώ, όµως, κύριε Πρόεδρε, ότι είναι ενδιαφέρουσα η ση-
µερινή συνεδρίαση και για ένα άλλο θέµα που είναι της κεντρικής
πολιτικής σκηνής. Ο κ. Μαρκόπουλος µην ξεχνάµε ότι είναι ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, όχι ο ad
hoc, όχι εδώ, αλλά ο σταθερός, ο πρώτος Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος αυτής της παράταξης, που εκφράζει την ηγεσία της,
συµµετέχει στην ηγεσία της, ανήκει στην ηγετική της οµάδα. Ο
κ. Μαρκόπουλος έδωσε νοµίζω µε τον πιο σταθερό, σαφή και
ορισµένο τρόπο την τακτική που θα ακολουθήσει από εδώ και
πέρα η Μείζων Αντιπολίτευση. Το παλαντζάρισµα ανάµεσα στη
δηµιουργική αντιπολίτευση και στο λαϊκισµό νοµίζω ότι έχει πάρει
τέλος. Έχουµε και άλλες ενδείξεις, αλλά η σηµερινή οµιλία είναι
αποκαλυπτική. Η Νέα ∆ηµοκρατία επιλέγει πια το µηδενισµό και
από εδώ και µπρος, θα κάνει αντιπολίτευση εφ’ όλης της ύλης,
υπό την έννοια ότι θα εγκαταλείψει αυτά που έλεγε µέχρι προ
ολίγου, ότι κάθε τι θετικό θα το βλέπει µε θετικό τρόπο και κάθε
τι αρνητικό θα το στηλιτεύει. Μπαίνει στη λογική του λαϊκισµού
τρεις µόλις µήνες µετά τη συντριβή της στις εκλογές της 4ης
Οκτωβρίου. Νοµίζω ότι έχουµε σήµερα από τη Νέα ∆ηµοκρατία
ένα σαφές µήνυµα.

Τώρα για το επερωτών κοινοβουλευτικό κόµµα, για τους επε-
ρωτώντες συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, θέλω να διευκρινίσω ένα-
δύο πολιτικά θέµατα. Είναι λάθος αυτό που γράφεται στην
επίκαιρη επερώτηση, κατά τη γνώµη µας, να θεωρούνται δηµι-
ούργηµα Ντελόρ οι άτυπες µορφές εργασίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ελληνικό Σύνταγµα τις ανα-
γνωρίζει και τις κατοχυρώνει από το 1975. Είναι γνωστές οι σχέ-
σεις αυτές τις τελευταίες δεκαετίες στην Ελλάδα και στην
υπόλοιπη Ευρώπη. Μάλιστα, το άρθρο 103 του Συντάγµατος µας
έχει απασχολήσει και στις αναθεωρήσεις. Μας απασχόλησε
πάρα πολύ και στην Αναθεώρηση του 2001, όταν απαγορεύσαµε
την µετατροπή των συµβάσεων ιδιωτικού δικαίου σε συµβάσεις
µονιµοποίησης. Είναι γνωστά πράγµατα αυτά. Το να θεωρείτε ότι
είναι εφευρήµατα των σοσιαλιστικών κοµµάτων της Ευρώπης ή
της σοσιαλδηµοκρατίας, είναι καίριο λάθος, κεντρικό και νοµίζω
ότι ο κ. Λαφαζάνης στη δευτερολογία του έχει την ευκαιρία να
απαντήσει σε αυτό.

Οι σχέσεις αυτές δεν δηµιουργούν πρόβληµα, επειδή υπάρ-
χουν. Εγώ προσπάθησα να το κάνω σαφές αυτό µε την οµιλία
µου και το είπα και στις παρεµβάσεις µου. ∆εν είναι η ύπαρξη
των ελαστικών µορφών εργασίας, απασχόλησης που δηµιουργεί
το πρόβληµα. Είναι η κατάχρηση των µορφών αυτών. Είναι η δια-
στροφή της πραγµατικότητας. Είναι το ψέµα, το εργοδοτικό
ψέµα, ότι ο «Χ» άνθρωπος εργάζεται δύο ηµέρες, όταν αυτός ερ-
γάζεται πέντε την εβδοµάδα, ότι εργάζεται µία ή δύο εβδοµάδες
το µήνα, όταν εργάζεται όλο το µήνα, ότι εργάζεται οκτώ ώρες
την ηµέρα, όταν εργάζεται δώδεκα. Εκεί είναι το πρόβληµα.

Και θέλω να πω µε την ευκαιρία και στον Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ότι η πρόβλεψη του κα-
θεστώτος της εργασίας µέσω άµεσου και έµµεσου εργοδότη,
που είναι µια µεταφορά στην ελληνική πραγµατικότητα ενός κοι-
νοτικού µέτρου που έγινε από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, κύ-
ριοι συνάδελφοι, µε εγγυήσεις, µε τις εγγυήσεις της αποφυγής
της κατάχρησης και σωστά έγινε.

Γιατί να το καταργήσεις αυτό; Το πρόβληµα είναι να τηρήσεις
τις εγγυήσεις. ∆εν είναι το πρόβληµα στην ελαστική µορφή απα-
σχόλησης, αλλά είναι στην ανυπαρξία ελέγχου της κατάχρησης
που υφίστανται αυτά τα µέτρα, κατάχρηση που την πληρώνουν
οι εργαζόµενοι. Γι’ αυτό ήµασταν σαφείς στις συγκεκριµένες
στοχεύσεις που έχουµε όσον αφορά στο Σώµα Αναθεώρησης
Εργασίας.

Τώρα θέλω να θέσω ένα ερώτηµα που θα έχει την ευκαιρία να
το σχολιάσει αν θέλει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Το ερώτηµα είναι κεντρικό-πολιτικό. ∆εν µπορώ να κατα-
λάβω και νοµίζω πως έχω δίκιο, ποια είναι η διαφορά της
προσέγγισής σας µε βάση τα εργασιακά, µε το Κοµµουνιστικό
Κόµµα, όσον αφορά στην Ευρώπη. Τουλάχιστον οι εισηγήσεις
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των πρωτολογιών όλων σας έθεταν ένα µανιχαϊστικό δίληµµα, οι
κακοί και οι καλοί, τα πρόβατα και οι λύκοι, οι εργαζόµενοι και το
κεφάλαιο, εµείς και η Ευρώπη. Γιατί αυτό; Γιατί σε σχέση µε τις
εργασιακές σχέσεις καταργείτε τη διάσταση που ως κόµµα έχετε
ενσωµατώσει, µιας προσέγγισης προς την Ευρωπαϊκή Ένωση
πολιτικά θετικής; Γιατί όσον αφορά στα εργασιακά είναι απόλυτη
η διαγραφή της ευρωπαϊκής ενοποίησης; Γιατί από το κείµενο
της επίκαιρης επερώτησης πέραν των τοποθετήσεων αυτό προ-
κύπτει.

Εµείς πιστεύουµε ότι το δίκαιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσον
αφορά στα θέµατα µε κοινωνική υφή έχει µονοµέρειες. Είχα την
τιµή να εκφράσω την άποψη του ΠΑΣΟΚ σ’ αυτή την Αίθουσα
όταν κυρώναµε τη Συνθήκη της Λισαβόνας και παλαιότερα µε το
Ευρωπαϊκό Σύνταγµα. Αυτή είναι µια κριτική που η δική µας σο-
σιολδηµοκρατική προσέγγιση εµπεριέχει. ∆ηλαδή πολύ µεγάλη
ακρίβεια σε όλο το Κοινοτικό ∆ίκαιο, πρωτογενές και παράγωγο
σε σχέση µε την ελευθερία της αγοράς και αοριστίες όσον
αφορά την κοινωνική διάσταση του φαινοµένου. Όταν όµως πρό-
κειται για εργασιακές σχέσεις όπου προβλέπεται ευελιξία µε θε-
σµούς ασφάλειας εσείς είσθε αρνητικοί. ∆εν είναι ένα ρητορικό
ερώτηµα. Είναι ένα ερώτηµα που το αισθάνοµαι ως λογικό. Σας
το απευθύνω ευθέως επειδή δεν το κατανοώ.

Κατά τα άλλα νοµίζω, κύριε Πρόεδρε, ότι το θέµα έχει εξα-
ντληθεί από την πλευρά της Κυβέρνησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες
και τρεις συνοδοί δάσκαλοι από το 10ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πα-
τρών-Αχαϊας.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Αγαπητά µας παιδιά καλωσορίζουµε εσάς και τους συνοδούς

σας εκπαιδευτικούς.
Ο κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τις µανιχαϊστικές αντιλήψεις νο-

µίζω ότι πρέπει να τις αναζητήσει αλλού ο κύριος Υπουργός Ερ-
γασίας, σε πολιτικές πρακτικές αντιλήψεις και νοοτροπίες, οι
οποίες υποστηρίζουν έναν ακραίο και άγριο καπιταλισµό διάλυ-
σης των εργασιακών σχέσεων.

Όσον αφορά τα καθ’ ηµάς γνωρίζει ο κύριος Υπουργός ότι
υπάρχει µια αντίθεση κεφαλαίου και εργασίας που γεννά και ανα-
παράγει καθηµερινά την ταξική πάλη και ότι εµείς θέλουµε να
ενισχύσουµε αυτή την ταξική πάλη µέχρι την υπέρβαση του κα-
πιταλισµού για έναν καινούργιο σοσιαλισµό µε δηµοκρατία και
ελευθερία.

Αν θέλει να κάνει σχολιασµό αυτών των απόψεων, ευχαρίστως.
Όµως νοµίζω ότι η θεµατολογία αυτής της συζήτησης ξεπερνάει
πολύ τέτοιου είδους διλήµµατα ή τοποθετήσεις. Και τα ξεπερ-
νάει διότι εδώ η πραγµατικότητα είναι σε τέτοιο βαθµό τραγική,
σε τέτοιο βαθµό µεσαιωνική, θα έλεγα, που είναι πολυτέλεια να
συζητούµε περί αυτών των θεµάτων. Αυτά ήταν καλά ίσως για τη
δεκαετία του ’70, άντε τη δεκαετία του ’80. ∆υστυχώς, οι κυ-
ρίαρχες δυνάµεις στον 21ο αιώνα θέλουν να διαλύσουν τα πάντα
όσον αφορά τις κατακτήσεις των εργαζοµένων. Και αυτό το
ζούµε στην Ελλάδα.

Αντί απαντήσεως, κύριε Υπουργέ Εργασίας, τι µας είπατε
εδώ; Ενώ βάλαµε τόσα ερωτήµατα, σας µιλήσαµε για θέσεις,
σας µιλήσαµε για νόµους, είπαµε προτάσεις κι εγώ σας έθεσα
αναλυτικά τους νόµους, µε συγκεκριµένα ερωτήµατα για το τι θα
κάνετε, µας λέτε ότι θα κάνετε παρεµβάσεις στη λογική «ούτε
απορρύθµιση ούτε υπερρύθµιση». Μα, τι είναι αυτό το «ούτε -
ούτε» που µας λέτε τώρα; Όταν είναι πλήρως απορρυθµισµένη
η αγορά εργασίας το να µας θέτετε αυτό το «ούτε ρύθµιση ούτε
απορρύθµιση» σηµαίνει συνέχιση της απορρύθµισης. Αυτό ση-
µαίνει στην πράξη. Και σας καλούµε να µας διαψεύσετε λέγο-
ντάς µας έστω ένα συγκεκριµένο µέτρο, έναν συγκεκριµένο
προσανατολισµό για την αλλαγή των εργασιακών σχέσεων, σε
νοµοθετική βάση τουλάχιστον, ώστε εµείς να βγάλουµε ένα συ-
µπέρασµα διαφορετικό απ’ αυτά που βγάζουµε από τη σηµερινή
συζήτησή µας, όσον αφορά την πολιτική που ακολουθείτε µέχρι

τώρα στις εκατό µέρες και θα ακολουθήσετε στο άµεσο µέλλον.
Κι όσον αφορά την υπερρύθµιση, κύριε Λοβέρδο, υπάρχει

υπερρύθµιση αλλά σε άλλους τοµείς, όχι στον τοµέα εργασίας,
φυσικά. Η υπερρύθµιση υπάρχει στην επιτήρηση, την οποία
ασκεί τώρα η Ευρωπαϊκή Ένωση µε τον αυστηρότερο τρόπο,
όπου όλα ρυθµίζονται και υπερρυθµίζονται σε µία µονόδροµη
κατεύθυνση που λέει ότι το επόµενο διάστηµα, σε τρία χρόνια
θα µειωθεί το έλλειµµα κάτω από το 3%. Αυτό δεν είναι υπερ-
ρύθµιση; Γιατί δεν στρέφεστε εναντίον αυτής της υπερρύθµισης;

Και να σας πω και κάτι άλλο. Από το επικαιροποιηµένο ελλη-
νικό Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης, το οποίο υποκα-
θιστά τον προϋπολογισµό, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εγκρίνει και
το τι θα κάνουµε, σχεδόν µε κάθε λεπτοµέρεια, για τα επόµενα
τρία χρόνια. Και η Ελληνική Βουλή κι ο ελληνικός λαός µένουν
στο σκοτάδι! Κι όλα αυτά εδώ βρίσκονται σε πλήρη και ριζική
αντίθεση µε τις προεκλογικές δεσµεύσεις σας.

Επιµένοντας λοιπόν στο πού και από ποιους γίνεται η υπερ-
ρύθµιση και για ποια συµφέροντα, σε ποια κατεύθυνση και σε
ποιον προσανατολισµό, εγώ βλέπω ότι περίπου το ελληνικό κρά-
τος στα βασικά δηµοσιονοµικά µεγέθη του αλλά και στις επιλο-
γές και στους προσανατολισµούς των Υπουργείων τίθεται υπό
τον απόλυτο έλεγχο του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και των
ελεγκτικών εταιρειών.

∆ιαβάζω: «Υιοθέτηση υποχρέωσης υποβολής εκθέσεων από
κάθε Υπουργείο σε µηνιαία βάση. Υποστήριξη: ∆ΝΤ, δηλαδή ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο - ελεγκτικές εταιρείες.

Καθιέρωση τριετών προϋπολογισµών για κάθε Υπουργείο, µε
ενσωµάτωση περικοπών δαπανών, σύµφωνα µε τις οδηγίες του
Πρωθυπουργού. Υποστήριξη: ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο - ελε-
γκτικές εταιρείες.

Προτάσεις για τη συγχώνευση και κατάργηση Οργανισµών του
δηµοσίου τοµέα. Υποστήριξη: ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο - ελε-
γκτικές εταιρείες.

Υιοθέτηση µεθοδολογίας µηδενικής βάσης για την επαναξιο-
λόγηση των αιτήσεων χρηµατοδότησης µέσω του προϋπολογι-
σµού: ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο - ΟΟΣΑ -ελεγκτικές εταιρείες.

Εισαγωγή στοιχείων προγραµµάτων κ.λπ.: ΟΟΣΑ».
Βλέπετε λοιπόν ότι και το δικό σας Υπουργείο περίπου, κάτω

από τη µεθοδική υποστήριξη και υπερρύθµιση από το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο θα κατευθυνθεί σ’ έναν συγκεκριµένο προ-
σανατολισµό τα επόµενα τουλάχιστον χρόνια, κάτι που δεν µας
το είπατε προεκλογικά, αλλά το διαβάζουµε από το Πρόγραµµα
Σταθερότητας και Ανάπτυξης.

Εποµένως, το συµπέρασµα είναι: Πού πάτε αυτή τη χώρα; Πού
οδηγείτε αυτήν τη χώρα; ∆ιότι εσείς, µαζί µε την Κυβέρνησή σας,
µονοµερώς ασχολείστε µε το δηµοσιονοµικό και ασφαλώς µε
έναν τροµοκρατικό, όπως σας είπα, τρόπο, µε το λεγόµενο
ασφαλιστικό πρόβληµα, ως µέρος του δηµοσιονοµικού, βεβαίως,
προβλήµατος της χώρας.

Όµως, όπως σας είπα, δεν αντιµετωπίζει η χώρα κυρίως δη-
µοσιονοµικό πρόβληµα. Αναπτυξιακό πρόβληµα αντιµετωπίζει,
παραγωγικό πρόβληµα αντιµετωπίζει, εργασιακό πρόβληµα αντι-
µετωπίζει, πρόβληµα απασχόλησης, πρόβληµα κοινωνικό σε τε-
λευταία ανάλυση. Και αν δεν αντιµετωπιστούν αυτά τα προβλήµατα,
το δηµοσιονοµικό θέµα, η δηµοσιονοµική κρίση δε µπορεί να
απαντηθεί, όπως αποδείχθηκε τα τελευταία είκοσι χρόνια.

Και αντί να προσανατολίσετε την πολιτική σας σε αυτά τα
πραγµατικά προβλήµατα, ασκείτε δηµοσιονοµική τροµοκρατία,
για να κατεδαφίσετε ό,τι έχει αποµείνει από την ανάπτυξη, από
την παραγωγή και από τα κοινωνικά δικαιώµατα. Ξέρετε ότι
αυτός είναι φαύλος κύκλος. Είναι χρόνος χωρίς τέρµα όσον
αφορά τον κατήφορο και γι’ αυτό σας λέω ότι αυτή η πολιτική
εκεί οδηγεί τα επόµενα χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μια κουβέντα, επίσης και κλείνω, κύριε Πρόεδρε και ευχαρι-
στώ πολύ για την ανοχή σας. ∆εν είναι δυνατόν τα θύµατα ερ-
γασιακών πολιτικών και πολιτικών που ασκούνται από το
κεφάλαιο και τις κυβερνήσεις να αναγορεύονται ως οι υπαίτιοι
των προβληµάτων και της σηµερινής κατάστασης στις εργασια-
κές σχέσεις. Και αναφέροµαι στον κ. Ροντούλη γι’ αυτά που είπε
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για τους µετανάστες.
Για τις εργασιακές σχέσεις δεν νοµοθετούν οι µετανάστες. Νο-

µοθετούν οι κυβερνήσεις. Επιβάλλει το κεφάλαιο, εγκρίνουν και
προσανατολίζουν τα διευθυντήρια της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
οι διεθνείς κεφαλαιαγορές. Αυτές πρέπει να αντιµετωπίσουµε,
αν θέλουµε να ανοίξουµε θετικούς δρόµους για τον κόσµο της
εργασίας, αλλά και τις προοπτικές της χώρας µας και όχι να ανα-
γορεύσουµε ως εχθρούς τους µετανάστες που είναι θύµατα και
αυτοί αυτών των συγκεκριµένων ταξικών πολιτικών επιλογών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, έχετε να

προσθέσετε κάτι;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να προσθέσω κάτι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµ.
6/5/27-11-2009 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ

προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τις εργασιακές σχέσεις.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 18 Ιανουαρίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθµ. 11/10/13-1-2010 επίκαιρης επερώτησης Βουλευ-
τών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς την Υπουργό Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την εφαρµογή του
ΕΣΠΑ και την υλοποίηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων (Π∆Ε), σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανε-
µηθεί.
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